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Надпревара Афера Издънка

Стр. 28

Елица и Стунджи готвят
изненади за „Евровизия”

Стр. 4

Скандал и
в „Чистота Искър”

Стр. 31

„Левски” не успя да бие
„Пирин” в Гоце Делчев

Стр. 11

Интервю
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Защита

И Андалусия против
конфискация на имоти

Стр. 9

Далавера

Кръгът „Банкя”
готви нов удар

Стр. 24
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Мика Зайкова за празната
хазна и инвестициите

ДЪРЖАВАТА СЕ ОБЪРНА
С ЛИЦЕ КЪМ РУСКИЯ ИНТЕРНЕТ

Стр. 13

Информация за причинена
вреда за 36 557 605 лв. на
НЕК заради сключена нео-
боснована рискова сделка с
БНП “Париба” за мостово фи-
нансиране на проекта “Беле-
не” разпространи вчера Аген-

36 млн. лв. загубила НЕК
от спирането на „Белене”
Държавна агенция вменява на компанията
вреди, нанесени от политиката на ГЕРБ

Протест на пчелари се проведе пред областната управа в Шумен вчера заради гласуването с “въздържал се”
на българския представител в Експертната комисия по земеделие на ЕС на предложението за забрана на
неоникотиноидните пестициди. Само един глас не е достигнал да бъде въведена забраната на пестицидите,
които са основен причинител на смърт при пчелите

цията за държавна финансова
инспекция (АДФИ). ДУМА при-
помня, че такава информация
бе подадена от АДФИ преди
референдума за атомната
енергетика. Сега, този път
преди изборите, АДФИ раз-

пространява същите данни.
Според тях НЕК е сключи-

ла суапова сделка с БНП “Па-
риба” за 36 млн. лв. Смисълът
е бил да се застраховат лих-
вените плащания, но в случая
нищо не се е застраховало, Стр. 6

Няколко
ÄÓÌÈ

Юрий
БОРИСОВ

Така е сигурно по цял
свят. Така е сигурно от
стотици векове. От което
не ни става по-малко
тъжно.

Баба е осъдена на три
години затвор при първо-
начален строг режим. От-
краднала скеле (стр. 2).
Откраднатото е в особе-
но големи размери. 57 хил.
лева. Това се нарича
престъпление, а отго-
ворът - наказание.

Когато държавен чинов-
ник си слага подписа под
продажба на печелившо
предприятие на съмнител-
на цена, това се нарича
приватизационна сделка. И
общественото мнение го
приема за нормално.

Няма да се връщаме да-
леч във времето. Например
в годините, когато беше
продадена авиокомпания
“Балкан”  за джобни пари.
В края на миналата година
държавата продаде свои-
те 33% от ЕРП-то с мажо-
ритарен собственик ЧЕЗ
за 114 млн. лева. За тези
проценти годишният диви-
дент е от порядъка на 100
млн. лева. Оказва се, че
продажната цена е горе-
долу колкото годишната
печалба. Купувачът за
една година си избива па-
рите и след това започва
яко да печели. В случая -
без да прави нищо. В нор-
малния бизнес такива
сделки са абсолютно
невъзможни.

Логично е този, който
е продал, да получи под ма-
сата комисионна за мили-
они. Прокуратурата обаче
няма да се самосезира за
престъпно поведение. Ние
пък трябва да ръкопляска-
ме, защото държавата се
е отървала от нещо, кое-
то не й трябва. Електо-
ратът от своя страна да
чете предизборни плат-
форми, за да разбере как
ще го дооправят.

И да се съсредоточим
върху бабите. Които кра-
дат в особено големи раз-
мери.

Нормално

Стр. 6
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защото не е имало плащания,
тъй като ГЕРБ провали строе-
жа на втората атомна центра-
ла. АДФИС обаче смята це-
ната на тази сделка за пряка
щета за НЕК.

Снимка БГНЕС
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Говорителите на ЦИК Бисер Троянов и Ралица Негенцова вчера показаха
модел на бюлетината за гласуване на 12 май

“На мен също ми е интересно какво
да правим копирните машини след из-
борите. Необходимо е да видим как тази
предпоставка за гарантиране на про-
зрачността на изборния процес на ниво
секционни избирателни комисии ще
проработи на тези избори. Нашето виж-
дане е техниката да не бъде складира-
на, а да бъде предоставена за безвъзме-
здно използване в училищата напри-
мер”. Така коментира въпрос на ДУМА
главният секретар на МС Росен Желяз-
ков, опитвайки се да тушира гневна
реакция на премиера. Прекъсвайки пи-
тащата, той подхвърли: “Вие вече при-
ключихте изборите и сте на фаза какво
ще правим после...”

Стана ясно, че служебният кабинет
ще похарчи повече от 1,2 млн. лв. за ксе-

1,2 млн. лв. за ксерокси, няма
идея къде отиват след вота
С „демонстрационен филм” ще обучават СИК как се борави с копирна техника

Веселка ВЕНКОВА роксите, необходими за размножаване-
то на оригиналните протоколи от СИК в
изборния ден. Сметката направи Желяз-
ков въз основата на офертата от фирма-
та, спечелила обществената поръчка. “К
енд К електроникс” дали цена от 85 лв.
без ДДС за едно устройство с консума-
тивите. За 12 300-те секции у нас и в
чужбина са необходими точно толкова
копирни устройства. След като се раз-
брало, че само 1/3 от нужната техника
може да бъде “мобилизирана”, се стиг-
нало до решение за цялостна доставка
на копиращи устройства от възможно до-
пустимия най-нисък клас за “фотограф-
ското копиране на изображението на
хартиения носител”.

Ксероксите ще бъдат доставени в об-
ластните центрове, а част от тях ще при-
стигнат директно в МС или в МВнР. В
периода 11-13 май трябва да има осигу-

рена поддръжка на място, а при сигнал
за проблем техниката трябва да се под-
мени с работеща до 2 часа. Фирмата-
доставчик трябва да осигури и не-
прекъсната 24-часова телефонна линия
за оказване на техническа помощ и кон-
султации за експлоатация на техниката.
Необходими са и 4 на сто оборотни уст-
ройства от общото количество по достав-
ката за подмяна при невъзможност за
отстраняване на място на възникнала
техническа неизправност.

Росен Желязков призна, че МС няма
идея и решение за какво ще се използва
копиращата техника след 12 май. Бораве-
нето с непозната техника би предизвика-
ло възможни затруднения, отчете той, “но
считаме, че нивото на подготвеност на
членовете на СИК или поне на един от
тях е такова, че да може да борави с
подобен тип техника”. Желязков опреде-

ли тези манипулации като по-елементар-
ни от боравенето с мобилен телефон. Той
обеща инструкция към потребителя на
процеса на копиране и демонстрационен
филм, а при обучението на СИК по избор-
ния процес щяло да има обучение и за
боравенето с такава техника.

В изборния ден всичко трябва да сра-
боти както трябва, вече четири или пет
пъти предупредих за ниското напреже-
ние ЕРП-тата и ако има проблем, реакци-
ята ни ще е остра, закани се Марин Рай-
ков. На подхвърленото от Желязков “да-
рение” на ксерокси за училищата Райков
реагира, че “това не е окончателно реше-
ние, а наша нагласа”. Трябвало да се види
най-напред “как ще сработи системата”, а
за по-нататъшното или съхраняване, или
предоставяне на копирните устройства
щели да търсят мнението на общините.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

айки заплашиха с по-
реден протест заради
промяната в сроковете
за изплащане на май-

Комисията по досиетата обяви вчера, че Божан Стоянов, зам.-
министър по енергетиката, е сътрудничил на бившата Държавна
сигурност. Решението е продиктувано от задължителната по
закон проверка за принадлежност на всички членове на
служебния кабинет на Марин Райков.
Стоянов бил агент на Софийско градско управление на МВР -
Пето районно управление, където е работил по линия на ДС.
Регистриран е като агент през юли 1988 г. под псевдонима
“Младенов”. По това време е 25-годишен. Според изнесените
от комисията данни неговото лично агентурно дело е запазено,
както и документи от ръководещия го оперативен работник.
Комисията разполага с данни, удостоверяващи принадлежност
на Божан Стоянов към ДС и след 10 ноември 1989 г. МИЕТ
веднага реагира на решението с прессъобщение, че “настоява
за изясняване на истината за оповестената принадлежност на
Божан Стоянов към структурите на ДС”. През 2008 г. същата
комисия, председателствана отново от Евтим Костадинов, е
издала удостоверение на Божан Стоянов, според което няма
данни той да е бил “щатен, нещатен служител, секретен
сътрудник на бившите Държавна сигурност и разузнавателните
служби на БНА”, твърдят от министерството.

УНСС бе сред вис-
шите училища, решили
да  вдигнат студентски-
те такси от тази есен с
най-голям процент.
Проектът за постанов-
ление за студентските
такси бе обявен вчера
в МОМН и в него първо-
начално бе записано,
че таксата за обучение
в политически и обще-
ствени науки във вуза
ще стане 739 лв., а до-
сега е била 554 лв. В

Павлета Давидова първата до втората година от
майчинството си, да живеят
повече от 40 дни само с 240 лв.

“Изразяваме своето недо-
умение от факта, че този ме-
сец обезщетението ще се из-
плати на 16 април, а оттук на-
сетне винаги след 9 число на
месеца. Явно на ръководствата
на НОИ и МТСП не им е изве-
стно, че всички плащания са
съсредоточени основно до 10
число на месеца”, пишат в по-
зицията си майките. Те припом-
нят, че до десето число обик-
новено е срокът за плащане
на таксите за детски градини,
детска кухня, комунални услу-
ги. Дори падежите по кредити
са съсредоточени основно в
този период, добавят притес-
нените родители. Майките оп-
ределят поредната промяна в
правилника като безобразие
спрямо младите родители, кое-
то ги принуждава да станат
некоректни платци.

Бомбена заплаха срещу централата на БСП на ул. “Пози-
тано” 20 бе отправена вчера. “Сложили сме ви бомба,
искаме да убием. Така че спасявайте се”. Това е заявил
мъжки глас в 16,20 ч. на телефона на пресцентъра на
БСП, обявен в сайта на партията.
Служители на пресцентъра са уведомили веднага ръко-
водството на партията, сигнал е бил подаден и на тел. 112.
Полицейски служители и експерти от ДОТИ провериха
централата. Служителите в сградата бяха посъветвани да
я напуснат, но до пълна евакуация не се стигна. От СДВР
увериха, че са взети всички мерки за сигурност.

Зам.-министър се оказа
сътрудник на ДС

ЗАПЛАШИХА С БОМБА
„ПОЗИТАНО” 20

Вузовете все пак вдигат таксите
късния следобед обаче
в МОМН промениха
проекта - УНСС по-
следно е решил такса-
та да е 670 лв., т.е. вди-
га се със 116 лв. В ико-
номика, администрация
и управление студенти-
те ще се бръкнат с 462
лв. при такса миналата
година 346 лв.

Софийският универ-
ситет не увеличава так-
сите, както и обеща
след студентския про-
тест там. Повечето вис-
ши училища са поиска-

ли не толкова голям
ръст на плащанията - в
Югозападния универ-
ситет например те рас-
тат с по 20 лв. за педа-
гогическите специал-
ности, както и за фило-
логиите и правото. Има
разлики и в парите,
които висшите училища
ще прибират като так-
са за кандидатстване. В
Софийския университет
таксата за първия кан-
дидатстудентски изпит
и за всеки следващ е
30 лв. Около тази сума

се въртят таксите в
повечето държавни
висши училища. В
УАСГ ще искат 40 лв.
за първи изпит и по 25
лв. за всеки следващ.
УНСС е записал 50 лв.
за първи изпит и по 20
лв. за всеки следващ.
В Медицинския универ-
ситет таксите за обуче-
ние остават като мина-
логодишните - 900 лв.,
но за кандидатстване
първият изпит ще е 60
лв., всеки следващ - по
30 лв.

Районният съд в Ямбол
осъди 69-годишна пенсионер-
ка на три години затвор за
това, че е присвоила и прода-
ла строително скеле. В нача-
лото на февруари 2008 г.
възрастната жена сключила
договор за ползване на стро-
ително фасадно скеле за два

Велиана ХРИСТОВА

месеца. Договорката с фирма-
та била месечният наем да е
2520 лв. Стойността на фасад-
ното скеле е 57 240 лв. Още
същия месец пенсионерката
продала чуждото скеле за
20 000 лв., след това удължи-
ла срока на договора за наем
с още няколко месеца.

Магистрати постановиха
ефективна присъда, тъй като
жената е осъждана и преди,
а и откраднатото е в особено
големи размери. Смекчаващи
вината обстоятелства са, че тя
е на 69 години, вдовица и в
недобро здравословно състо-
яние.

3 години затвор получи пенсионерка,
продала чуждо скеле

М
чинските. От инициативния ко-
митет на “Повече грижи за де-
цата в България” излязоха с
призив към служебния кабинет
и премиера Марин Райков, в
който настояват да се прекра-
тят порочните мерки на пред-
шествениците им.

Възмущението на майките е
породено от забавянето на пла-
щанията на обезщетения за
втората година от майчинство-
то и “принуждаването на бъл-
гарските майки да живеят през
целия април на фотосинтеза”.
От инициативния комитет са ка-
тегорични, че поправките, въве-
дени от Националния осигури-
телен институт, принуждават
работещите майки, които са
осигурявани надлежно от

Майки скочиха срещу
забавени плащания
Майки скочиха срещу
забавени плащания
Майки скочиха срещу
забавени плащания
Майки скочиха срещу
забавени плащания
Майки скочиха срещу
забавени плащания
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Цитат на деняЦитат на деня

Õîðàòà íå ïðîòåñòèðàõà ñðåùó
ïðàâèòåëñòâîòî, à ñðåùó âèñîêèòå
ñìåòêè è ìîíîïîëèòå â Áúëãàðèÿ‘ ЦВЕТАН ЦВЕТАНОВ НЕЗНАЙНО КАК СЪУМЯВА

ДА РАЗДЕЛИ ВИСОКИТЕ СМЕТКИ ОТ УПРАВЛЕНИЕТО

Мнозинството в ЦИК
се превръща в инстру-
мент на манипулации и
фалшификации на избо-
рите. Така лидерът на
БСП Сергей Станишев
коментира вчера отказа
на ЦИК да разкрие кода
на софтуера, който ще
брои изборните резул-
тати. Това решение бе
взето с гласовете на
представителите на
ГЕРБ, “Атака” и НДСВ.

По думите на лидера
на БСП това говори за
страх от прозрачност.
ЦИК поема тази отго-
ворност,  защото се
превръща в политичес-
ки инструмент на една
партия, обвини Стани-
шев. Според него е по-
казателно, че председа-
телят на комисията,
въпреки че е от ГЕРБ,
се е противопоставил
на това решение, а про-
тив него са гласували
представителите на Ко-
алиция за България и
на ДПС.

Няма проблем пуб-
личният код да се знае,
за да може да се тества
системата и да се види
как работи тя, смята
Станишев. Съмнения, че
вотът може да бъде ма-
нипулиран от “Инфор-
мационно обслужване”,
бяха изразени от много
политически сили с раз-
лични идеологии, убеж-

БСП: ГЕРБ превръщат
ЦИК в инструмент за
фалшификации на изборите
Притеснително е, че
комисията отказва да покаже
наяве програмата на
„Информационно обслужване”
за броене на гласовете, заяви
Сергей Станишев

ЛЕВИЦАТА ПОЕ АНГАЖИМЕНТ
ДА ВЪЗСТАНОВИ СОЦИАЛНИТЕ
ПРАВА НА ВОЕННИТЕ
Възстановяване на социалния ангажимент на държавата към военните и
отмяна на тавана за пенсиониране са два от конкретните ангажименти,
които БСП пое вчера към българските военни. Сергей Станишев подписа
споразумения за подкрепа на предстоящите избори с три от водещите
организации в сектора на отбраната и сигурността - Конфедерацията на
обществени организации от сигурността и отбраната, Българската офицер-
ска легия “Раковски” и Българския общонароден съюз “Бойна дружба”.
На събитието присъстваха и председателите на Съюза на офицерите и
сержантите от запаса и резерва, Съюза на военноинвалидите и военнопо-
страдалите и Съюза на ветераните от войните на Република България.
Станишев обяви, че БСП възнамерява да направи промени в закона за
отбраната и въоръжените сили, така че да се върне кариерната перспек-
тива за служителите в сектора, да се възстановят социалните им права,
тотално заличени при управлението на ГЕРБ. Лидерът на БСП изтъкна,
че таванът за пенсиониране е предизвикал масово недоволство, напус-
нали са 20% от полковниците и 20% от майорите и се е стигнало до
дестабилизация на системата.

Сергей Станишев обяви,
че работодателите

подкрепят програмата на
БСП по отношение на

науката и иновациите, за
широкия достъп до

интернет

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

дения и програми, при-
помни лидерът на БСП.

Коментара за избор-
ните манипулации Ста-
нишев направи след
среща с представители
на Конфедерацията на
работодателите и инду-
стриалците в България
(КРИБ). В разговорите
взе участие и номини-
раният за бъдещ преми-
ер от БСП Пламен Оре-
шарски.

От предизборните
обещания на ГЕРБ са
изпълнени едва 10%,
коментира Станишев
след срещата. Трябва
да си много голям на-
глец, за да твърдиш, че
ще създаваш нови ра-
ботни места, след като
си унищожил 100 000
фирми и си изкарал
нови 400 000 безработ-
ни по време на мандата
си, допълни той. БСП
предлага контрол на
монополите, отмяна на
закони, които създават
изкуствени монополи в
иначе пазарни сектори,
напомни той и допълни,
че от КРИБ са подкре-
пили техните намере-
ния.

Станишев каза, че
работодателската орга-
низация подкрепя про-
грамата на БСП по от-
ношение на науката и
иновациите, за широкия
достъп до интернет и за

електронното правител-
ство.

Представителите на
бизнеса са заявили, че
МВР трябва да се зани-
мава със своите за-
дължения, а не да се

превръща в политичес-
ки и икономически ин-
струмент в ръцете на
властта. Бизнесът е по-
ставен на колене, не
може да диша, съдира
се втора и трета кожа

от предприемачите,
изтъкна Станишев. 2%
от строителните фирми
печелят обществените
поръчки, е било из-
тъкнато на срещата.

750 млн. лв. е дефи-

цитът в хазната за
първите месеци на го-
дината, обяви лидерът
на БСП. Той обясни, че
първо трябва да се на-
прави анализ на финан-
совата ситуация в
държавата, за да се на-
бележат стъпките за
изпълнение на предиз-
борните обещания в
програмата на партията.
Станишев увери, че
предстоят срещи и със
синдикални организа-
ции.

Оставката на началника на кабине-
та на Росен Плевнелив Цветлин Йов-
чев трябвало да стане публична след
парламентарните избори през май,
разбра се от самия него. Йовчев комен-
тира, че не виждал нищо скандално и
нищо интересно в желанието му да
напусне и затова президентският екип

Оставката на Йовчев трябвало да стане публична след изборите

астояваме члено-
вете на секционни-
те избирателни ко-
мисии да преминат

решил да обяви оставката му след 12
май, но за нея се разбра по-рано от
предвиденото.

Напускането на Йовчев от начални-
ческия пост в кабинета на президента
предизвика много въпроси. Една от
появилите си причини за случилото се
е, че оставката му идва след формира-

не на вътрешен разследващ орган в
президентството, който да провери
откъде е изтекла информацията за дек-
ларациите на служебните министри,
което го ядосало. Според Йовчев оба-
че няма абсолютно нищо вярно в тези
твърдения. Той не поиска да сподели с
какво ще се занимава в бъдеще, защо-

то нещата били на доста ранен етап.
По време на посещението си в Русе

вчера Росен Плевнелиев също комен-
тира темата и заяви категорично, че ще
разпише оставката на Йовчев. Попитан
от журналисти за избора му, държавни-
ят глава каза, че го е приел спокойно
и му пожела успех.

Наблюдатели настояват за
обучение на членовете на СИК

ИК проверява ГЕРБ дали пар-
тията е правила незаконна
предизборна агитация. Това
обяви вчера говорителят на
комисията Бисер Троянов.
След като ЦИК се произнесе
по този сигнал, ще оповести
решението си, добави той.

Сигналът срещу ГЕРБ бе
подаден от лидера на “Атака”
Волен Сидеров заради кон-
ференцията им на 7 април.

Вчера стана ясно още, че
партията на Бойко Борисов
продължава с незаконната
предизборна кампания. Ог-
ромни плакати на ГЕРБ все
още са облепили всички стра-

ЦИК проверява ГЕРБ
за незаконна агитация

купуването на гласове и
другите форми на наруше-
ния на Изборния кодекс.
Експертите бяха катего-
рични, че голяма част от
нарушенията, които се
срещат у нас, се дължат
на организационни про-
блеми, които оказват вли-
яние върху крайния вот.
За нас е много важно
партиите да поемат своя-
та отговорност за провеж-
дането на честни избори,
категоричен е Славов.

Асоциацията имаше
сериозни критики към из-
борната администрация

през 2011 г. и заради това
на предстоящите избори
ще следи внимателно за
прозрачност и на най-нис-
ките нива. “Нашите на-
блюдатели констатираха
слаба подготовка на пар-
тийните членове на из-
борните комисии. Не тряб-
ва да забравяме, че из-
борната администрация в
България не е професио-
нална, а политически на-
значена, и партиите тряб-
ва да поемат своя анга-
жимент”, отбеляза Ваня
Нушева, програмен ди-
ректор на асоциацията.

ННННН
обучение, заяви вчера
изпълнителният директор
на Асоциация “Прозрач-
ност без граници” Калин
Славов. Той представи
мерките, които независи-
мите наблюдатели смятат
да приложат за осигурява-
не на честни и демокра-
тични избори на 12 май.

Славов подчерта, че е
наложително да се орга-
низират масови информа-
ционни кампании срещу

Ц
ни на спортната зала “Арена
Армеец” в София. Плакатите
са с предизборния лозунг на
ГЕРБ - “Имаме воля”. По за-
кон партиите нямат право да
агитират преди официалния
старт на предизборната кам-
пания на 12 април, която при-
ключва на 10 май.

Всички плакати са специал-
но укрепени и очевидно са
предвидени да останат по вре-
ме и на предизборната кампа-
ния. В края на миналата сед-
мица в залата ГЕРБ организи-
ра грандиозно шоу, което спо-
ред изчисления на експерти е
струвало над 500 000 лв.
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БСП разкри скандал
и в „Чистота Искър”
Шефът на общинското предприятие е сключвал сделки с частни фирми,
в чието ръководство участва, скандализирани са социалистите
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Сигнали за проверка на дейността на “Чистота Искър”, както и за разследване срещу
ръководството на община “Витоша” ще подадат общинските съветници от БСП в София

ИСКАТ ОТМЯНА
НА ТАКСИТЕ
КЪМ ОБЩИНСКА
БАНКА

Липсата на конкурси за отдаване под наем
на обекти в столичния район “Витоша” ще стиг-
не и до прокуратурата, стана ясно вчера. Геор-
ги Кадиев обяви, че ще внесе сигнал към Сто-
личната прокуратура и до Сметната палата,
които да проверят какво се случва в района.
Общинският съветник от БСП припомни, че
преди дни сигнализира за липсата на конкурси
за отдаването на 140 обекта под наем. “Те
плащат наеми на смешни цени, а част от тях не
плащат и стотинка”, възмути се социалистът.

Според Кадиев злоупотребите продължават
от години, още от предишния кмет от СДС. Той
даде пример как будка за вестници от 9 кв. м
плаща на месец 300 лв., същата е и таксата за
намиращата се до нея бирария. Според изчис-
ленията му загубите за общината възлизат на
повече от 500 хил. лв. годишно. Голяма част от
тези пари са се връщали обратно в черната

ъветниците от БСП
ще внесат днес
в Столичната общи-
на искане за отмя-

ССССССЗ
а поредния конфликт
на частни интереси,
ощетил Столичната
община със стотици
хиляди левове, сиг-

Павлета ДАВИДОВА

нализираха вчера общинските
съветници от БСП в София.
Настояваме за пълна провер-
ка в общинското търговско дру-
жество “Чистота Искър”, обяви
Жельо Бойчев. Социалистите
подозират, че управителят на
дружеството Павел Граматиков
има участие и в структурите на
частни фирми, които работят в
същата област. Бойчев бе
възмутен, че “Чистота Искър” е
сключвала договори с тези
фирми.

Според сигнала на БСП
Граматиков има пряко участие
във фирмите “Стоун груп” ООД,
“МДЗ-Балша” АД, “Роял стоун”
АД, “МЕЛНИК 2004” ООД и
“Младост” АД. Чрез подставе-
ни лица може да се твърди, че
има интереси в “РТК” ООД,
“БКО” ООД, “РТК - Астон сер-
виз”, “Съни Хития” и “АЕС-Х”.
Бойчев заяви, че една от фир-
мите, в които чиновникът е
управител, е сключила договор
с “Чистота Искър” за доставка
на инертни материали.
“Въпросът е кой какъв интерес
защитава. Искаме да бъде на-
правена проверка в цената, на
която се доставя този матери-
ал”, добави общинският съвет-
ник. Съмненията на социалис-
тите падат и върху фирмата,
която вози балите с боклук на
София. “Чистота Искър” е дру-
жеството, чрез което се извоз-
ваха балите на софийския бок-
лук, подизпълнител обаче е
“Виктория Транс 2007”, която
всяка година взема милиони
левове за това. БСП настоява
за анализ какъв е обемът на
извършените дейности и каква
е тяхната стойност. Не е ясно
на какво основание фирмата е
избрана за контрагент от “Чи-
стота Искър”.

“Надявам се част от неща-

та, за които сигнализираме, да
не се окажат верни, защото са
ужасяващи. За съжаление, ко-
гато говорим за екология, чис-
тота, боклук, говорим за зло-
употреба с много пари, и това
е откакто ГЕРБ е на власт”,
добави Бойчев. Той подчерта,
че изникват въпроси как до
момента столичният кмет,
председателят на СОС и управ-
ляващите от ГЕРБ не са кон-
статирали конфликта на инте-
реси. “За нас не е изненада,
че това е поредният конфликт
на интереси - ГЕРБ така си
управляват. Искаме Фандъко-
ва да каже кой покровителства
такива схеми”, категоричен бе
Бойчев.

За подозрителното спешно
отдаване на концесия на част
от централния парк и санато-
риума в Банкя сигнализира и
Анна Славова, която е общин-
ски съветник от БСП в СОС.
(повече на стр. 24)

на на таксите на Общин-
ска банка при плащане
на данъци и такси. “Това
е един от ангажиментите
в управленската програ-
ма на БСП. Считаме, че
таксата е неправилна,
натоварва столичани,
които са собственици на
тази банка. Затова внася-
ме днес доклада на
кмета на Столична общи-
на, който да възрази и
Общинска банка да
отмени таксата”, коменти-
ра Георги Кадиев. Той
припомни, че тази година
бе въведена таксата от
3 лв. при плащания към
местни данъци и такси.
Целта бе да се получи
допълнителна капитализа-
ция на общината.

Внасят в прокуратурата
казуса с район „Витоша”
Павлета ИВАНОВА каса на ГЕРБ и към служители на администра-

цията, предположи Кадиев. Той изрази опасе-
нията си, че подобна схема действа и в други
столични квартали.

Кадиев обяви, че ще предложи на групата
съветници от БСП на днешното заседание на
СОС да поискат оставката на кмета на район
“Витоша” Стойко Дуков. “Замитане на следите е
неговото излизане в едномесечен отпуск, докато
върви проверката. Какво има да се проверява?
Има ли обекти, за които не е обявяван конкурс,
има ли щети за общината - има. Не съм оптимист,
не мисля, че нещо ще излезе. Надявам се след
един месец ГЕРБ да не управляват, за да може
хората в съдебната система да работят без на-
тиск”, допълни Кадиев. Той заяви, че е получил
информация, че сигналът му за проблема с куче-
тата в София е прекратен от прокуратурата още
на 7 декември. Кадиев все още не е получил
официални данни за края на производството,
въпреки че сигналът е заведен от него.

ко до петък на
обяд общинските
съветници не
подадат оставки,
ще пристъпим
към гражданско
неподчинение,
предупреди вчера
Младен Живков,
представител на
протестиращи
варненци. Мъжът
бе сред първите,
които се включи-

Районната прокуратура в Етрополе се е самосези-
рала по скандалния случай с проведената в хотела
на бившия депутат от ГЕРБ Емил Димитров лекция-
инструктаж как да се събират повече гласове на пред-
стоящите парламентарни избори, съобщиха от
държавното обвинение вчера.

“Предмет на проверката е да се установи налице
ли е организиране, предлагане или даване на имот-
на облага с цел склоняване упражняването на изби-
рателно право в полза на определен кандидат, поли-
тическа партия или коалиция”, гласи краткото съоб-
щение на прокуратурата.

От разследването на Нова телевизия ставаше ясно,
че в хотела на Димитров се провежда инструктаж с

ечебницата в Девин, която беше закрита от ка-
бинета “Борисов”, най-вероятно ще се превърне
във филиал на МБАЛ в Смолян, но ще продължи
да бъда там, където е, защото това е желанието
на гражданите, обяви служебният премиер
Марин Райков вчера. “Няма вариант дълговете
да бъдат платени от държавата”, добави той.
Според министъра на финансите Калин Хрис-
тов най-добре е тя да стане филиал на смолян-
ската болница, за да работи. Райков смята, че
е най-добре сградата на болницата в Девин да
се запази, защото би било по-скъпо, ако се пре-
мести в друг обект. Това бил и предпочетения
от кмета на града Цветалин Пенков вариант.
“Държавата ще направи всичко необходимо бол-
ницата да бъде структурирана, оборудвана и
пр. по начин, който да й позволи да изпълнява
пълноценно функциите си”, посочи служебният
премиер.  Райков поел ангажимент да бъдат
създадени два пълноценни лекарски кабинета
в отделението за спешна помощ, а отделно да
се осигурят мобилни диспозитиви - рентген и
други медицински уреди, за да може в рамките
на следващите два месеца хората да бъдат об-
служвани. Целта е през летния период жители-
те на Девин, Борино и Доспат да получат достъп
до медицинската помощ, на каквато са били
свикнали, че дори и по-добра, посочи преми-
ерът. Жителите на Девин протестираха много-
кратно срещу затварянето на болницата им, а
вариантът тя да се превърне във филиал на смо-
лянската беше обмислян и от кабинета “Бори-
сов”, но не получи разрешаване.

БОЛНИЦАТА В ДЕВИН
ОСТАВА КАТО ФИЛИАЛ
НА СМОЛЯНСКАТА

Л
Веселка ВЕНКОВА

Варненци готвят неподчинение,
искат оставка на общинския съвет

А

Прокуратурата проверява схемата
за изборни манипулации в Етрополе

участието на представител на ГЕРБ и доскорошния
шеф на фенклуба на ЦСКА Димитър Ангелов-Дучето,
известен с близостта си до бившата управляваща
партия.

Според анонимни източници, присъствали на сре-
щата, са обещавани и пари - по една минимална за-
плата за т.нар. застъпници плюс 30 лева в деня на
изборите за гласоподавателите и застъпниците. Ден
след като въпросният материал бе излъчен по телеви-
зията, ексдепутатът от ГЕРБ Емил Димитров обяви пред
Канал 3, че заминава за страна от ЕС, където възна-
мерява да разкрие пред нотариус “всичко, което знае”,
като своеобразна “застраховка живот”. Той уточни, че
се страхува да не се случи нещо на децата му.

ха в палатковия лагер
пред сградата на
общината в морския
град. Той с още двама
души участва и в
щафетна гладна стач-
ка, чиято цел е също
освобождаването на
настоящия общински
съвет и насрочване на
нови местни избори
във Варна. Живков не
каза в какво точно ще
се изрази подготвяно-

то гражданско непод-
чинение. Той посочи,
че е получил уверение
от над 200 души от
Варна и страната,
че ще се включат в
палатковия лагер.
Протестиращите жите-
ли на Варна внесоха
вчера в деловодството
на общината подписка
с искане за оставката
на общинския съвет.
Според Александър

Борисов досега тя е
подкрепена от 3160
варненци. Той уточни,
че събирането на
подписи продължава,
като целта е да бъдат
отворени още два
пункта в града. ДУМА
припомня, че под
натиска на недоволни-
те варненци кметът
Кирил Йорданов бе
принуден да подаде
оставка.
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Снимка Мариета ТОМОВА

В очакване на увеличените пенсии

Медиите - с наръчник за
отразяване на самоубийства
Експерти призоваха да се избягват сензациите,
когато някой посегне на живота си
Аида ПАНИКЯН

Б
рошури на СЗО от
2000 г., озаглавени
“Профилактика на са-
моубийствата. Методи-
чен материал за ме-

дийни професионалисти”, бяха
раздадени на журналисти по
време на дискусия “Превенция
на суицидното поведение и ро-
лята на медиите”. Тя бе органи-
зирана от МЗ с участието на
представители на Националния
център за обществено здраве и
анализи, СЕМ, психиатри. Има
и по-ново издание на брошура-

та - от 2008 г., но още не е пре-
ведено у нас, стана ясно вчера.

Сензационното и подробно
отразяване на самоубийствата
в медиите води до увеличение
в броя им, смятат психиатри. Ма-
щабното отразяване на случаи-
те на самоубийства има ефект
на доминото, заяви Лидия Ней-
чева, здравен зам.-министър. Тя
увери, че служебният екип на
МЗ е взел спешни мерки за
разрешаване на проблема със
самоубийствата, като припомни
за кампанията на МЗ. Нейчева
подчерта, че са създадени рай-
онни центрове и програми с цел

да обучат лекари, преподава-
тели и социални работници как
да разпознават хора със суи-
цидно поведение, какви мерки
да вземат, на кого и как да
съобщят за проблема. ДУМА
припомня, че в отговор на ини-
циативата на МЗ големи бол-
ници в страната организират
дни на отворени врати с без-
платни консултации.

Бе отправен призив към ме-
диите да избягват търсенето на
сензация, когато се съобщава за
самоубийство, да не се публику-
ват подробни описания на на-
чина, по който човекът е посег-

нал на живота си, да не се про-
пускат сериозните физически
последствия при опитите за са-
моубийства и тежките емоцио-
нални травми на близките. Да
се избягва както профанизира-
нето на акта на самоубийство,
така и митологизирането на
извършителя, препоръчват екс-
перти.

Предстои обсъждане на На-
ционална програма за суицид-
ни превенции, каза Христо Хин-
ков, психиатър от Националния
център за обществено здраве и
анализи. Близо 800 са самоубий-
ствата у нас през последната
година.

Представителите на властта
и на институциите обаче заоби-
колиха темата за реалните про-

блеми, довели до серията само-
запалвания у нас, както и двете
семейни самоубийства. Нямаше
отговор и на въпроса дали пси-
холози са потърсили близките
на самозапалилите се, за да им
бъде дадена психологическа
подкрепа. По време на дискуси-
ята стана ясно, че родителите
на ученици често не могат да
разчитат на помощта на учи-
лищните психолози, а най-евти-
ните консултации с психолог са
около 40 лв.

Адресите и телефонните но-
мера на центрове за психологи-
ческа подкрепа са на електрон-
ните страници на РЗИ в страна-
та, отговориха експертите на
журналистически въпрос къде
публиката да търси помощ.

обилна аптека обикаля селата във Видинско и снабдява
хората с медикаменти на улицата. Според закона за
лекарствените продукти в хуманитарната медицина по-
добна продажба на лекарства е незаконна. Медикамен-
тите се продават през направено гише в задната част
на микробуса, което е абсолютно забранено. Законода-
телството изисква търговията да се извършва само в
аптеки и дрогерии. Хората обаче не се притесняват да
си купуват лекарства, защото в повечето населени ме-
ста в региона няма аптека.

Кметският наместник на село Цар Петрово Валентин
Вътов обяснява, че жителите на селцето са притиснати
от мизерия и им е все едно откъде пазаруват. В село
Тополовец пък практиката да се продават лекарства от
автомобил е от миналото лято. Инспекторите от Регио-
налната здравна дирекция във Видин обаче са състави-
ли две наказателни постановления за търговците на
лекарства на колела за общо 4000 лв. Предстои нова
санкция.

“При тези продажби контрол не е възможно да се
осъществи. Ние не можем да гарантираме, че лекарст-
вата, които се продават, отговарят като качество, ефек-
тивност и безопасност на стандартите. Хората не могат
да са сигурни какво купуват от този микробус”, коменти-
ра директорът на РЗИ Гергана Джамбова. Хората обаче
са категорични, че щом държавата не им осигурява
адекватни условия за живот, няма право да забранява
подобен вид търговия.

МММММ

Незаконна мобилна аптека
обикаля села във Видинско

М н о г о п р о ф и л н а т а
болница “Д-р Стоян Кир-
кович” в Стара Загора
може да остане без ане-
стезиолози, след като 18
лекари от отделението по
анестезия и интензивно
лечение заявиха готов-
ност да подадат оставки
вчера. Те са недоволни
от решението на ръко-
водството на здравното
заведение да обедини
отделението с това в бив-
шата Университетска
болница.

До този момент двете

Нивото на река Дунав в добруджан-
ския участък прехвърли вчера критичния
праг от 7 метра, който е необходим за
обявяване на първа степен на готовност
за опасност от наводнение. Край силист-
ренското село Попина реката излезе от
коритото си и започна да залива крайб-
режната зона. Под вода се оказа голяма
част от инфраструктурата в района, както
и намиращият се в близост до Дунав хо-
телски комплекс. Местните с тревога сле-
дяха прииждащите води, тъй като само
800 метра делят най-близките къщи в се-
лото от брега. Страхът на хората е
свързан с неподдържаната от години дига
на реката, която трябва да предпази се-
лото им от заливане. От десетилетия не
работят и отводнителните съоръжения,
които са също грижа на държавата. “Това
е най-голямата беда - помпената станция,
която обезводнява канала, не работи от
години”, оплака се кметът Иван Петров.

Наемателите на маси на Кооператив-
ния пазар в Добрич постигнаха чрез про-
тести и срещи с кметския екип част от
своите искания. Те бяха депозирани в
общината от техния упълномощен пред-
ставител адвокат Владимир Калчев, об-
щински съветник от БСП и председател
на партията в Добрич. В духа на предиз-
борната кампания Детелина Николова,
кмет на ГЕРБ, внесе докладна записка, в
която се предлага досегашната такса за
наематели на пазара да падне от 164 лв.
на 140 лв. През месеците януари и февру-
ари ползвателите ще заплащат 70% от
дължимата такса заради лошите метеоро-

Фондация “Асоциация
за европейска интегра-
ция и права на човека”
внесе вчера иск срещу
Пловдивския окръжен
съд заради забавено раз-
глеждане на дело за пре-
комерното замърсяване
на въздуха в града.

Сагата започва на 12
септември 2011 г., когато
фондацията внася иск в
Пловдивския окръжен
съд срещу кметството и
местната екоинспекция.
Той се основава на дан-
ни, според които в пери-

Стара Загора може да остане
без анестезиолози

отделения са изпълнява-
ли еднакви дейности, но
едното покрива 30-днев-
на спешност, а в другото
работят само преподава-
тели, заяви вече бившият
шеф на отделението д-р
Атанас Бадов.

Директорът на болни-
цата д-р Петър Атанасов
увери, че “който и да
потърси болнична помощ
в болница “Киркович”, ще
получи такава, каквато е
била винаги - качестве-
на.” Поетапно във време-
то си подреждаме болни-

цата и структурите, няма
нищо нито нередно, нито
шокиращо, каза той.
“Създава се нова струк-
тура с нареждане на ми-
нистъра, с одобрение на
Съвета на директорите,
надлежно издадени за-
поведи, така че не виж-
дам никаква драма”, каза
д-р Атанасов.

Д-р Атанас Бадов за-
яви, че неговото лично
решение е, че няма да
работи в такава нова
структура, която не е за-
коново съобразена.

Предизборно кметът на ГЕРБ
намалява таксите на пазара в Добрич
Дана РУСЕВА логични условия. За търговска маса в

центъра  на града също ще се плащат 140
лв. вместо досегашните 164. Извън цент-
ралната зона таксата пада от 146 на 125
лв. Измененията ще влязат в сила от 1 май,
след решение на Общинския съвет на
сесията му в края на април. Напрежението
беше взело връх и заради това, че на
пазара няма тоалетна и че за посещение
по нужда се плащат стотинки на близки
заведения, които излизат по около лев на
ден. Покривът на закритата част на пазара
тече - негодуват наемателите. Друго иска-
не на търговците обаче да се отмени си-
нята зона около пазара, защото заради
левчето за час клиентите им са намалели
драстично, остана без никакъв отговор.

ФОНДАЦИЯ С ИСК ЗАРАДИ ЗАБАВЕНО
ДЕЛО ЗА МРЪСНИЯ ВЪЗДУХ В ПЛОВДИВ

ода 2007-2011 г. Пловдив
е с най-лошо качество на
въздуха в Европа по по-
казателя концентрация
на фини прахови части-
ци, за което не са пред-
приети мерки.

Пловдивският окръ-
жен съд на два пъти от-
казва да образува дело
и иска уточнения от фон-
дацията. Ищците насто-
яват и за отвод на съди-
ята заради съмнения в
неговата безпристраст-
ност, той отхвърля насто-
яването им и прекратя-

ва делото.
По-късно апелативни-

ят съд отменя решението
и възобновява производ-
ството по иска. Делото
започва, но след година
и два месеца съдията си
прави отвод. Процесът
така и не се насрочва,
защото всички съдии, на
които се е паднал, са си
направили отвод. Фонда-
ция “Асоциация за евро-
пейска интеграция и чо-
вешки права” настоява за
1000 лв. обезщетения за
забавяне на делото.

ДУНАВ ПРЕЛЯ
ПРИ СИЛИСТРА

РАЗДАВАТ ХРАНА ЗА
СОЦИАЛНО СЛАБИ

По инициатива на служебния министър-
председател Марин Райков в област Ям-
бол ще се разкрият помещения за благо-
творително събиране и последващо раз-
даване на хранителни продукти, съобщиха
вчера от пресцентъра на областната адми-
нистрация в Ямбол. Областният управител
на Ямбол поиска от петте общини в реги-
она да информират за наличие на подхо-
дящи държавни и общински помещения на
тяхна територия, които да се използват като
пунктове за събиране и разпределяне на
хранителни запаси в рамките на благотво-
рителната инициатива. Готовност с такива
помещения са декларирали общините
Елхово и Стралджа. В община Болярово за
целта могат да се ползват Домът за възра-
стни хора с умствена изостаналост в с. Ма-
леново и Центърът за социална рехабили-
тация и интеграция.

Магдалена ГЕОРГИЕВА



6 ЧЕТВЪРТЪК 11 АПРИЛ 2013

Икономика www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Н
Кабинетът полагал сериозни усилия
да се разплати с бизнеса
Кабинетът полагал сериозни усилия
да се разплати с бизнеса
Кабинетът полагал сериозни усилия
да се разплати с бизнеса
Кабинетът полагал сериозни усилия
да се разплати с бизнеса

езултатите от задъл-
бочените прегледи,
извършени за 13
държави членки, по-
казали признаци на

Има немалко ВЕИ-та, които работят по повече от 24
часа на денонощие. Това каза на пресконференция
след заседание на Министерския съвет министърът
на икономиката, енергетиката и туризма Асен
Василев. По-рано пред Нова ТВ министърът заяви,
че са започнали вътрешна проверка на част от
числата, които са предоставяни. “Имаме фотоволта-
ични централи, които са работили 32 часа в деноно-
щието, открили са начин да минават през времето.
Към момента само от системата на едно ЕРП имаме
над 50 такива и проверките продължават”, добави
Василев. “ВЕИ не използват енергия при производ-
ството на ток. Само че инсталационната стойност на
панелите е изключително висока. Получава се
себестойност на енергията, която е значително по-
висока от тази на конвенционалните централи. И в
Европа вече се усетиха, че стимулите за ВЕИ бяха
прекалено високи. Европа като цяло започва да
дава назад. Екип от юристи работи да преразгледа
договорите. Като част от либерализационната
политика трябва да бъдат преразгледани и тези
договори”, обясни министърът. Правят се анализи,
но анализите на ДКЕВР сочат, че всички участници
искат увеличение на тока. Министерството на иконо-
миката и партньорите му ще направят анализ, за да
проверят до каква степен е необходимо да бъдат
повишени цените на тока предвид разходите, заяви
министърът след заседанието на кабинета.
Той посочи, че има желание да инициира проверка
и на Електроенергийния системен оператор (ЕСО).
Ще се търси и отговор на въпроса защо енергията
на редица скъпи централи се въвежда във веригата
приоритетно пред условно евтините централи.

Анализ по проекта за газопрово-
да “Южен поток” поиска служебният
премиер Марин Райков вчера. В на-
чалото на заседанието на кабинета
той се обърна към министрите с ду-
мите, че е необходимо да се напра-
ви пореден “много задълбочен ана-
лиз на ситуацията около това инвес-
тиционно решение”. “Мисля, че горе-
долу сме наясно какви са най-чувст-
вителните моменти около този про-
ект”, добави загадъчно премиерът и
премина към дневния ред.

Не говорим за договор, а за ин-
вестиционно решение и съвсем нор-
мално е да пристъпим към анализ на
начина, по който се развиват отно-
шенията ни с нашите партньори по
този договор. Така отговори Марин
Райков след заседанието на кабине-

ЕК ни критикува
за високата външна
задлъжнялост
Сериозната структурна безработица в България застрашава
икономическия растеж, ни предупреждава Брюксел

преждава за възможен риск от
загуба на конкурентоспособ-
ност заради сравнително
бързия растеж на цената на
труда, съобщи БНР.

За България от комисията
препоръчват “всеобхватен па-
кет от мерки за справяне със
сериозната структурна безрабо-
тица, която застрашава иконо-
мическия растеж”.

“Българският трудов пазар е
пострадал много силно от кри-
зата, фирмите масово са закри-
вали работни места, вместо да
намаляват заплати, в резултат
от което заетостта в България е
сред най-драстично спаднали-
те в ЕС.

Безработицата е концентри-
рана сред уязвими групи като
младите и нискоквалифицира-
ните, расте и делът на дългос-
рочно безработните. Всичко
това застрашава икономичес-
кия растеж”, смята Еврокомиси-
ята. Затова тя препоръчва се-
риозни усилия, включващи мер-
ки на пазара на труда и в реги-

оналната политика, както и об-
разователна реформа.

 Корпоративната задлъжня-
лост в нефинансовия сектор е
определена като повод за тре-
вога.

Според ЕК забавените пла-
щания на кредити, наеми и до-
ставки на стоки и услуги са дока-
зателство за продължаващите
трудности пред частния бизнес.

Финансовият сектор у нас е
запазил стабилността си, но до-
ходността остава много ниска,
както и ръстът на кредитите,
което, според Еврокомисията,
също излага на риск перспек-
тивите за икономически растеж.

Оли Рен, заместник-предсе-
дател на комисията, отговарящ
за икономическите и парични-
те въпроси и еврото, който
представи доклада в Брюксел,
каза още, че “макроикономиче-
ските промени в Европа са в
ход, макар и с различен харак-
тер и темпове в различните
държави членки. В прегледите
се вижда намаляване на дефи-

цита по текущата сметка, кон-
вергенция на разходите за труд
на единица продукция, корек-
ции в твърде високите цени на
жилищата и намаляване на
задлъжнялостта на частния сек-
тор. Въпреки това, предвид раз-
личните предизвикателства и

дисбаланси, се очаква разли-
чията в растежа между държа-
вите да се запазят през след-
ващите години”.

По думите му, в две държа-
ви - Испания и Словения, дис-
балансите могат да се считат
за прекомерни.

РАЙКОВ ПОИСКА АНАЛИЗ НА „ЮЖЕН ПОТОК”
Веселка ВЕНКОВА

Р
макроикономически дисбалан-
си при наблюдението през де-
кември, бяха публикувани от
Европейската комисия (ЕК)
вчера, съобщиха от пресслуж-
бата на комисията.

Сред другите проблеми у нас
ЕК изненадващо посочва висо-
ката външна задлъжнялост,
въпреки че България има втория
най-нисък дълг в ЕС. Като кон-
трамярка се препоръчва привли-
чане на повече капитали в про-
изводството и по-добро усвоява-
не на парите от еврофондовете.
ДУМА припомня, че по данни на
БНБ през декември 2012 г. брут-
ният външен дълг на България е
37 592,1 млн. евро или 94,8% от
БВП, а през януари 2013 г. е 37
157,5 млн. евро или 91% от БВП.

Комисията не очаква Бълга-
рия отново да стигне до бюд-
жетен свръхдефицит, но преду-
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От сайта на АДФИС
става ясно, че в НЕК
инспекцията е прове-
рила обществени
поръчки за 157 552
881 лв., като са

От стр.1

36 млн. лв. губи НЕК...
съставени 2 акта за
нарушения. Установе-
но е, че вместо като
инвестиционен, за-
емът от 250 млн. евро
от БНП “Париба” е
сключен като заем за

покриване на текущи
нужди на НЕК. Про-
мяната на предназна-
чението на кредита се
превръща в основна
причина той да не
може да бъде об-

служван.
Разходите по обслуж-
ване на кредита са 80
млн. евро, което е
32% от стойността му.
През февруари 2013
г. е приключила и

планираната проверка
на ЧЕЗ, която е
установила 9 непрове-
дени процедури за
обществени поръчки
за 507 269 лв.
Извършени са финан-

сови инспекции и в 8
спортни федерации,
при които са конста-
тирани 61 непроведе-
ни процедури за
обществени поръчки
за 6 107 224 лв.

Насърчаване на изно-
са на българските фирми
и на производства с висо-
ка добавена стойност е в
основата на икономичес-
ката ни политика. Това
каза заместник-мини-
стърът на икономиката,
енергетиката и туризма
Виолета Лорер на откри-
ването на международен
бизнес форум с участието
на фирми от България,
Румъния и Македония,
съобщиха от МИЕТ. Като
част от мерките за подпо-
магане на българския биз-
нес в условия на про-
дължаваща криза Виоле-
та Лорер посочи предсто-

Кабинетът полагал сериозни усилия
да се разплати с бизнеса

та на въпрос “Защо ви е необходим
нов анализ на “Южен поток” при по-
ложение, че договорът е подписан,
първа копка е направена?” Не виж-
дам защо имате притеснения относ-
но желанието ни да следим внима-
телно по какъв начин страните
изпълняват своите ангажименти, как-
ва е поредицата в строителните ета-
пи от проекта. Като безкрайно еле-
ментарна и логична процедура оп-
редели Райков желанието си за ана-
лиз по “Южен поток”.

Темата по газопровода е важна
включително и с оглед на анализа
по договора, присети се след време
служебният премиер и уточни, че
трябва да се провери до каква сте-
пен инвестиционното решение е
съвместимо с Третия енергиен пакет
на ЕС. Ясно е, че нашите европей-
ски партньори също трябва да могат

да анализират “частичния ангажи-
мент”, който сме поели, заключи той.

Марин Райков поискал проверка
на Енергийния системен оператор, за
да стане ясно защо енергията от ня-
кои “скъпи централи” се въвежда при-
оритетно в енергийната система на
страната с предимство пред енергия-
та от други - “евтини” централи, които
произвеждат по-евтин ток. Той при-
помни, че до няколко дни се очакват
европейските екипи за анализ на ця-
лата верига по ценообразуването в
областта на енергетиката.

ДУМА припомня, че едно от
ключовите обещания при встъпва-
нето в длъжност на служебния пре-
миер бе да не допуска “външна на-
меса в българската енергетика”.
Руски издания тогава коментираха,
че Райков имал предвид отноше-
нията с Русия.

ящото обновяване на 250
сгради с общо 50 милио-
на лева от Международен
фонд “Козлодуй”. По ини-
циативата “Джереми 2”
под формата на кредити
на половин пазарна лих-
ва на разположение на
българските фирми са 380
милиона евро. “Тези сред-
ства могат да се ползват
както за инвестиционни,
така и за оборотни нуж-
ди”, поясни Лорер.

По нейните думи пра-
вителството насочва сери-
озни усилия, за да бъдат
изплатени всички забаве-
ни плащания от страна на
държавата към български-

те фирми. Друг
акцент от рабо-
тата на служеб-
ното правител-
ство по отноше-
ние на бизнеса
са усилията за
информирането
му за допълни-
телните възможности за
финансиране, както и за
стандартизацията на про-
дукти за външния пазар,
подчерта Лорер. “Между-
фирменото коопериране
при производството на ви-
сокотехнологични стоки би
могло да даде нов тласък
в развитието на отношени-
ята между бизнеса в реги-

она”, допълни Лорер. Меж-
дународният бизнес форум
се организира от Изпълни-
телната агенция за
насърчаване на малките и
средните предприятия и
Балканското бюро за под-
помагане на средното
съсловие и се финансира
по оперативна програма
“Конкурентоспособност”.
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ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ

ърговията със зърно в страна-
та през изминалата седмица
не търпи съществени промени
и е сравнително спокойна.
Продължава да не се наблю-

Слабото търсене понижи
цената на зърното

Въпреки че производителите про-
дължават да задържат и да не предлагат
зърно, средните изкупни цени без ДДС
за страната през изминалата седмица
регистрират спад от 2% до 6%. По култу-
ри за изтеклия период изкупните цени са
както следва:

- пшеница с високи хлебопекарни ка-
чества - 424 лв./т без ДДС при 429 лв./т
предходната седмица;

- пшеница с ниски хлебопекарни ка-
чества - 413 лв./т без ДДС при 416 лв./т за
предходната седмица;

- царевица - 387 лв./т без ДДС при 391
лв./т за предходната седмица;

- маслодаен слънчоглед - 817 лв./т при
846 лв./т за предходната седмица;

 - без промяна остават цените на ече-
мика - 414 лв./т и  на рапицата - 863 лв./
т без ДДС.

Средните цени на едро и дребно при
брашната бележат лек спад спрямо пред-
ходната седмица и са както следва:  тип
500 - 797 лв./т при 799 лв./т за предходна-

та седмица;  тип 700 - 761 лв./т при 765
лв./т;  тип 1150 - 733 лв./т  при 738 лв./т.

Напусналите количества зърно и
зърнени продукти от страната за периода
25.03. - 01.04.2013 г. възлизат в размер на
94 814 тона при 37 483 т за преходната
седмица, което представлява ръст от 57
331 тона. По основни видове зърно и
зърнени продукти изтъргуваните количе-
ства са както следва: 66 556 т пшеница;
21 901 т черен маслодаен слънчоглед;

1329 т царевица; 22 т шарен слънчоглед;
ориз - 787 т;  кориандър - 102 т;  пшени-
чено брашно - 123 т;  карго - 70 т;  фасул
- 511 т;  нахут - 7 т;  леща - 4 т;  рапица -
3 006 т; слънчогледова брашно - 372 т, и
овес - 24 т.

Общо от началото на настоящата ре-
колтна година страната са напуснали 3,53
млн. тона зърно при 4.53 млн. т, или 1
млн.т по-малко спрямо същия период на
предходната реколтна година.

Т
дава активно търсене на зърно.

Зърненият пазар в страната бе вял и
пасивен в повечето региони на страната,
включително и за Североизточния. Сла-
бото търсене и достатъчните запаси от
пшеница, царевица и слънчоглед дове-
доха до ново понижение на цените на
зърното в страната.

На зърнените борси в страната
продължава да се наблюдава голяма
ценова ножица между търсене и предла-
гане и това е основната причина да не
бъдат реализирани сделки на борсите.
На европейските зърнени пазари се на-
блюдава възстановяване на ценовите
равнища и тяхното стабилизиране. За
това повлияха както по-умерените про-
гнози за предстоящите реколти, така и
факторът експорт.

СТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКА
ПШЕНИЦА
Общият размер на напусна-

лата пшеница реколта 2012 г.
за периода 01.07.2012 -
01.04.2013 г. е 2 195 181 т (1 781
569 т за ЕС и 413 612 т за трети
страни). За същия период на
миналата реколтна година на-
пусналата пшеница възлиза на
2 050 647 т, което е с 144 534 т
повече за настоящата година.

По оперативна информация
общото количество брашно от
реколта 2012 г., напуснало стра-
ната за същия период, е в раз-
мер на 32 831 т, което е с 13 121
т повече спрямо напусналото
количество брашно към същия
период на миналата година.

ЕЧЕМИК
Общото количество ечемик,

напуснало страната от реколта
2012 г. за периода 01.07.2012 -
01.04.2013 г., е 305 116 т (95
501 т за ЕС и 209 615 т за трети
страни). Към същия период на
миналата реколтна година на-
пусналият ечемик е възлизал в
размер на 330 400 т, което е с
25 284 т повече спрямо настоя-
щата.

РАПИЦА
За периода 01.07.2012 -

01.04.2013 г. напусналите коли-

чества рапица от страната ре-
колта 2012 г. са 197 680 т (166
415 т за ЕС и 31 265 т за трети
страни). За същия период на
миналата реколтна година на-
пусналата рапица е възлизала
в размер на 470 300 т, което е
с 272 620 т повече от настояща-
та година.

ЦАРЕВИЦА
Общото количество цареви-

ца реколта 2012 г., напуснало
страната за периода 01.09.2012
- 01.04.2013 г., е 350 705 т (305
136 т за ЕС и 45 569 т за трети
страни). Към същата дата на
миналата година напусналото
количество царевица е в раз-
мер на 996 403 т, което е с 645
698 т повече спрямо настояща-
та реколтна година.

СЛЪНЧОГЛЕД
Общото количество черен

маслодаен слънчоглед от ре-
колта 2012 г., напуснало стра-
ната за периода 01.09.2012 -
01.04.2013 г., е в размер на 490
265 т (407 782 т за ЕС и 81 673
т за трети страни). Напусналото
количество слънчоглед към
същата дата на миналата ре-
колтна година е 684 013 т, кое-
то е със 193 748 т повече спря-
мо настоящата 2012 г.

Цените на пшеницата с високи хлебопекар-
ни качества през изтеклия период отново отчи-
тат спад спрямо равнищата от предходната
седмица и са в границите от 400 до 450 лв./т за
различните области. Повечето търговските сдел-
ки са на нива 420-430 лв./т.

За същия период на предходната година,
средните цени на пшеницата с високи хлебопе-
карни качества са били в границите на 330 -
380 лв./т. Средната цена за страната е била 357
лв./т без ДДС.

При пшеницата с ниски хлебопекарни каче-
ства също се наблюдава спад и цените се дви-
жат в ценовия диапазон от  380 - 420 лв./т без
ДДС. Нивата, на които се осъществяват сделки,
са най-често в границите от 390-400 лв./т.

За сравнение през миналогодишната рекол-
та, средните цени на пшеницата с ниски хлебо-
пекарни качества са били в рамките на 330 -
370 лв./т без ДДС, при средна цена за страната
от 348 лв./т без ДДС.

Цените на пивоварния ечемик се стабилизи-
раха на нивата си от предходната седмица и са
в границите от 390 до 440 лв./т без ДДС.

За същия период на предходната година
средните цени на пивоварния ечемик са били в
границите на 350 - 370 лв./т без ДДС при сред-
на цена за страната от 358 лв./т без ДДС.

Цените на фуражния ечемик също запазват
нивата си от началото на месец февруари и се
движат в рамките на 370 - 430 лв./т без ДДС.

За сравнение през миналогодишната рекол-

В навечерие на Великденските празници Министерството на
земеделието на САЩ (USDA) шокира пазарните участници с
изненадващо високите отчетни данни за запасите от основните
зърнени култури в Щатите към 1 март 2013 г. Публикуването на
този доклад беше предшествано от цяла поредица оценки на
независими експерти и аналитични агенции, които формираха
нагласа, че запасите от пшеница, царевица и соя в САЩ са на
много ниско равнище. Най-голямото безпокойство сред пазарни-
те участници предизвикваше състоянието на баланса на цареви-
цата, като средната оценка за запасите от тази основна фураж-
на култура в САЩ към 1.03.2013 г. възлизаше на около 127
млн.т, в сравнение със 152 млн. т към 1.03.2012 г. Отчетните
данни на USDA обаче показаха, че наличностите от царевица в
САЩ в началото на март са били с 10 млн. тона повече - 137,2
млн. т. Освен това и оценката на експертите от министерството
за засетите с царевица площи се оказа повече в сравнение със
средната прогноза на търговските среди - 39,4 млн. хектара,
което е рекорден показател от 1936 г. насам. Запасите от
пшеница бяха с 1 млн.т над очакваното от търговските среди
равнище, а при соята запасите надхвърлиха прогнозните данни
с респектиращите 2,2 млн.т. Под натиска на паническите про-
дажби котировките на царевицата в Чикаго пикираха стремител-
но надолу и за броени минути заличиха изцяло ценовия аванс,
спечелен през втората половина на месеца. По-високите отчетни
данни и най-вече драматичният обрат в развитието на пазара на
царевицата оказа изключително силното депресиращо влияние
и върху цените на пшеницата в САЩ. В рамките само на един
ден цените на пшеница и царевица в Чикаго се сринаха с
15,50-18 долара до 252,70 дол./т и 273,70 дол./т съответно.

ПРОГНОЗИ

СЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАР
та, средните цени на фуражния ечемик бяха в
рамките на 340 - 360 лв./т без ДДС при средна
цена за страната от 353 лв./т без ДДС.

Поради намалените запаси на свободните
количества при тази култура цените запазват
стойностите си и не се очаква през следващите
месеци спад в достигнатите ценови равнища.

При черния маслодаен слънчоглед през из-
миналата седмица изкупните цени бележат леко
намаление и продължават да се движат в ши-
роки граници между 750 - 850 лв./т. Преоблада-
ват сделките на нива от 820-830 лв./т без ДДС.

За сравнение през миналогодишната рекол-
та средните цени на черния маслодаен слънчог-
лед бяха в рамките на 740 - 790 лв./т без ДДС.
Средната цена за страната е била 759 лв./т без
ДДС.

Цените на царевицата-зърно отчитат пони-
жение от предходната седмица и е в диапазона
от 340 - 420 лв./т. Преобладават сделките на
нива от 390-400 лв./т.

По същото време на предходната година
средните цени на царевицата реколта 2011 г.
са били в границите на 340 - 390 лв./т без ДДС,
при средна цена за страната от 360 лв./т без
ДДС.

Цените на рапицата през седмицата не от-
чита промяна и са в ценовите рамки на 820 -
900 лв./т без ДДС.

Запасите от рапица са на привършване и
това предполага запазване на цената на до-
стигнатите нива.
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В Северна Корея твърдят, че имат 0% безработи-
ца. У нас безработицата е малко над средното
ниво за ЕС - 12.5% (при средно за ЕС 10.2%). В
САЩ безработицата е 7.5%. Вижте кои са държа-
вите с най-висока безработица в света, публику-
вани от profit.bg:

1. Науру - 90%
Някога държавата
имаше най-високия
доход на глава от
населението. Тя е
силно зависима от
изнасянето на
фосфати за произ-
водство на изкуст-
вен тор, но след изчерпването му икономиката
рязко се свива. Днес едва 1/10 от населението
има работа. Държавата е силно зависима от
Австралия, която е неин основен търговски
партньор.

2. Вануату -
78.21%
Икономиката на
страната разчита
най-вече на сел-
ско стопанство.
Прясната вода е
дефицитна в много
райони. Горите се
изсичат и страната

е заплашена да остане без гори. Намаляват и
ресурсите на риба, тъй като населението се
изхранва главно от риболов. Лошата инфраструк-
тура и лошото управление отблъскват чуждите
инвеститори.

3. Туркменистан - 70%
Държавата е на 4-то
място по залежи на
природен газ в света.
Природният газ е единст-
вената й стока, като той
се изнася чрез руски
компании.

4. Зимбабве - 70%
Откакто страната
стана независима
през 1980, тя се
управлява от един
човек - Робърт
Мугабе. Лошото
управление,
корупция и въвли-
чането й във
войната в съсед-

ната Демократична република Конго са причините
за лошата икономика.

5. Мозамбик -
60%
88% от земята в
държавата все
още не е култиви-
рана.

6. Таджикистан - 60%
След разпадането на
Съветския съюз тук
започна гражданска
война. Днес това е най-
бедната от бившите съвет-
ски републики и най-бедна
в региона на Централна
Азия.

7. Джибути - 59%
Има стратегическо
разположение в
Червено море.
Икономиката е
силно зависима
от услугите.

8. Намибия - 51.2%
Икономиката е
силно зависима от
минната индустрия
и селското стопан-
ство. При работна-
та сила има силна
дискриминация
срещу бременни
жени и заразени с
вируса на СПИН.

9. Сенегал - 48%
В страната има
огромна разлика
между богати и
бедни. Държавата е
зависима от чужде-
странна помощ.
Япония, Франция и
Китай са осигурили
много средства за
нея чрез заеми и
дарения.

Държавите с най-висока
безработица в света

а последните
десет години от
България са из-
несени неле-
гално около

ЗА ДЕСЕТ ГОДИНИ

Най-много пари са изтекли от Китай,
показва международен доклад

през последните няколко
години, Румъния, заема 55-
о място с изнесени 42,5 ми-
лиарда долара. Авторите
на доклада посочват, че
основните причини за не-
легалния износ на капитал
са престъпленията, коруп-
цията и неплащането на
данъци, предава БГНЕС.

Лидер в класацията е
Китай. За десет години от-
там са изнесени 2,688 три-

лиона долара. В първата
петица влизат още богати-
те на енергоресурси Русия
с 440,98 милиарда долара
и Саудитска Арабия -
427,85 милиарда долара,
Мексико - 419,48 милиар-
да долара и Малайзия с
396,79 милиарда. Според
оценките на експертите

износът на капитал от раз-
виващите се страни само
през 2010 се движи в диа-
пазона от 858,8 милиарда
долара до 1,13 трилиона
долара. На развиващите се
страни се падат около 5%
от нелегалните финансови
потоци в света. Лидер е
Азия, на която се падат
61% от незаконния износ
на финансови средства в
глобален мащаб.

очасовото заплащане в страните от ЕС е ва-
рирало в изключително широки граници през
миналата година - между 3.7 евро и 39 евро
на час. Долната граница принадлежи на стра-
ната ни, която продължава да е членката с
най-ниско почасово заплащане за работещи-
те сред 27-те страни от ЕС, предаде profit.bg.
За сравнение, в северната ни съседка Румъ-
ния почасовото заплащане е било с близо 20%
по-високо при ниво от 4.4 евро. Литва и Лат-
вия са следващите две страни с най-ниско за-
плащане на час - съответно от от 5.8 и 6 евро.

С най-високо почасово заплащане се от-
личава Швеция, където работещите са полу-
чавали по 39 евро на час, или над десет пъти
повече от трудещите се у нас. Тя е следвана
от Дания с 37.2 евро и Белгия с 34.6 евро.

По сектори най-високо е било заплащане-
то в промишления със средно 24.2 евро за
страните от ЕС и 30.3 евро за тези от еврозо-
ната, следван от сектора на услугите с 23.7 за
ЕС и 27.6 евро за еврозоната.

За периода между 2008 и 2012 г. почасо-
вото заплащане в страните от ЕС се е пови-
шило с 8.6% и с 8.7% в еврозоната. Предвид
на ниската база, страната ни е била тази,
отчела най-голямо повишение в средното по-
часово заплащане за разглеждания период в
размер на 42.6%. За сравнение, в Румъния
повишението е едва 26.7%. Най-малко, едва с
1.3%, се е повишило средното почасово за-
плащане в Латвия, следвана от Великобрита-
ния с 5.2%. Литва пък е страната с отрицате-
лен ръст в почасовото заплащане, където то
се е понижило с 1.4%.

Атина Онасис е постигнала споразумение за
продажбата на остров Скорпиос на руски
милиардер, според гръцките медии. Частни-
ят остров е закупен от нейния дядо, леген-
дарният корабен магнат Аристотел Онасис,
през 60-те години, но днес Атина е неговият
единствен собственик. Договорът за сделка-
та се изготвя от две големи правни кантори,
едната от които е базирана в Женева, а
другата в Атина. Според публикациите в
гръцките медии сделката е договорена и
двете страни просто трябва да се подпишат.
Скорпиос е известен основно като частния
остров на милиардера Аристотел Онасис.
Той го купува през 1962 г. за 3 млн. гръцки
драхми. На същия остров Онасис се жени
за бившата първа дама на САЩ Жаклин
Кенеди на 20 октомври 1968 г., което носи
на острова международна слава. Медиите
се побъркват както по звездната двойка,
така и по идеята да притежаваш частен
остров и това бързо се превръща в символ
на богатство.
След смъртта на Онасис островът става
собственост на неговата дъщеря Кристина,
която пък го завещава на нейната дъщеря
Атина Русел-Онасис. Онасис, неговият син
Александър и неговата дъщеря Кристина са
погребани на острова. В миналото доста
знаменитости са изявявали интерес към
закупуването на острова, като сред тях са
Мадона и Бил Гейтс. И докато стойността на
сделката засега остава неизвестна, според
някои финансови издания островът струва
над 200 млн. долара.

Главният изпълнителен
директор на втората по
големина банка по активи
в Австрия, Raiffeisen Bank
International върна 2 млн.
евро от заплатата си за
2012 г., казвайки, че възна-
гражденията на изпълни-
телните ръководни кадри
понякога могат да се ока-
жат твърде високи”. В еле-
ктронно писмо до персо-
нала, Херберт Степич
обяснил, че е платил сума-
та (около две пети от 4.9-
те милиона евро, които е
получил) тъй като раз-
мерът на възнаграждение-
то “нито е в съгласие със
собствената му самооцен-
ка, нито с основните цен-
ности на банкова група
Raiffeisen”, съобщава
Financial Times, цитиран от
БТА.

Степич добави, че счи-
та това си решение като
“личен принос към строги-

БАНКЕР ВЪРНА
2 МЛН. ЕВРО БОНУСИ

те мерки за ограничаване
на разходите в нашата
компания, които трябва да
гарантират, че RBI ще
продължи да се развива
успешно над средното
ниво в тези трудни време-
на”. Заплащането на топ
банкерите стана все по-
обсъждана тема в Европа
през последните години.

През февруари ЕС се
съгласи да ограничи бону-
сите на банкерите до два
пъти годишната им запла-
та, в отговор на обществе-
ния гняв срещу хората от
сектора, където започна
финансовата криза.

Почасовото заплащане
в Швеция над 10 пъти
повече от това у нас

ППППП

Атина Онасис
продаде
Атина Онасис
продаде
Атина Онасис
продаде
Атина Онасис
продаде
Атина Онасис
продаде

о. Скорпиос на
руски милиардер
о. Скорпиос на
руски милиардер
о. Скорпиос на
руски милиардер
о. Скорпиос на
руски милиардер
о. Скорпиос на
руски милиардер

З
36,92 милиарда долара,
което я нарежда на 38-мо
място в класацията на не-
легалните финансови по-
тоци, съставена от Global
Financial Integrity (GFI). Най-
близкият съсед, с който
България е сравнявана

36,92 ìëðä. äîëàðà
íåçàêîííî èçíåñåíè
îò ñòðàíàòà

36,92 ìëðä. äîëàðà
íåçàêîííî èçíåñåíè
îò ñòðàíàòà

36,92 ìëðä. äîëàðà
íåçàêîííî èçíåñåíè
îò ñòðàíàòà

36,92 ìëðä. äîëàðà
íåçàêîííî èçíåñåíè
îò ñòðàíàòà

36,92 ìëðä. äîëàðà
íåçàêîííî èçíåñåíè
îò ñòðàíàòà
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Трус с магнитуд
5,6 по Рихтер

е бил регистриран
в Южен Иран.

Земетресението
е регистрирано на
10 км дълбочина и

94 км южно
от Бушехр.

Във вторник
земетресение

с магнитуд 6,3 по
Рихтер причини

смъртта на
37 души и рани

над 850 други.
В района се намира

АЕЦ “Бушехр”,
която е

разположена
на около

18 километра
от града.

Епицентърът на
земетресението е

на 90 километра
от централата.
Управителят на

Бушехр заяви,
че ядрената

централа не е
пострадала.

Съобщава се обаче
за хиляди

разрушени сгради

Регионалното правителство на Анда-
лусия одобри декрет, който предвижда
властите да се намесят в случаи, когато
крайно нуждаещи се семейства са прину-
дени от банките да напуснат домовете си,
тъй като не успяват да се справят с ипо-
теката. Предвижда се при подобни слу-
чаи принудителното изселване да бъде
спряно за минимум три години, съобщава
вестник “Ел Паис”.

Правителството в испанския регион
планира да налага и глоби до 9000 евро
на банки и компании за недвижими имо-
ти, които оставят празни сгради, в които
може да се живее. Освен това се пре-
движда създаването на система от субси-
дии, за да се позволи на семействата да
си наемат квартира.

Заради икономическата криза много
собственици на жилища, които са ги купи-
ли с банкови заеми, не могат да обслуж-
ват кредитите си, при което често трябва
да се разделят с дома си. Имаше и някол-

Кипърските граждани са по-богати от гер-
манците средно три пъти, показват данните
на Европейската централна банка, съобщи
кипърската телевизия “Сигма”. Колкото и да
е странно, гражданите на водещите евро-
пейски страни, които притежават най-висо-
кия кредитен рейтинг - ААА, и осигуряват
голяма част от кредитите за затъналите
страни от Европейския съюз, са по-бедни
от гражданите на закъсалия Кипър.
За периода 2008-2010 г. средното състоя-
ние на кипърските граждани е било 266
900 евро, докато германците са със състо-
яние от 51 000 евро, а средният холандец -
със 103 000 евро. Французите също са зле
със средно състояние от 85 500 евро.
Единствено жителите на Люксембург не
могат да се оплачат - те са притежавали
397 800 евро средно.
Изпадналите в криза испанци и италианци
едва ли могат да се оплакват, след като
към 2010 г. са притежавали средно съответ-
но 182 700 и 173 500 евро.
В Европа има и съществена разлика в
притежаването на недвижимости, показват
още данните на ЕЦБ. В Германия например
едва 44% от хората имат собствен недви-
жим имот, докато в Испания над 83% прите-
жават жилище и/или земя.

Хиляди колумбийци участваха в “Похода на мира” в столицата Богота
в подкрепа на мирния процес между колумбийското правителство

и Революционните въоръжени сили на Колумбия (ФАРК) и в памет
на жертвите на въоръжени конфликти

Атина е загрижена от новото предложение на посредника на ООН в
преговорите за името Матю Нимиц. Според неназовани дипломатически
източници, цитирани от гръцки медии, предложението включвало всички
въпроси, включително и сложно име с географско понятие, което най-веро-
ятно е Горна Република Македония или Северна Република Македония. За
Гърция било неприемливо географското понятие да бъде пред Република.

Протест в Никозия

Стотици служители на ки-
пърската авиокомпания “Сайпръс
еъруейз” протестираха пред пре-
зидентството в столицата Ни-
козия. Те настояха властите да
не допуснат банкрута на наци-
оналния авиопревозвач.

Албанци изтриват
сръбските села

Косовски медии публикуваха
етническа карта на Косово, с
твърдение, че е начертана въз
основа на резултатите от пре-
брояването от 2011 г. “Глас яв-
ности” посочва, че според кар-
тата на територията между
Прищина и Косовска Митровица
няма сръбско население.

Либия въоръжава
12 държави

Оръжието, идващо от Либия
в “обезпокоителни количества”,
способства за разпалването на
военните конфликтите в Мали и
Сирия. Това съобщи ИТАР-ТАСС,
позовавайки се на доклад на ООН.
Според експертната група на
Съвета за сигурност на ООН,
Либия се превърнала в основен
доставчик на оръжия в повече
от 12 страни по света.

Гватемала
призна Палестина

Гватемала призна Палестина
за суверенна държава, като из-
рази надежда по този начин да
се възстанови мирът в Близкия
Изток. В изявление на президен-
та също така се отбелязва, че
решението няма да се отрази на
“съюза и сътрудничеството с
Израел, което гватемалското
правителство така високо цени”.

Франция узаконява
гей браковете

Френският Сенат одобри
след 10 часа оживени дебати за-
конопроекта за легализиране на
гей браковете. Той получи 179
гласа “за” срещу 157 гласа “про-
тив”. Предстоят, обаче, нови
дебати и гласувания по отделни
членове от закона, сред които и
правото на тези двойки да оси-
новяват деца.

Нападение в
американски колеж

Поредното нападение в САЩ.
Този път нападателят е използ-
вал нож или молив, за да нарани
жертвите си. 14 души са с про-
бодни рани. Трагедията се рази-
грала в колеж край Хюстън, щата
Тексас. Нападателят, който е
студент, е арестуван.

Общонационален траур обявиха
властите в Сърбия в памет на

жертвите на масовия убиец, който
застреля 13 души. До момента няма

информация за причините за масовото
убийство в Сърбия. Това е най-

тежкият инцидент в страната за
последните 20 години. Кървавата драма

се разигра край Младеновац, близо до
Белград. Мъжът разстреля безмилостно

няколко семейства - шестима мъже,
шест жени и двегодишно дете

Снимка ПРЕСФОТО/БТА Кипърците били
3 пъти по-богати
от германците

Нимиц предложи Горна или
Северна Република Македония

Андалусия срещу
ипотечния терор
Регионалното правителство в най-бедната испанска провинция въвежда
мерки в защита на длъжници, които не могат да изплащат своите  кредити

ко случаи на самоубийства на длъжници,
които потресоха Испания и предизвикаха
масови протести срещу банките. Много
испанци се присъединиха към граждан-
ската инициатива “Платформа на жертви-
те на ипотечни кредити”, която се бори
срещу принудителното отнемане на имо-
ти. “Искаме да постигнем промяна в зако-
на за кредитирането, така че връщането
на ипотекирано жилище да покрива всич-
ки дългове. Така е напр. в САЩ. В Испа-
ния въпросният имот покрива някъде око-
ло 60 на сто от задълженията, за остатъка
отговорност носи кредитополучателят.
Нерядко това означава, че той остава
длъжник до края на живота си”, обяви
говорител на гражданското движение.

Купувайки жилище на кредит, много
от испанците се превръщат в длъжници
до края на живота си. Доста са обаче
тези, които не могат да обслужват креди-
та. Припомняме, че в Андалусия е съсре-
доточена една четвърт от  милионите

безработни в Испания. Освен с маслино-
вите си горички, плажовете и борбите с
бикове, регионът е известен и със своята
бедност.

Испания, която държи европейския
рекорд по безработица, над 20 процента,
инвестира над 150 млрд. субсидии от
Брюксел в красиви аутобани, желе-
зопътни линии и крайбрежни алеи. Пара-
лелно се издигаха огромни бетонни квар-
тали, от които всъщност никой нямаше
нужда. Построиха се извънредно много и
извънредно скъпи жилища. Когато най-
важният икономически двигател, неимо-
верно надутият строителен пазар, рухна,
се срина и една красива мечта. Разрухата
в сектора на недвижимото имущество
започна преди три години и още не е
завършила. Тази разруха повлече към
пропастта цялата икономика, а също и
държавните финанси. За това стопанско и
политическо фиаско испанците трябва да
плащат скъпо.

Снимка БГНЕС

Снимка ПРЕСФОТО/БТА
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Свят

В

С
Световната тенденция на пре-

махване на смъртното наказание
продължи и през 2012 г., макар
че в някои страни нарасна броят
на екзекуциите. Това констатира
международната правозащитна
организация “Амнести интер-
нешънъл” в годишния си доклад
за смъртното наказание, цитиран
от световните агенции. Екзекуци-
ите в Индия, Япония, Пакистан и
Гамбия обаче показват разоча-
роващи тенденции, отбелязват от
организацията. Но в други страни
по света смъртното наказание
“започва да се превръща в мина-
ло”, казва генералният секретар
Салил Шети.

Най-малко 682 смъртни
присъди са били изпълнени през
2012 г. в 21 страни, или с две

Военни източници в
Токио обявиха, че в Се-
верна Корея всичко е го-
тово за едновременното
изстрелване на няколко
балистични ракети. Вчера
изтече крайният срок,
който бе даден от север-
нокорейските власти на
чуждите посолства и меж-
дународните хуманитарни
организации за евакуира-
не на техните служители.
Още миналия петък
външното ведомство в
Пхенян предупреди, че
след 10 април няма да
може да гарантира сигур-
ността на чуждите граж-
дани във връзка с изост-
рянето на обстановката
на Корейския полуостров.

Северна Корея е го-
това да изстреля еднов-
ременно няколко ракети
с различна дължина на
полета, за да гарантира
демонстрацията на свои-
те военни възможности.
До такива изводи достиг-
наха японските военни
след анализ на спътнико-
ви снимки.

ИТАР-ТАСС съобща-
ва, позовавайки се на из-
точници в Токио, че ед-
новременно с ракетата
със средна дължина на
полета “Мусудан”, която е
способна да прелети
3000 километра, ще
бъдат използвани и дру-
ги типове оръжие. Поне-
же “Мусудан” все още не
е изпитвана, Пхенян е ре-
шил да се застрахова
срещу провал.

По данни на японско-
то разузнаване, на край-
брежието на провинция
Хамегьон-Пукто в северо-
източната част на Север-
на Корея са разположе-
ни подразделения на мо-
билните ракети на ком-
плексите “Нодон” -
усъвършенствани копия
на мобилната установка
9К72 “Елбурс”, известни в
целия свят като “Скъд”.
“Нодон”-ите са способни
да поразяват цели на
разстояние от 1000 кило-
метра. Освен това възмо-
жен е пуск и на по-стари
ракети на базата на
“Скъд” с дължина на по-
лета около 300 километ-
ра. Използването на това
остаряло, но проверено

Словенският
премиер Аленка
Братушек отрече
появилите се
слухове, че стра-
ната й ще е поред-
ната членка на
еврозоната, поис-
кала спасителен
заем, предаде
“Гардиън”. След
срещата си с
председателя на Европейската комисия Жозе
Барозу Братушек заяви, че правителството прави
всичко възможно да спаси застрашения банков
сектор. Тя увери, че властите ще се борят да се
справят с проблемите на страната сами, без чуж-
да финансова помощ. Въпреки тези уверения
словенският премиер не отрича, че кабинетът има
тежка задача, и признава като проблем номер 1
на страната в момента спасяването на банките.
Повод за спекулациите стана доклад на влиятел-
на финансова институция за състоянието на сло-
венските банки и нуждата от помощ. Според него
Словения ще последва съдбата на Испания, Пор-
тугалия, Ирландия, Гърция и Кипър, които получи-
ха заеми срещу драстични условия. През март
Международният валутен фонд поиска от Слове-
ния да продължи по пътя за оздравяване на пуб-
личните финанси и да намали дълга. От организа-
цията все пак пресмятат, че икономиката на бив-
шата югорепублика ще се свие с 2% през 2013 г.
Като стъпка в правилна посока е определена от
МВФ пенсионната реформа в Словения. Този факт
и реформите в публичните финанси все пак могат
да генерират растеж от следващата година.

Министър-председателят на Люксембург Жан-Клод
Юнкер заяви, че неговата страна е готова да смекчи
банковата тайна, като автоматичният обмен на банкова
информация ще бъде въведен от 1 януари 2015 г. “Ние
можем, без да се създава опасност, да въведем автома-
тичния обмен от 1 януари 2015 г.”, посочи Юнкер пред
парламента на Великото херцогство, добавяйки, че бан-
ковата система на страната “е готова да направи това”.

Според Жан-Клод Юнкер “фи-
нансовата система на Люксем-
бург не е екзистенциално зависи-
ма от банковата тайна, светлини-
те няма да изгаснат. Нашата бан-
кова система не живее от мръсни
пари, нито от данъчни измами”.

Френският президент Франсоа Оланд заяви, че
банките ще бъдат принуждавани всяка година да
оповестяват списъка с дъщерните си дружества в
света, предаде АФП. В рамките на усилията си да се
пребори с укриването на доходи държавният глава
посочи, че френските финансови институции ще тряб-

ва да представят
списък с всички-
те си дъщерни
компании и
страните, в кои-
то имат клонове,
както и да обя-
вяват активите
си. Оланд заяви
още желанието
си тази мярка да
бъде приета от
всички европей-
ски страни.

Европейският съюз трябва
да обмисли изключването
на Гърция и Унгария
от структурите си. Това заяви
председателят на Европей-
ският еврейски конгрес
Моше Kантор.
“Ако те не предпазват своето
население от неонацизма,

Смъртните присъди намаляват
Наблюдава се прогрес в процеса по премахване екзекуциите
в световен мащаб, отбелязват от „Амнести интернешънъл”
повече в сравнение с 2011 годи-
на, сочи докладът. Броят на на-
ложените смъртни наказания
обаче бележи спад: 1722 в 58
страни през 2012 г., срещу 1923
в 63 страни през 2011 г.

Петте страни, в които са
извършени най-много екзекуции,
са Китай, Иран, Ирак, Саудитска
Арабия и САЩ. От “Амнести ин-
тернешънъл” подчертават обез-
покоително растящото прилага-
не на смъртно наказание в Ирак.
Броят на екзекуциите там се е
увеличил почти два пъти през из-
миналата година в сравнение с
2011-а - от 68 до 129. Правоза-

щитната организация е регист-
рирала най-малко 314 екзекуции
в Иран през 2012 г. и 79 в Сау-
дитска Арабия. В САЩ са
изпълнени 43 смъртни присъди,
същият брой, като през 2011 г.,
но в по-малко щати.

В Китай са били изпълнени
най-много смъртни наказания от
всички останали страни заедно,
но поради секретността, в която
се извършват екзекуциите, “Ам-
нести интернешънъл” не може да
посочи точен брой. Според пра-
возащитни групи екзекуциите в
Китай може би са хиляди.

Докладът отбелязва, че се

наблюдава прогрес в процеса по
премахване на смъртното нака-
зание в света, въпреки че някои
страни са подновили смъртното
наказание. Индия извърши първа-
та екзекуция от 2004 г. насам на
единствения оцелял атентатор от
Мумбай през 2008 г. В Индонезия
британката Линдзи Сандифорд
получи смъртна присъда за тра-
фик на наркотици.

В Европа и Централна Азия
Беларус е единствената страна,
прилагаща смъртното наказание.
Миналата година там са били
екзекутирани трима осъдени на
смърт.

оръжие трябва да ком-
пенсира възможния неус-
пех на “Мусудан”.

Япония е привела
войските си в пълна бой-

на готовност преди очак-
вания ракетен пуск на ба-
листични ракети със сре-
ден обхват от Северна
Корея, съобщи японският

министър на отбраната. В
същото време Южна Ко-
рея повиши военната
тревога на “жизнена за-
плаха”.

Словения не искала
спасителен заем

Люксембург готов да
отмени банковата тайна

ОЛАНД СЕ ОПЪЛЧИ
НА ДАНЪЧНИТЕ ОАЗИСИ

Евреите в Европа искат Гърция да бъде изключена от ЕС
независимо от всички уроци,
които Европа им даде, тогава
може би за тях няма място в
Европейския съюз”, подчерта
Кантор по време на официал-
ното публикуване на годиш-
ния отчет за борбата срещу
антисемитизма в света, което
се проведе в университета в

Тел Авив.
В документа експерти и
изследователи предупрежда-
ват, че икономическата криза
в Европа увеличава популяр-
ността на екстремистките
партии като “Йобик” в Унга-
рия, “Златна зора” в Гърция и
“Свобода” в Украйна.

Пхенян е готов да изстреля няколко ракетиПхенян е готов да изстреля няколко ракетиПхенян е готов да изстреля няколко ракетиПхенян е готов да изстреля няколко ракетиПхенян е готов да изстреля няколко ракети
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Интервю

Интервю на Светлана ВЕЛЕВА

Снимка Мариета ТОМОВА

МИКА ЗАЙКОВА е икономически експерт
на свободна практика. Завършила е Минно-
геоложкия факултет, а след това и
икономика със специалност “Планиране”.
Защитила е дисертация и има докторска
степен по икономика. Работила е в
Министерството на промишлеността
като началник отдел и на управление, а
от 1994 г. до началото на тази година
работи като експерт в КТ “Подкрепа”.

Ôèíàíñîâàòà
äèñöèïëèíà
íà Äÿíêîâ
å òèøèíàòà
â ãðîáèùàòà

Инвеститорите не се интересуват от
нивото на данъците, а от спокойна и
некорумпирана среда, казва експертката

‘

‘

 Госпожо Зайкова, има теза, че
финансите на държавата са в състо-
яние на свободно падане. Самата
вие заявихте, че няма фискален ре-
зерв, доколко застрашена е финан-
совата стабилност на държавата?

- Тези дни Иван Искров обяви, че
вече има 5 млрд. лв. във фискалния
резерв. Само че, де факто, това са
парите, които Европа върна - тези,
които похарчихме за зърнопроизводи-
тели. Не забравяйте, че тези пари ние
ги набавихме през емитиране на крат-
косрочни облигации, чиито падеж е
на 1 август. Емитирахме дълг 860 млн.
евро, като сложим и лихвите, стават
930 млн., и парите, които Европа ни
прати за зърнопроизводителите, няма
да ни помогнат да покрием този дълг.
Освен това следващата година държа-
вата е гарант по 125 млн. лв. заем на
БДЖ. В момента тече процедура за
револвиране на този заем, т.е. да го
покрием от друга банка, и да вземем
и още малко пари, но в момента офер-
тите не са отворени и този дълг остава
една голяма питанка към фискалния
резерв. Но дори тия 125 млн. да не
тежат като бъдещ разход, във фискал-
ния резерв пак нямаме свободна сто-
тинка - там стоят парите за “Козлодуй”
- 1,65 млрд. лв., и парите за Сребърния
фонд, които, според Искров, трябва да
са 2,3 млрд. Така че реално ние няма-
ме свободна стотинка.

 Aко трябва да обобщите,
какъв бюджет ни завеща ГЕРБ?
Крайно десен, безпомощен или про-
сто некадърен?

- Това е имагинерен бюджет - той
не съществува. Парите свършиха, пре-
ди да мине първото тримесечие. Той
съществува като пари само в главата
на Дянков. Самият факт, че новото
правителство остърга всичко, което
имаше, и събра някакви мижави 41
млн. лв. за пенсии, показва, че държа-
вата няма една стотинка. Служебният
финансов министър вече призна, че
бюджетът не се изпълнява и занижи
очакваните приходи с 400 млн., а ние
вече имаме дупка от 780 млн. лв. Ос-
вен това правителството на ГЕРБ оста-
ви в дълг към бизнеса близо 300 млн.
лв. за изпълнени вече поръчки, плюс
задържано ДДС само за януари - 201
млн. Така че дотук 500 млн., плюс 780

млн., и вече имаме дупка повече от
един милиард.

 Каква е причината приходи-
те да са толкова ниски?

- Още когато се правеше бюд-
жетът, не само аз, но и много мои
колеги анализатори, предупредихме,
че приходите са надценени с цел да
може да се отпуснат малко в разход-
ната част и да стане това, което става
сега - от 1 април да дадат на пенси-
онерите някаква жалка компенсация
за 4-годишния глад и мор, на които ги
държаха. Заложените приходи няма
как да бъдат изпълнени по простата
причина, че за да се случи това и да
се достигне БВП от 81 млрд. лв., тряб-
ва да работи икономиката, реалният
сектор. И не е необходимо да гледам
никакви цифри, за да ви кажа, че той
не работи. Само вижте какво е състо-
янието на енергийната система - тя
се крепи единствено на битовото по-
требление и е почти срината. Това,
което каза д-р Константин Тренчев,
беше вярно - системата е пред ко-
лапс. Ние правим невероятни усилия,
за да я задържим - не в нормално
състояние, а в състояние, в което да
не умре. Това означава, че нищо не
работи в промишления сектор, не се
тегли ток. Не може при нормално
потребление от 12 хил. мегавата да
разчиташ, че с половината (6 хил.)
системата ще работи. А когато падне

на 2 хил. мегавата като сега, това
означава, че се крепи само на бито-
вото потребление, което е абсурд.

 Чуждите инвестиции, на ко-
ито така се разчиташе, достиг-
наха рекордно ниски нива, какво
трябва да се промени, за да се
привлекат инвеститори?

- Чудовищната корупция. Факт е,
че при управлението на ГЕРБ инвес-
тициите паднаха 10 пъти. Нали имаме
плосък данък, защо не идват тия ин-
веститори? Защото нямат сигурност в
бизнес средата и защото имаме бе-
зумни такси. Стойността на таксата
трябва да бъде стойността на услуга-
та, но у нас таксите се слагат произ-
волно, без да се обяснява защо, и
придобиват данъчен характер. И това,
че имаме плосък данък, не решава
въпроса. Последното нещо, от което
инвеститорът се интересува, е нивото
на данъците и нивото на работните
заплати. Да се прави конкурентоспо-
собност чрез ниски доходи, е убийст-
вено за една страна. Инвеститорът се
интересува от ясна, прозрачна и от-
носително спокойна среда. Той тряб-
ва да може да си планира какво ще
прави тази година, какво следващата.
Но след като законите лобистки се
сменят след 5 минути и корупционни-
ят натиск е убийствен, инвеститорите
бягат. Вярно е, че има криза, и инве-
ститорите са по-консервативни, но те
никога няма да дойдат в страна, в
която мафията си има държава. Дока-
то ние не се справим с тази корупция,
с организираната престъпност и със
сивата икономика, няма как да при-
влечем чуждите капитали.

 Откъде трябва да започне
несъстоялата се борба с корупци-
ята?

- От създаване на условия за про-
зрачност. Затова е необходимо да се
направи това прословуто електронно
правителство. За него само по време-
то на Симеон Сакскобургготски, от ОП
“Административен капацитет” са похар-
чени около 150 млн. евро. Тройната
коалиция не знам харчила ли е, но по
времето на ГЕРБ потънаха още 100
млн., уволниха един зам.-министър и
пак нямаме електронно правителство.
Нямат интерес да има, защото когато

имаш електронно правителство,  ко-
рупционният натиск намалява - не
можеш да излъжеш компютъра.

 Предупредихте, че 50% от
българите са под риск да изпаднат
в крайна бедност, какво трябва да
промени новото правителство, за
да избегне тази тенденция?

- Първо, трябва да има работа, т.е.
да се събуди бизнесът. За помощи,
ако даваме пари, няма да се реши
въпросът, колкото и да искаме да да-
дем. Разбира се, крайно бедните гру-
пи хора трябва да се подпомагат, но
ако искаме да си върнем държавата,
да я събудим, да я сложим на добри
основи, трябва да тръгнем от бизне-
са, от реалния сектор, да има работа,
да има развит бизнес, да си оправим
корупцията и електронното правител-
ство. Има ли бизнес, ще има работни
места, ще има доходи. Важно е да се
спре безработицата, но това не зна-
чи нищо, защото ако имаме работни
места за мизерни пари, ние ще
продължаваме да произвеждаме
бедни работещи. Но знаете ли кое е
най-ужасяващото - само преди месец
Европейският парламент прие стан-
дарт за енергийна бедност, според
който всеки, който отделя повече от
10% от доходите си за енергийни ре-
сурси, е енергийно беден. В България
по този стандарт енергийно бедните
са 91%. Е, как държавата да помогне
на цялото население? Ние почваме
да се превръщаме в латиноамерикан-
ски тип държава, с някакви 1,5-2%
богати, няма я средната класа, няма
го малкия и средния бизнес. Затова
трябва да се събуди бизнесът, да има
работни места, те да са качествени и
с добро заплащане. И е крайно вре-
ме вече да разберат и нашите бизне-
смени, че трудът също си има цена,
както електричеството. И както си
плащат електричеството, така трябва
да си плащат труда, а не той да бъде
резултативно остатъчна величина, т.е.
колкото имат на джоб и на сърце, в
края като направят сметката.

 А кои трябва да са най-важ-
ните мерки за стимулиране на биз-
неса?

- Трябва да се върнем малко в
началото на пътя, когато стартира-
ше кризата. Когато дойде новият ка-
бинет, да седнат правителство, ра-
ботодатели, бизнес и синдикати да
направят едни антикризисни мерки,
които обаче да се изпълнят. Защото
ние направихме такива на старта на
мандата на ГЕРБ, но нито една не
се изпълни. Нали имаше 59 мерки,
но те си останаха само на хартия.
Ще трябва да се преосмислят някол-
ко пакета от мерки - единият за биз-
неса, другият за доходите, защото
трябва да има подоходна политика,
третият - за най-уязвимите групи.

 Финансовата дисциплина
трябва ли да продължи?

- Финансовата дисциплина е ху-
баво нещо, но т.нар. финансова дис-
циплина на Дянков е тишината в гро-
бищата. Само финансова стабилност
не се яде. Не можеш да откъснеш ма-
кроикономическите показатели от до-
ходите. Защото ние имаме ръст на
БВП, стабилност, но хората умират от
глад, какъв е смисълът на това? Аз
съм категоричен противник на иконо-
миите и стягането на коланите. Ще
трябва малко да отпуснем колана, но
тези пари да се харчат под строг
контрол и само за ефективни мерки.

 Кой е най-лошият сценарий?
- Най-лошият сценарий ще се

случи на следващия премиер. Той
ще се изправи пред една финансо-
ва пропаст - икономиката не работи,
има задължения, които трябва да се
изпълнят, социално-осигурителните
фондове всички до един са на дефи-
цит, не знам откъде ще взимат пари,
за да платят пенсии. Сега криво ляво
ще скалъпят до изборите, но когато
дойде новото правителство, кризата
ще му се види като слънце. Най-теж-
ката задача стои пред него.
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Лъжите за „Белене”
станаха смешни

Еднополови
страсти

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА БИВШИТЕ ПО-
ЛИТЗАТВОРНИЦИ И КОНЦЛАГЕРИСТИ. Обя-

вен е по инициатива на
Международната феде-
рация на борците от
съпротивата, политза-
творниците и пострада-
лите от фашизма. На
този ден през 1945 г.
затворниците с бунт
освобождават концентрационния лагер Бухен-
валд. Той е създаден от нацистите през 1937 г.
През него са преминали около 240 000 души. По
време на Втората световна война в Бухенвалд
са умъртвени около 56 000 човека.

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА БОРБА С БОЛЕСТТА НА
ПАРКИНСОН. Обявен е

през 1997 г. от Световната
здравна организация (СЗО).
На тази дата през 1755 г. е
роден английският лекар
Джеймс Паркинсон (умира
1824 г.), който описва пръв
това заболяване през 1817 г.
Днес е и Световният ден за
борба с шизофренията. Отбелязва се по света от
1949 г., а в България - от 1998 г.

1879 - НАЧАЛО НА ПОЩЕНСКИТЕ СЪОБЩЕ-
НИЯ В БЪЛГАРИЯ. Руският

императорски комисар у нас
княз Дондуков-Корсаков (на
снимката) публикува “Временни
правила по пощенската част в
България”. С този акт се поставя
началото на организираните по-
щенски съобщения в страната.

1908 - РАЖДА СЕ МАСАРУ ИБУКА, ЯПОН-
СКИ ПРЕДПРИЕМАЧ, ОСНОВАТЕЛ НА КОР-
ПОРАЦИЯТА „СОНИ” (УМИРА 1997 Г.). Заед-

но с Акио Морита през
1946-а създават Токио
Цушин Когио КК (Токий-
ска телекомуникацион-
на инженерна корпора-
ция). Компанията започ-
ва с двайсетина служи-
тели и начален капитал от 190 000 йени. По това
време Ибука е на 38 години, а Морита - на 25.
През 1949 г. корпорацията разработва магнето-
фонната лента, през 1950-а продава първия маг-
нетофон в Япония. През 1957-а произвежда ра-
диоапарат с джобен размер, а година по-късно
е преименувана на “Сони”. През 1960 г. е произ-
веден първият транзисторен телевизор в света.

1919 - ОСНОВАНА Е МЕЖДУНАРОДНАТА
ОРГАНИЗАЦИЯ НА ТРУДА.

Специализираната агенция на
ООН със седалище в Женева е
създадена по предложение на
френските индустриалци Ро-
берт Оуен и Франсоа Легран.
Тя е единствената организа-
ция, преживяла Обществото на народите. Соци-
алната справедливост и защитата на правата на
трудещите се са основната мисия на МОТ. В нея
членуват 180 държави, а при създаването й са
били 42. България е член на МОТ от 1920 г.

1964 - ФРИЦ ФРЕЛЕНГ И ДЕЙВИД ДЕПАТИ
СЪЗДАВАТ ПИНКО РОЗОВАТА ПАНТЕРА.

Главният герой в едноименна-
та поредица къси анимацион-
ни филми се появява за първи
път в началните надписи на
комедията “Розовата пантера”
от 1963-та, както и в повечето
последвали я филми за инспектор Клузо. Ориги-
налното заглавие на сериала, както и на персо-
нажа, е просто Розовата пантера. Едноименният
сериал става хит през 80-те години на ХХ в. Ком-
позитор на характерната музикална тема в ани-
мационните филми е Хенри Манчини.

1991 - БЪЛГАРИЯ РАТИФИЦИРА КОНВЕН-
ЦИЯТА ЗА ПРАВАТА НА ДЕ-

ТЕТО. Това правят депутатите от
VII ВНС. Конвенцията за правата
на детето е приета с Резолюция
44/25 на 44-ата сесия на Общото
събрание на ООН на 22 ноември
1989 г. В сила е от 3 юли 1991 г.
България подписва документа през май 1990 г.

2001 - ВЪЗСТАНОВЕН Е НАЙ-ДЪЛГИЯТ
ВЪЖЕН МОСТ В БЪЛГАРИЯ. Той свързва

през язовир “Студен кла-
денец” селата Лисиците и
Соколско с района на
Кърджали и околните сели-
ща. Дълъг е 400 метра, а
разстоянието между пило-
ните е 260 м. Построен е на
най-тясната част на язови-
ра. Старият въжен мост, изграден през 1974-та,
се скъсва от силен вятър на 31 декември 1999 г.

АИДА
ПАНИКЯН

Ситият на гладния

Почти на всяка спирка
на градския транспорт
може да бъде намерена
листовка за студия и ма-
гични рецепти за отслаб-
ване. При отварянето на
коя да е електронна стра-
ница човек попада на рек-
лама за ефикасно (при
това - почти на безцени-
ца) отслабване. А някой да
е виждал информационна
листовка за психологичес-
ка помощ?

Похвално е, че слу-
жебното правителство от-

ността. Едва ли може с
помощи от по 50 или 65
лв. да бъде наваксано 4-
годишното замразяване
на доходите и методично-
то натрупване на масова
нищета. Май иде реч са-
мо за замитане на пора-
женията от предишното
правителство.

Междувременно дър-
жава и психиатри изкара-
ха, че с начина си на от-
разяване медиите (всич-
ки под общ знаменател!)
създали ефекта на доми-
ното при поредицата от
самозапалвания. Трябва-
ло да информират публи-
ката къде може да се

потърси психологическа
помощ при проблеми.
Само че не се казва, че
психологическата помощ
и работата на психолога
и на психиатъра струват
пари. При това - много!
Очевидно ситите забра-
вят, че ако обезкураже-
ният човек, останал без
работа и доходи година-
две-три, намери 40-50 или
80 лв., със сигурност ще
ги даде за храна. Това би
добавило повече опти-
мизъм към отчаянието му,
колкото и скотско да про-
звучи това за сития.

Разбира се, не ще и
дума, че маниерът на ме-
дийно отразяване има ог-
ромно влияние върху фатал-
ната крачка - самоубийст-
вото. Уважаващата себе си
държава обаче, вслушвай-
ки се именно в информаци-
ите от медиите и в гласа
им, предприема адекватни

пуска помощи на уязви-
мите групи хора. Похвал-
но е, че то се зае с пре-
венцията на самоубийст-
вата. На всички е ясно
обаче, че еднократните
помощи не променят де-
мографската ситуация,
нито пък може да бъдат
наречени борба с бед-

Анатолий СТАНКУЛОВ

мерки за опазване на жи-
вота и здравето на гражда-
ните и провежда истинска
политика за превенция на
самоубийствата. При това
не на самоубийствата въоб-
ще, а на онези, причина за
които е обществената и
икономическата обстанов-
ка в страната.

Лъжите на ГЕРБ за
проекта АЕЦ “Белене” взе-
ха да стават толкова опа-
шати, че слушащите ги
вече онемяват до какви
дълбини на глупостта
може да се стигне, за да
се каже на бялото черно.
Вчера Агенцията за
държавна финансова ин-
спекция, с ръководител на-

значената от ГЕРБ Теме-
нужка Петкова, обяви за
нарушения около проекта
за Втора атомна. “Наруше-
нието”, което довело до
финансова вреда на
държавната компания НЕК
в размер на над 36 млн.
лв., било... защото не е
изпълнен договорът за
строителството на АЕЦ
“Белене”. Няма как да е
изпълнен, като ГЕРБ го
прекрати.

НЕК застраховала за
36 млн. лв. лихвените пла-
щания към банка БНП “Па-
риба”, която пък отпусна
260 млн. евро за строежа
на централата. Тъй като
строеж няма, благодаре-
ние на ГЕРБ, няма и пла-
щания по лихвите, но заст-
раховката вече е платена.

Сега обаче, според Теме-
нужка Петкова, излиза, че
държавата била понесла
вреда не от това, че ГЕРБ
престъпно прекратиха
строежа на “Белене”, а
защото НЕК е изпълнява-
ла вероятно обичайни
процедури при сключване-
то на подобни големи за-
еми. Финансовите инспек-
тори очевидно не правят
разлика между причина и
следствие.

Интересно е и друго.
Темата за “нарушенията”
около заема от “Париба”
изниква за втори път пре-
ди избори. И пак с водещ
Теменужка Петкова. Пър-
вият път бе преди рефе-
рендума през януари т.г.
Тогава госпожата бе посъ-
ветвана от левите депута-

ти да се консултира с бан-
кери как се вземат заеми.
Сега пак изниква преди
нови избори.

Въпросът е има ли ра-
зумен и неподконтролен
на ГЕРБ орган в България,
който да разследва и обя-
ви какви вреди - истински,
а не измислени, нанесе на
българския народ ГЕРБ,
като спря строежа на цен-
тралата. Може да се започ-
не с тези 36 млн. лв., да се
продължи през делото за
1 млрд. евро, което се води
срещу България, и да се
свърши с пропуснатите
ползи за българските фир-
ми и българските работни-
ци, които щяха да са заети
на обекта. Това са истин-
ските вреди, другото са
лъжи и смешки.

Решението на Фран-
ция да узакони еднопо-
ловите бракове предиз-
вика вълна от иронични
забележки из безкрайно-
то интернет-пространст-
во. Като тази, че на фона
на законодателното ре-
шение тримата мускета-
ри започвали да изглеж-
дат все по-подозрително.
Тази гей-тема почва да

става модна из Европа,
все едно навън не бушу-
ва икономическа криза и
направо социална война.

В цялата междуна-
родна схема за разреше-
ния на еднополови бра-
кове нещо се губи
българската политика.
Чудно е как така тази
тема все още не е по-
вдигната у нас и как така
не се е намерил някой
бодър проевропейски
политик, който да обяви,
че я поставя остро на
обсъждане.

Темата за еднополо-
вите бракове със своя
патос, заряд и конфликт-
ност ще осигури безкрай-
ни месеци икономически
толеранс на новия каби-
нет. България обича да
води безсъдържателни

спорове по такива теми
и тогава народът трудно
забелязва сриваща се
икономика, увеличени
сметки за ток, корупцион-
ни сделки на всеки ъгъл.

Време е България да
се върне в естественото
си състояние на безкрай-
но пререкаваща се стра-
на, че този бунтовен кон-
сенсус срещу системата
направо почна да
омръзва. И заради това е
чудно как никой не се е
усетил за взривоопасния
потенциал на темата за
еднополовите бракове.
Как е възможно да изо-
ставаме така от европей-
ските тенденции? Къде
спи българската гей-общ-
ност, известна с това, че
постоянно виси по екра-
ните на телевизиите,

въпреки че все се оплак-
ва как е пренебрегвана,
потъпквана, дискримини-
рана и изолирана?

България се движи с
няколко години след све-
та, но трябва да сме го-
тови за разплискването
на тази тема и у нас. Тя
ще отмени цялата поли-
тика и ще потопи страна-
та ни в безкраен скандал.
А скандалите са гадни,
защото човек не смее да
се пошегува вече дори.

“Момчета, защо мра-
зите гейовете, та те ви
обичат”, гласеше друга
популярна шегичка по-
край тази световна нови-
на. Светът се смее най-
добре, когато заради
един виц могат да те об-
винят, че си нетолерант-
но чудовище.
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В  рамките  на  проекта  RUSSIA  BEYOND  THE  HEADLINES

 NOTA BENE

НОВИНИ

В Русия е създаден уникален ракетен ком-

плекс, който вече участва в международни 

оръжейни изложби и се радва на голям инте-

рес от страна на клиентите. Club-K е разполо-

жен в стандартен ЖП-контейнер. Той може 

да бъде открит едва по време на изстрелва-

нето на самите ракети. От тези кубчета-кон-

тейнери могат лесно и бързо да се сглобяват 

ракетни системи с произволна мощност, а 

след това тайно от противника, маскирани 

като граждански обекти, да бъдат премества-

ни в зоната на възможните бойни действия.

Увеличението на таксите за жилищно-кому-

нални услуги може да бъде спряно за три го-

дини. Председателят на Сметната палата 

Сергей Степашин заяви, че смята предложи 

това на ръководството на страната. Става въ-

прос за 500 милиарда рубли. Степашин обър-

на внимание на това, че сумата е по-малка, от-

колкото издръжката на един столичен 

футболен клуб. И признава, че е необходима 

основна модернизация на отрасъла. Но тя не 

може да бъде финансирана само за сметка на 

държавата и с повишение на таксите за ЖКУ. 

От януари таксата за комунални услуги се уве-

личи в 49 региона, а максималният ръст дос-

тигна 225%.

Скриха ракетите

Замразяват тарифите

Юрий
Совцов

РЕДАКТОР

И
мам един приятел – Володя Снеги-

рьов, заедно с него раснахме в сибир-

ското минно градче, а после заедно 

учихме журналистика... И така я ка-

раме все заедно – в известната „Комсомол-

ка“, после в не по-малко знаменитата „Пра-

вда“, а сега съдбата ни събра в „Российская 

газета“. Напълно отговорно мога да заявя, че 

приятелят ми е герой. Без да преувеличавам. 

По време на войната в Афганистан работеше 

там като съветник, неведнъж е попадал под 

обстрел, но това не го издигна в очите ми като 

истински герой. Друго направи той: след вой-

ната се върна в Афганистан и измъкна оттам 

няколко пленени руски войника. След това 

няколко пъти повтори този смъртен номер. 

Защо? Никога не съм го питал за това, защо-

то знам, че ще ми каже да си гледам работа-

та. От него и приятелите му ветерани от Аф-

ганистан никога няма да чуете думите „дълг“, 

„Родина“, „подвиг“. Според тях някой просто 

трябва да свърши тази работа. Жалко, че не 

всички мислят така. (На стр. 6 – размишления 
за героите). 

Защо ни 
трябват герои

Кореспондентът на „Русия и 

България“ събеседва с главния 

архитект на Москва Сергей 

Кузнецов за създаването на 

комфортна градска среда в 

столицата.

Москва и московчани
Столичен мащаб Градовете се създават не от архитектите, а от самите граждани

Този макет е

расположен 

в института за  

Генералния 

план на Мос-

ква. Тук лесно 

може да си 

представиш 

столичния 

мащаб и  осо-

беностиге на 

градското

застрояване

Държавата се старае да помогне на северняците

Опишете  концепцията за раз-
витието  на Москва?
Градът – това е стил на живот. 

Вашето жилище трябва да се 

отличава от останалите, 

около сградата трябва да има 

уютен двор, на вашата улица 

трябва да има кафене, което 

да посещавате, да има ресто-

рант, неголям магазин или по 

още някакъв друг начин да се 

социализирате. Функциите, 

които са присъщи на градове-

те и ги отличават от селото – 

рекреационни, образовател-

ни, медицински, развлекател-

ни, културни – трябва да са 

близо до вас. Ако отидете в 

който и да е „спален“ ком-

плекс на града, ще разберете, 

че там могат да се организи-

рат осемте часа сън, а остана-

лите шестнадесет часа от жи-

вота – не могат. Ако в дадена 

част на града не можете да 

реализирате всички функции, 

необходими за пълноценен 

живот, то от това боледува 

целият град.

Има ли градове, на които Мо-
сква иска да подражава?
Всички градове са уникални, 

но ние можем да се възползва-

ме от опита им. Когато се обе-

диниха двете части на Берлин, 

между тях, на мястото на Сте-

ната, почти от нула бе постро-

ен новият център. Имаме Хам-

бург, където с реорганизира-

нето на огромната промишле-

на зона тя се превръща в 

район Хафенсити. 

Много се говори, че Нова Мо-
сква ще се развива по съвре-
менни планове максимално 
рационално – с гъста мрежа 
от пътища и малки къщи край-
градски тип. Но съдейки по ре-
кламите, там продължават да 
се строят огромни многоетаж-
ни сгради.
В Нова Москва ние изгражда-

ме алтернативен център на 

града, а не предградие. Пора-

ди това деловият център не 

може да бъде от едноетажни 

къщички с дворчета.

От друга страна, проблемът 

на новите територии се състои 

в това, че имат в наследство 

множество проекти от Мос-

ковска област, на която преди 

са принадлежали.

Хората, които са съгласува-

ли тези проекти, просто са ги 

ориентирали по посока създа-

ването на огромен „спален“ 

район на тези територии. Зато-

ва задачата ни е тежка, но ние 

работим за нейното решаване.

Към какво се стремите?
Към комфортна градска 

среда. Ние създаваме много 

работни места, там трябва да 

живеят огромно количество 

хора. А те могат да бъдат мо-

тивирани да се преместят тук 

само с комфортна среда, не 

многоетажна, с добра архи-

тектура. Градовете и архитек-

турата се създават не от архи-

тектите, те се създават от 

гражданите, независимо от 

модела на управление. 

Ето например климатиците 

върху фасадите на историче-

ските сгради – нима кметът ги 

е монтирал? 

ЮЛИЯ КРИВОШАПКО
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

СЕМЬОН КВАША
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Законопроектът за Арктическата 

зона ще бъде внесен в кабинета 

в средата на 2013 г. Местните 

жители ще получат специални 

преференции.

Вектор на развитие 
– право на Север

Важни въпроси Къде е границата на руската Арктическа зона? 

Последните опити да се опре-

дели съставът на Арктическа-

та зона и върху нея да бъде 

обособен специален статут са 

били предприети преди около 

15 години. В основата на се-

гашния законопроект са зале-

гнали разработките на Инсти-

тута по законодателство и 

Арктика. Предвижда се бизне-

сът, който пожелае там да ра-

боти, да може да разчита на 

преференциални кредити, да-

нъчни облекчения. Що се от-

нася до хората, то на тях дър-

жавата ще предоставя 

безвъзмездни жилищни субси-

дии и ще им помага в пътните 

разходи. Законът трябва да 

влезе в сила през 2013 г., а от 

2014 г. ще стартира държавна-

та програма. Тя ще действа до 

2020 г. и хазната ще изразход-

ва 15,3 млрд. рубли. Но парите 

ще започнат да постъпват от 

2016 г., когато бъдат изготве-

ни конкретни проекти. Въвеж-

дайки ред във „вътрешната“ 

за нея Арктика, тази година 

Русия още веднъж ще се опита 

да „постави колчета“ и на 

външната граница на арктиче-

ския шелф.

сравнителна юриспруденция. 

В него за „арктически“ се при-

знават цялата територия на 

Мурманска област, Ненецки-

ят, Ямало-Ненецкият и Чукот-

ският автономни окръзи, част 

от Карелия, Архангелска об-

ласт, Републиките Коми и 

Саха (Якутия), Красноярският 

край. Освен това има предло-

жение да се даде особен ста-

тут на териториалните води, 

изключителната икономиче-

ска зона и континенталния 

шелф в Северния ледовит 

океан, а също така на въздуш-

ното пространство над руска 
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ЧЕТЕТЕ НА

Какво ново?

Пенсия с гаранция 
Още през следващата година 

в Русия може да се появи 

фонд за застраховка на пен-

сионните вноски, потвърдиха 

от Агенцията за застраховка 

на спестяванията. Този фонд 

трябва да увеличи доверието 

към частните пенсионни фон-

дове.  Законопроектът с така-

ва тематика трябва да бъде 

готов още през тази пролет. 

Паралелно с него се разра-

ботва строга система за кон-

трол на дейността на частни-

те пенсионни фондове.

Сгъваеми фенери
В Москва поставят удобни за 

обслужване сгъваеми стълбо-

ве за уличните лампи. Те поз-

воляват да се поправят осве-

тителните тела, без да се 

изчаква идването на специал-

на кола. Принципът им на ра-

бота е много прост – стълбът 

се прегъва във формата на 

буквата Г и попада право в 

ръцете на техника. Те са 

снабдени със светодиодни 

лампи, което от своя страна 

облекчава обслужването им.

ДЕТАЙЛИ

Отгоре всичко се 
вижда
В Москва броят на убийства-

та е намалял с 9%, със 17.7 % 

са намалели престъпленията, 

водещи до тежки увреждания 

и смърт, с 22,4% по-малко са 

изнасилванията и със 7,7% – 

обирите. Въпреки чувстви-

телното намаляване на броя 

на полицията, контролът над 

криминогенната ситуация в 

Москва е успешен благодаре-

ние на системата за виде-

оконтрол и на специалните 

зони за безопасност.

С щека и кръст
Купата на Кузбас по хокей с 

валенки за първи път беше 

спечелена от отбора на мест-

ната църковна епархия. В тур-

нира по този “народен хокей” 

взеха участие 16 отбора: на 

полицаите, на железничари-

те, журналистите, а също 

така и на свещениците от Ке-

меровска област. “Нашият ре-

зултат си е истинско чудо, за-

щото преди самия турнир от 

отбора ни отпаднаха няколко 

водещи играчи”, казаха от Ке-

меровската митрополия.

ЧУЖДИТЕ МЕДИИ ЗА РУСИЯ

НАЙ-ИСКРЕНИ ЧУВСТВА 
КЪМ КИТАЙ
КИТАЙ

Путин от преди 2003 година и 

Путин след 2004 година – това 

са две различни личности. Кол-

кото повече време минава, тол-

кова по-мек става тонът му. По 

време на разговорите с Путин 

може да се види, че той разго-

варя с китайците не така, както 

говори с останалите. Мнозин-

ството руски граждани се от-

насят към Китай също толкова 

добре, колкото и към САЩ. До-

питванията показват, че около 

40 – 50 % от тях имат добро от-

ношение към Китай. 

РУСКИЯТ АНКЛАВ ВЪВ 
ВЕЛИКОБРИТАНИЯ
ВЕЛИКОБРИТАНИЯ

Смъртта на Борис Березовски 

привлече вниманието на мнози-

на към богатите руски гражда-

ни, които живеят в привилеги-

рования район в северната част 

на графство Съри и източната 

част на графство Бъркшир, а 

също така към процъфтяваща-

та мрежа от местни фирми, които 

са предназначени да задоволя-

ват всички техни потребности. В 

Сейнт-Джордж-Хил от 430 лук-

созни къщи 100 са собственост 

на руснаци. На тях обикнове-

но им е нужен голям щат от об-

служващ персонал.

НЯМА ПРОШКА ЗА 
НАРКОДИЛЪРА
ПОЛША

В Русия има младежки специ-

ални части за борба с нарко-

тиците. Активистите издирват 

в интернет обяви за различни 

пунктове, в които се продава 

наркотичната смес - така наре-

ченият спайс, събират бойна-

та група и с бейзболни бухалки 

и спрейове нападат дилърите. 

Стоката се унищожава, а дилъ-

рите ги бият, напръскват ги с 

боя и ги пускат да си ходят. Да 

не се лекуват, а да се наказват 

– тази стратегия се поддържа 

от повечето руски гражданин. 

БЪДИ ГОТОВ!
ГЕРМАНИЯ

Идеята на Путин да накара мла-

дите хора в Русия да живеят 

здравословно, по нормите на 

някогашното движение ГТО, за-

едно с предложението му да се 

напише за училището учебник 

по военна история на страната, 

направи президента на Русия 

главен герой на интернет-бло-

говете. ГТО означава „Готов за 

труд и отбрана”. Тази идея не 

се хареса на някои от посети-

телите на блоговете, но други я 

намериха за полезна за здраве-

то и важна за възпитанието.

СЛАВА БОГУ, ЧЕ СМЕ 
КАЗАЦИ!
ПОЛША

Последиците от възраждането 

на казачеството в Русия могат 

да се окажат както положител-

ни, така и отрицателни. От една 

страна, казаците развиват ру-

ската култура и традиции, но от 

друга – перспективата да се 

появят по улиците въоръжените 

казашки патрули може да пре-

дизвика известен страх. Първи-

те крачки към мащабното въз-

раждане на казачеството вече 

са направени. Важна стъпка 

стана т. нар. закон за реабили-

тация на репресираните народи. 

Страницата е подготовена от екип на „Русия и България”

Москва 
и московчани

Съотечествениците ги канят 
да се завърнат в родината

Глупаво е да се мисли, че има 

добри граждани и гадни вла-

сти, които са изпратени в Мос-

ква и тя се управлява лошо от 

тях. На обществото му се 

нрави да критикува всичко 

наред. За съжаление, това е 

част от нашата култура, която 

би трябвало да се промени от 

нашите сънародници. Ако 

всеки започне от себе си, огле-

да се наоколо и се запита: „Как 

аз живея? Какво ми е жилище-

то? Какъв е дворът около 

входа? Каква е улицата? Как 

паркирам колата си? Как си 

върша работата?“ - то отгово-

рите няма да са от най-прият-

ните за него. А всичко това са 

Програмата за преселването 

на съотечествениците ни в 

Русия, която трябваше да за-

върши в края на м. г., стана 

вече безсрочна и в нея са на-

правени редица поправки. 

Сега вече няма обвързване на 

преселилия се към конкретно 

работно място, за участниците 

в тази държавна програма по-

нятието „членове на семей-

ството” се тълкува по-широко 

– за такива се смятат освен съ-

частици от общия социално-

икономически процес, в който 

някой не си е свършил работа-

та, някой е проявил небреж-

ност. Затова всички промени 

трябва да започнат от нас са-

мите.

Москва ползва ли услугите на 
чуждестранни архитектурни 
бюра? Те участват ли в конкур-
си, могат ли да ги спечелят?
Частните инвеститори по-чес-

то работят с чуждестранни ар-

хитекти, но съдбата на такива 

проекти е сложна. В Москва 

чужденците практически не се 

реализират. Проектите, които 

се осъществяват, са 2-3%.

Защо е така?
Няма конкуренция, научиха се 

как да не допускат чужде-

нците и младите архитекти до 

поръчките. Точно това е ситу-

ацията, с която се боря. 

По какъв начин?
Творческите конкурси са най-

естествената и правилна 

форма за подбор. В момента 

целенасочено водим прегово-

ри, стараем се да се договорим 

за тяхното провеждане с мак-

симален брой от възложители-

те. Трябва да се култивира 

конкурентна среда и да се 

дава шанс на нашата младеж.

Още материали за живота на 
руската столица четете на 

стр.5
Главният архитект на Москва 

Сергей Кузнецов

прузите, съпругите и децата 

им, родителите, братята и сес-

трите, лелите и чичовците, а 

също така осиновените деца. 

Освен това преместването 

може да стане във всеки един 

регион на Русия - освен Мос-

ква и Петербург (тяхното учас-

тие в програмата е отсрочено 

от правителството за извест-

но време). На новото място съ-

отечествениците ни ще могат 

да започнат свой бизнес.

ЕЛЕНА МИШИНА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Потвърдена беше забраната за 

откриване на филиали на чужди 

банки. Законът бе публикуван в 

„Российская газета“. 

Разрешени са само дъщерни 

фирми.

Русия - без филиали 
на чужди банки 

Пари Законът закрепи статуквото

Инициативата за въвеждане-

то на тази забрана идва от 

правителството: от Министер-

ския съвет смятат, че руските 

регулативни органи не могат 

да осъществяват в пълен 

обем надзор над филиалите 

на чуждите банки, тъй като 

редът на функционирането им 

не попада под юрисдикцията 

на РФ. Законът закрепи съ-

ществуващото положение: 

кредитните организации с 

чуждестранен произход могат 

да действат в Русия само на 

основата на дъщерни компа-

нии на чужди банки. Важното 

тук е, че те действат по този 

начин и в момента. Затова рус-

наците не бързат да си взимат 

парите от банките, които ра-

ботят под чуждестранно лого 

– за тези „спестовни касички“ 

всичко си остава както преди.  

Затова пък отсега нататък 

понятието „филиал на чуждес-

транна банка“ се изключва от 

банковото законодателство. 

По този начин Русия закрепва 

със закон положението, което 

де факто съществува от много 

години. Във връзка с встъпва-

нето в Световната търговска 

организация ние сме длъжни 

правно да регламентираме 

присъствието на чуждестра-

нен капитал в Русия.

„Гарантирането на постигна-

тите договорености по СТО е 

необходимо, защото по този 

начин отпадат всички въпро-

си, касаещи опитите за реги-

стриране на филиал на чужда 

банка в Русия“ – каза предсе-

дателят на финансово-кредит-

ния комитет на „Делова Русия“ 

Владимир Гамза.

Забраната за откриване на 

филиали на чуждестранни 

банки до този момент същест-

вуваше на ниво ведомствено 

постановление на Банката на 

Русия. „Централната банка 

(ЦБ) възразява срещу тран-

сграничното регулиране на 

банковата дейност. Това е раз-

умно от гледна точка на нацио-

налните интереси“ – обяснява 

Гамза. Защо от самото начало 

чуждите банки не са били до-

пускани в Русия само под фор-

мата на филиали? Защото в 

противния случай те биха били 

извън контрола на нашите 

власти – те биха работили по 

правилата на главния офис в 

Цюрих, Берлин или Ню Йорк. 

Поради това би било невъз-

можно при тях да идват на 

проверка представители на 

централната банка. За чужде-

нците това би било много хуба-

во, защото те не биха имали 

нужда да изпълняват норма-

тивите по отчисляването на 

средства във фондове за за-

дължителен резерв, нито пък 

да се отчитат, нито пък да пре-

дават месечен отчет в ЦБ. 

Това би им дало конкурентни 

предимства пред руските 

банки от „съседната улица“, 

които са вързани с нормативи-

те на ЦБ. При сегашното поло-

жение руските дъщерни 

фирми на чуждите банки се 

проверяват в ЦБ на същите ос-

нования, както и местните им 

конкуренти. И се чувстват 

добре. Чуждите дъщерни 

фирми – това са 25% капитал 

и 20% активи на руската бан-

кова система, казва Гамза.

Чуждите дъщерни 
фирми – това са 
25% капитал и 20% 
активи на руската 
банкова система

РУСКИ 
ДЕПУТАТ 
В СКАНДАЛ 
С БИЗНЕС 
В БЪЛГАРИЯ
СПОДЕЛЕТЕ 
МНЕНИЕТО 
СИ С НАС НА 

 /RUSIAIBULGARIA

ПРОДЪЛЖЕНИЕ ОТ СТР. 1

В
И

К
ТО

Р
 В

А
С

Е
Н

И
Н

 / Р
Г

И
ТА

Р
-ТА

С
С



03ЧЕТЕТЕ НА www.russia.bg  
На историята и днешния ден на руско-
българските отношения е посветен сайтът на 
посолството на Русия в България

РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ
НОВИНИ. АНАЛИЗИ. ГЛЕДНИ ТОЧКИ
ДУМА  ЧЕТВЪРТЪК_АПРИЛ  11_2013 Интернет

СПЕЦИАЛНИТЕ ПРИЛОЖЕНИЯ И РАЗДЕЛИ ЗА РУСИЯ, НАПИСАНИ И ПУБЛИКУВАНИ ОТ RUSSIA BEYOND THE HEADLINES, ОТДЕЛ ВЪВ В. РОССИЙСКАЯ ГАЗЕТА (РУСИЯ), ИЗЛИЗАТ В СЛЕДНИТЕ ВЕСТНИЦИ: ДУМА, БЪЛГАРИЯ • THE NEW YORK 
TIMES, THE WASHINGTON POST И THE WALL STREET JOURNAL, САЩ • THE DAILY TELEGRAPH, ВЕЛИКОБРИТАНИЯ • LE FIGARO, ФРАНЦИЯ • THE ECONOMIC TIMES, ИНДИЯ • FOLHA DE S.PAULO, БРАЗИЛИЯ • LA REPUBBLICA, ИТАЛИЯ •EL PAIS, 
ИСПАНИЯ •LA NACION, АРЖЕНТИНА •SÜDDEUTSCHE ZEITUNG, ГЕРМАНИЯ • ПОЛИТИКА И ГЕОПОЛИТИКА, СЪРБИЯ • LE SOIR, БЕЛГИЯ • MAINICHI, ЯПОНИЯ •  EL OBSERVADOR, УРУГВАЙ • SOUTH CHINA MORNING POST, КИТАЙ, САР ХОНКОНГ • 
CHINA BUSINESS NEWS, КИТАЙ • EUROPEAN VOICE, ЕС • TODAY, СИНГАПУР • JOONGANG ILBO, ЮЖНА КОРЕЯ • NAVBHARAT TIMES, ИНДИЯ • THE AGE И THE SYDNEY MORNING HERALD, АВСТРАЛИЯ • ELEUTHEROS TYPOS, ГЪРЦИЯ • THE GULF 
NEWS И AL KHALEEJ, ОАЕ • . E-MAIL INFO@RBTH.RU. ПОВЕЧЕ ПОДРОБНОСТИ НА TTP://RBTH.RU/ABOUT 

ДУМА СЕ ИЗДАВА ОТ  „ДУМА 2008“ ЕООД, СОФИЯ – 1000, УЛ. „ПОЗИТАНО“ 20А. TEL: +359 02 97 05 200,  ПЕЧАТ: ИПК „НЮЗПРИНТ“ ЕООД – 1113 СОФИЯ, УЛ. „ТИНТЯВА“ 100 

ИГОР АШМАНОВ
МАТЕМАТИК, ПРОГРАМИСТ, ПИСАТЕЛ

Намери мястото 
си в световната 
мрежа

Технологии Как се промени интернетът през 2012-а година и какво го чака през 2013-а? 

Тези момчета с помощта на компютъра правят това, което ние не сме и сънували, че може

Игор Ашманов заедно с 

приятели е бил в основата на 

развитието на Рунет

Държавата се обърна с лице 
към Рунета
През 2012 година нашата 

власт най-сетне откри, че Ру-

нетът (рускоезичният интер-

нет) е завладян от чужди по-

литически и идеологически 

сили. И това обстоятелство 

оказва влияние на всичко 

друго. От само себе си се раз-

бира, че нито една власт не 

може пълноценно да управля-

ва на окупирана територия, 

поради което властта се 

стресна. Най-независимият 

инструмент за управление на 

държавата е законът. И наша-

та държава се хвана за този 

инструмент. През лятото на 

2012 година бяха приети зако-

ните за защита на децата, за 

регистъра на лошите сайтове 

(за педофилията, самоубий-

ството, детската порногра-

фия, наркотиците). Подготвят 

се и други закони. Започнаха 

да блокират отделни сайтове 

и страници в интернета. Вди-

гна се много шум за това, че 

това е цензура и т.н.

В действителност това все 

още не е цензура. Засега това 

е действително един опит да 

се защитят децата. Тук може 

да бъде зададен друг въпрос: 

дали при реализацията на за-

кона за защита на децата няма 

да бъде създадена техниче-

ска и организационна инфра-

структура за блокаж на неже-

лателното политическо 

съдържание? Отговорът е 

много прост: да, такава ин-

фраструктура има в повечето 

държави, ще бъде създадена 

такава и у нас, при това тя 

няма да е обвързана със зако-

на за защита на децата.

Промени на ландшафта 
в социалните медии
Някогашната главна дискуси-

онна площадка на Рунета, 

така нареченият Лайф жур-

нал, почти е загинал поради 

постоянните технически про-

блеми и липсата на развитие. 

Струва ми се, че ако в този 

журнал всичко си остане по-

старому – със старото ръко-

водство, целите и собствени-

ците си, както беше през 2012 

г., той няма да оцелее през 

2013 г.

Блицкригът на фейсбук в 

Рунета се провали окончател-

но, броят на неговите активни 

потребители се стабилизира 

на няколко милиона и стана 

ясно, че той не може да побе-

ди стомилионния „ВК” („В Кон-

такте” – най-голямата социал-

на мрежа в рускоезичния 

интернет). „В Контакте” е по-

удобен, свой, а освен това, 

както казват студентите, защо 

ни е фейсбук, щом като „В Кон-

такте” можем да гледаме 

видео и да слушаме музика 

безпроблемно. Напоследък се 

активизира и социалната 

мрежа „Одноклассники” (Съу-

ченици), която отново започна 

да набира своя аудитория. 

Яндекс и Mail.ru също укре-

пиха своите лидерски пози-

ции. По всичко личи, че соци-

алните мрежи и портали на 

Рунет през 2012 г. са защитили 

своята територия от чужде-

нците.

Интернет-балонът от 2010 – 
2012 г. вече издиша
Първите публични разпродаж-

би на акциите на фейсбук и 

Групон се провалиха. Изобщо 

започна залязване на купон-

ните, груповите и подобните 

им сървиси, които бяха поро-

дени от чиста лакомия. Интер-

нет-бизнесът окончателно 

стана нормален и прагмати-

чен: той навлезе в епохата на 

големите аудитории и пари, на 

обработката на високоско-

ростни транзакции, които се 

базират на продажбата на 

данни от аукционите и ре-

кламодателите. 

Персонализация
Водещите търсачки през 2012 

година въведоха персонализа-

цията на резултатите от тър-

сенията. Това значи, че резул-

татите от търсенията по едно 

и също запитване сега вече ще 

бъдат различни за всички по-

требители – в зависимост от 

тяхното поведение при търсе-

нето на информация и от оцен-

ката на техните интереси от 

търсачката.  

Водещите социални мрежи, 

на първо место фейсбук, също 

така сериозно увеличиха пер-

сонализацията на своите ин-

формационни ленти за клиен-

тите си, подбирайки за тях 

„най-интересното” – също така 

и с помощта на секретни алго-

ритми. 

Загуба на памет и внимание
През 2012 г. Рунетът беше 

залят от епидемията на „кли-

повото мислене”: вниманието 

на използващите интернет 

стана фрагментарно,  среднос-

татистическият сърфиращ в 

него не задържа продължи-

телно фокусът на вниманието 

си и не може да възприема 

дълги текстове. Никой вече не 

гледа дълги клипове, съдър-

жанието на информацията 

трябва да бъде раздробено, 

леко да се усвоява и да се със-

тои от обичайни образи, архе-

типове и мемове (модули за 

социално-културна информа-

ция).

При това паметта на този 

средностатистически посети-

тел окончателно е станала 

краткотрайна, никой не помни 

вече даже това, което е било 

предния месец, да не говорим 

за миналата година. Преди ос-

новната територия за полити-

чески дискусии беше Лайф 

журналът – уникално, чисто 

руско явление. В него можеше 

Никаква власт не 
може пълноценно 
да управлява 
на окупирана 
територия

Рунет се превърна 
в непрекъснато 
бушуващо поле 
на политическата 
борба

да се чете и обсъжда даже 

това, което е било написано 

през 2003 година.

А сега политическият моден 

елит на Рунета в голяма сте-

пен се прехвърли от Лайф жур-

нала във фейсбук. А фейсбук 

не само че не поощрява писа-

нето на дълги текстове и ко-

ментари, не само автоматично 

решава вместо потребителите 

си кого да четат, а на практика 

няма дългосрочна памет – там 

цялото съдържание бързо по-

тъва, слиза от екрана и вече 

не може да бъде намерено в 

хода на търсенето. Кратко-

трайната памет във всеки 

един смисъл стана своеобра-

зен тренд на годината. 

Мрежата и отговорността на 
медиите
В Рунета окончателно се фор-

мира една особена инфра-

структура за своеобразна 

„промивка” на новините и сне-

мане на отговорността за това 

от средствата за масова ин-

формация.

Рунетът цяла година се за-

нимаваше с набиране на раз-

лични информационни поводи 

за съобщенията в средствата 

за масова информация. Така 

например впускаме се, извеж-

даме някакво съобщение като 

тренд на руския туитър – и 

вече е готов информационни-

ят повод за появата му в сред-

ствата за масова информация, 

как не – това е тренд на туит-

ър! Информацията в социални-

те мрежи добива стойност 

едва след неговата „промив-

ка” в медиите.

Защо наричам това вкарва-

не на информацията промива-

не? Защото след като са се по-

зовали на мрежата, медиите 

снемат от себе си отговорност-

та за нейната достоверност. 

По-рано тези средства носеха 

отговорност за това, което 

пишат. А сега всичко е въз-

можно, защото просто може 

да се каже: Това го съобщиха 

в интернет…

Роботите настъпват
Своеобразна равносметка на 

годината е също появата на ог-

ромен брой текстови роботи. 

Така например, в руския сег-

мент на туитър се появяват до 

4-5 милиона съобщения на 

ден. От тях 2,5-3 милиона са 

откровен спам, генериран от 

50-100 хиляди акаунта. Преоб-

ладаващата част от тях са бо-

тове и скриптове. Например 

сутринта на 26 октомври само 

за 3-4 часа бяха създадени по-

вече от 250 000 съобщения с 

общ таг # „Олимпиада няма да 

има” и автоматично комбини-

ран текст (всичко 100-200 ва-

рианта от типа „всичко са 

плячкосали”, „колко ни е срам 

пред чужденците”) и в това са 

взели участие около 20 000 

акаунта. Този таг стана тренд 

в туитър, но само след поло-

вин ден всичко това свърши.

Като заключение: смисле-

ните съобщения в туитър, а 

често и във фейсбук, са само 

1-2 %. Тази епидемия аз бих 

нарекъл не равносметка, а съ-

битие на годината. Когато 

разбрахме това при обследва-

нето на Рунета – то се превър-

на в шок за нас. Оригинално 

съдържание и реално общува-

не на практика няма – има 

само тривиално транслиране 

на факти.  

Без бариери
Тъжният тренд на годината е, 

че сега в интернет всичко е 

възможно. Миналата година 

мнозина се изпокараха на по-

литическа почва и в интернет 

обществото настъпи голям 

разкол. Изключително много 

се повиши градусът на омра-

зата – даже и към хората, с 

които години наред мирно сте 

общували. При това и в пуб-

Какво ще стане
Както казват китайците, да 

предсказваш нещо е много 

трудно, особено когато се от-

нася за бъдещето. Така че аз 

мога да очертая само тенден-

циите. През новата година ще 

продължава проникването на 

държавата в интернет. Ще 

продължи и законодателната 

борба за влияние върху Руне-

та. В Държавната Дума ще 

бъдат внесени законопроекти-

те за спама и за интернета 

като цяло. Ще се формира 

държавно-частна структура за 

филтрация на информацията. 

Ще наблюдаваме първите пуб-

лични съдебни процеси за бло-

киране на отделни сайтове, а 

също така за интернет-пазара.

Ще се усилва политизация-

та на Рунета. Накъде повече, 

бихме се запитали. Ролята на 

мрежата обаче расте – значи 

опитите за възползване от нея 

само ще се увеличават.

Рунетът ще се превърне в 

непрекъснато бушуващо поле 

на политически битки, където 

като цяло ще се бият един 

срещу друг роботи и по-малко 

– робохора.

Честотата на възникването 

на нови теми, бурните епиде-

мии за обсъждането им и пъл-

ната им забрава ще се увели-

чат в пъти – от сегашния цикъл 

от две седмици до период от 

3-4 дни. През 2013-2014 годи-

на ще се слеят интернетът и 

телевизията. При това може 

би не в компютъра, а в телеви-

зора. Много модели телевизо-

ри вече са не по-малко мощни 

от компютрите, те се включ-

ват в мрежата. На пазара ще 

се появи технологията „на вто-

рия екран”: сваляш препоръ-

чаното приложение на своя 

таблет и от неговия екран уп-

равляваш телевизора или из-

бираш предаване в реално 

време. За много ползватели 

умната телевизия ще се окаже 

достатъчна и те ще престанат 

да използват персоналния 

компютър.

През 2013 г. повече от поло-

вината потребители ще влизат 

в интернет чрез мобилните ус-

тройства. Ще възникнат абсо-

лютно нови услуги и социални 

мрежи, които се базират на 

мобилното устройство.

личното пространство, в сред-

ствата за масова информация 

започна да се нагнетява нена-

вист, паднаха всякакви мо-

рални прегради, сваляха се 

маски. Сега журналистът, в 

това число и интернет-журна-

листът е яростен политически 

боец, а не трезв наблюдател 

на събитията. 
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ИГОР ЕЛИСЕЕВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Според тази научна прогноза на 

американския икономист през 

2050 г. хората до 35-годишна 

възраст ще бъдат смятани за 

млади, а ще започват да 

остаряват от 50-а си година.

Докога ще ни се пречкат старците
Общество Прогнозата на Питър Дракър: Към 2050 г. управлението окончателно ще премине в ръцете на старци

години – такава е средна-

та продължителност на живота 

(прогноза за 2013 г.) на насе-

лението на Руската федерация. 

години – такава прогноза дават 

от министерството на здравео-

пазването за средната продъл-

жителност на живота през 2050.

години – до тази възрастта по 

мнението на европейски учени 

ще доживеят половината бебета, 

родени в наши дни. 

70

71,8

100

ЦИФРИ

Професор Питър Дракър

порази света със своята визия 

за демографията на бъдещето

Дракър рисува следната схема 

на жизнения цикъл на масовия 

представител на човечеството 

през 2040-2050 г.:

1. Младенческа възраст и 
ранно детство, плавно преми-

наващо в предучилищна под-

готовка с много игри за разви-

тие. След това 12-годишна 

задължителна училищна под-

готовка, даваща няколко 

езика, много по-добра от се-

гашната, както и развиваща 

навици за общуване и здрав 

начин на живот. Всичко това е 

относително детство до „пас-

портната възраст“ 17-18 годи-

ни.

2. От 18 до 30-35 г. Осъзнато 

редуване на обучение и работа. 

Окончателно затвърдяване на 

концепцията за всеобщо висше 

образование. В тази възраст 

няма да се поощрява само обу-

чението (без придобиване на 

конкретни трудови навици). Ще 

настъпи пречупване на господ-

стващата днес представа, че 

обучението и работата са по-

следователни действия, и тя 

ще бъде изхвърлена на смети-

щето на историческите идеи. 

Това ще е време на максимал-

на мобилност, на първо място 

пространствена: работата ще 

носи повече временен харак-

тер и ще се отличава с обширна 

география, ще се поощрява 

учебната миграция. Това ще е 

време на максимално търсене 

– на професия, знания, настав-

ник, партньор. Днес по отноше-

ние на такива хора все още се 

казва „забавлява се“, „не се е 

определил, а му е време“. В об-

ществото на бъдещето това ще 

се превърне в норма.

3. От 35 до 50 г. – период на 

съчетаване на репродуктивна-

та активност с кариерата. Зна-

чителна част от хората именно 

към тази възраст ще са готови 

за преминаване към по-ста-

билни и юридически фиксира-

ни отношения, т.е. сключване 

на брак. Средната възраст на 

раждане на първо дете при 

жените ще е в диапазона 30-35 

години. Образованието също 

няма да е забравено, но в лич-

ните стратегии ще се открият 

нови приоритети и един от тях 

ще е новото знание за здравия 

начин на живот, раждането и 

възпитаването на деца. Имен-

но в тази възраст по-голяма 

част от хората ще започнат да 

чувстват ограничените въз-

можности на организма си, 

което означава, че в тях ще се 

събуди интерес към тялото не 

само като към обект на сексу-

ално привличане. Всичко това 

ще изиска нови системни зна-

ния, запознавания, формира-

не на нови жизнени навици.

Това е период на капитали-

зация на избора, който човек е 

направил при края на втория 

период. Времето на търсене и 

постоянен експеримент е при-

ключило. Сега има семейство, 

а значи и отговорност, голяма 

нужда от стабилност на отно-

шенията, финансите и мястото 

на живеене.

4. От 50 до 75-80 г. – чудес-

ната възраст на „златната 

есен“, на късната и истинска 

зрялост, когато хората още 

имат сили (а някои имат даже 

много сили) и пред тях все 

още е целият им живот (тъй 

като 50-годишните ще имат 

още 40-50 години за живеене). 

Поради особеностите на де-

мографската динамика тази 

възраст за дадено време ще 

стане най-многобройната и 

най-влиятелната. Това е вре-

мето на нов баланс между 

труд и свободно време, без 

който продължителността на 

живот от 90-100 години прос-

то не би била възможна.

5. 80+. Ако вие не сте Бер-

тран Ръсел или Питър Дра-

кър, значи вече се наслажда-

вате на пълно спокойствие. 

Вие пак се стремите да сте по-

близко към 50-годишните си 

деца. Вашите спестявания ви 

позволяват да водите досто-

ен начин на живот, макар и 

без излишества, но и без ли-

шения. Ако ви е провървяло, 

и има необходимост от това, 

вие получавате помощ от 

страна на децата или внуците. 

Възможен е и обратният вари-

ант, в който вие с удоволст-

вие превеждате натрупаните 

си авоари за тяхното образо-

вание и развиващо се потреб-

ление.

Парите, собствеността, 

влиянието ще се концентри-

рат именно сред тези, които 

са на около 80 години.

6. Портретът на човек на въз-
раст 90+ вече може да бъде 

описан. Бюрото за преброява-

не на населението на САЩ е 

регистрирало 53 364 души на 

възраст 100+. Делът на дълго-

летниците за последните 30 г. 

е нараснал с 65%, а броят на 

населението – само с 36%, т.е. 

темповете на прираст на дъл-

голетниците е два пъти по-го-

лям от този на населението.

Не бих се притеснявал за това
ИНТЕРВЮ СЕРГЕЙ ГРАДИРОВСКИ, ЕКСПЕРТ

Да живея 100 години – защо 
това число е толкова популярно? 
Защо не 120 или 150? От любов 
към кръглите числа ли?
Разбира се. Дори числото 100 

години е изумително. Според 

мен след третия епидемиоло-

гичен преход, тясно свързан с 

биотехнологичната револю-

ция и пробивите в лекуването 

на инфекциозни и автоимунни 

заболявания, средната про-

дължителност на живота ще 

прехвърли 120-годишната ба-

риера.

В началото на миналия век 80% 
от мъжете към 60 години били 
недееспособни поради болест. 
Днес в развитите страни те са 
само 15%. По прогнозни данни 
към края на XXI век хората ще 
са здрави до края на живота си, 
дали е така?
Ако наистина желанието ни е 

хората да не боледуват, а ма-

шините да не се развалят, 

можем смело да се върнем в 

първа група в детската гради-

на. Досега се борихме за друго. 

Смъртоносните болести вече 

да се лекуват. Да умираме от 

познати болести не на 40 или 

50 години, а на 80. Затова 

80-годишните ще са здрави, а 

сред 120-годишните, които то-

гава ще са предостатъчно, ще 

има немалко болни.

Да разгледаме новия свят през 
очите на обикновения човек: 
дали властите няма да се изку-
шат да плащат на активния и тру-
доспособен гражданин симво-
лична пенсия или изобщо да не 
плащат?
Пенсията като такава днес е 

неприлично скъпа услуга. Пом-

ните, че пенсиите са били въ-

ведени, когато продължител-

ността на живота е била друга. 

Малцина са доживявали до 

въпросната пенсия, а повече-

то от живите се възползвали 
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от това благо само няколко го-

дини. Такава била продължи-

телността на живота в обще-

ствата, поели по пътя на 

индустриализацията. Съще-

временно възрастовата пира-

мида имала широка основа: 

поколението, което излизало 

на пазара на труда, принципно 

било по-многобройно от поко-

лението на пенсионерите. При 

такава структура на обще-

ството пенсиите са достъпни 

за бюджета.

И друго важно нещо, в мо-

мент, когато държавата про-

дължавала да набира Левиа-

танова сила, тя поемала 

максимална отговорност за 

всичко, включително и за до-

стойната старост на своите 

граждани, които в замяна били 

готови да жертват живота си 

за тази държава. Спомнете си 

месомелачката на ХХ век.

Разбирате, че сега нищо не 

е като тогава: възрастовата 

структура е друга, държавата 

е друга, икономиката е все по-

малко промишлена, хората са 

други. Как може да се надява-

ме, че при такова мащабно 

раздвижване пенсионната 

система ще остане същата?!

И какво ще се случи?
Нов обществен договор.

Дракър, по чиито модели рабо-
тят водещите западни компании, 
в края на живота си бил разоча-
рован от практическото прило-
жение на идеите си. Възможно 
ли е ситуацията да се повтори? 
Хората да запазят социалната 
си активност на 100-годишна 
възраст, но... да не искат да ра-
ботят. Поради умора, апатия и 
други причини.
Който не е креативен, той 

много по-бързо се изморява от 

„бъхтенето“ на работа. Бъдете 

нащрек. Всичко е относител-

но. Нашият свят се отличава с 

невероятна геронтокрация в 

сравнение със Средновекови-

ето, когато в благоприятните 

години средната продължи-

телност на живота не надхвър-

ляла 40 години, а в годините на 

масов мор падала до неандер-

талските показатели от 25 го-

дини. Геронтокрацията на 

нашия свят е невероятна и в 

сравнение с периода на руска-

та помешчическа литература, 

ако си припомним Тургенев: „в 

залата влезе старец на около 

40 години“.

Но! Светът ни е невероятно 

млад като общество за края 

на този век. Представата за 

старостта дрейфа успоредно 

с представата за правилната 

продължителност. Така наре-

ченото застаряване на обще-

ството е една нищожна отпла-

т а  з а  п о с т и г а н е т о  н а 

историческата мечта на чове-

чеството за дълъг живот, 

„весел живот“.

С други думи, който не се е 

научил да усеща радостта от 

работата си, в бъдеще ще 

среща все повече трудности. 

Научете се да живеете в край-

на сметка!

Да  предположим,  че  вече  е 
2050 г. Ние с вас сме по на 100 
години. Значи сме родени през 
1950 г. Какво е трябвало да на-
правим през 2013 г., за да зае-
мем достойно място в новия свят?
 Когато човек е на 100 г., има 

съвсем различна представа за 

достойнство. Надявам се на-

шата да е разумна и трезва. 

Ще сме заобиколени от пра-

внуци, внуците ни ще се съвет-

ват с нас по интернет, а децата 

ще се оплакват от лекарите.

Дълголетниците, които се за-
седяха по високите постове, 
възпрепятстват кариерата на 
младите. Ако днешните управ-
ници останат на постовете си още 
десетки години, младите изобщо 
няма да си намерят място в техния 
свят на  геронтократи?
Не бих се тревожил за това. 

Обществото ще се приспосо-

би. Ще се наложи например 

друга представа за типичната 

управленска структура, в 

която ще има място за съзида-

телната младеж и за опитната 

старост. И ще се въведе меха-

низъм от спирачки и противо-

тежести. Ще се справим. Най-

важното е да се живее, а не да 

се съществува дълго!

Разговора води
Игор Елисеев
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СТОЛИЧНИ НОВИНИ

500 000 ЗА МЛАДЕЖТА
ВЛАСТИТЕ ЩЕ ПОМАГАТ НА 
НАУКАТА С ПРЕФЕРЕНЦИИ

Ежегодно правителството на 

Москва ще субсидира 200-

300 млади учени от столица-

та с по 500 хиляди рубли. Това 

бе заявено от кмета на Мос-

ква Сергей Собянин, след като 

той посети технологичния парк 

„Слава“. Столичните власти с 

всички сили се стараят да под-

крепят родните вундеркинди. 

В началото на тази година в 

Москва бяха приети два зако-

на, които позволяват да бъдат 

намалявани данъчните ставки 

върху печалбата, земята и иму-

ществото на научно-прилож-

ните предприятия от малкия и 

АВТОБУСИТЕ СТАВАТ ГОЛЕМИ
В МОСКВА НЯМА ДА ИМА 
МАРШРУТКИ

Още през тази година една 

трета от маршрутките (ръждя-

салите микробуси, опасни за 

здравето на пътниците), чии-

то договори за превоз на път-

ници изтичат, ще изчезнат от 

московските улици. А след ня-

колко години – и всички оста-

нали, които в момента дублират 

наземния градски транспорт и 

създават хаос по спирките.

Те ще бъдат заменени от нови 

комфортни автобуси, които мо-

гат да бъдат големи и малки, 

общински или частни – в за-

висимост от това, кой ще спе-

чели конкурса за обслужване 

на даден маршрут. Подмяна-

та ще се извърши в рамките 

на реформата на транспортна-

та система, която се осъщест-

вява в Москва. Вече се прове-

де първият конкурс, за маршрут 

№22 – той ще работи по нови-

те правила. Градът поставя ус-

ловия: никаква амортизирана 

техника – само комфортни ав-

тобуси с нисък под. Те трябва 

да се движат точно по разписа-

ние и да са с единни тарифи за 

превоз. Градът ще се разплаща 

с превозвачите на база про-

пътувани километри. Цената за 

всеки маршрут ще се определя 

след проведен конкурс. До края 

на годината ще бъдат обявени 

конкурси за още около 35% от 

маршрутите.

средния бизнес. От тези префе-

ренции първи се възползваха 

от технологичния парк „Слава“, 

там работят над 70 резиденти, 

от тях 60 се занимават с разра-

ботка и производство на инова-

ционна продукция. Резиденти-

те имат право в течение на 10 

години да се намират на тери-

торията на парка и да ползват 

преференциите. През това вре-

ме те няма да плащат данък за 

имуществото си, а ставката на 

данъка върху печалбата ще бъ-

де с 4,5% по ниска, отколкото 

действащата. Това ще им иконо-

миса милиони рубли.

ЕЛЕНА ШИПИЛОВА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Летището продължава да 

инвестира в инфраструктура: до 

2015 г. ще бъде изградена 

първата постройка на Северния 

терминален комплекс на 

стойност 200 милиона долара.

Шереметиево – № 1
Пробив Московско летище е признато за най-доброто в Европа

Московското летище Шереме-

тиево е признато за най-до-

брото в Европа по качество на 

обслужване на пътниците. 

Тези данни бяха обнародвани 

от Международния съвет на 

летищата ACI. Според резул-

татите от проведеното от ор-

ганизацията проучване на ле-

тищата в целия свят лидер в 

Европейския регион е главно-

то въздушно пристанище на 

руската столица.

Генералният директор на 

летището Михаил Василенко 

съобщи: „Шереметиево е пър-

вото руско летище, което е 

удостоено с почетното лидер-

ство в този независим рейтинг 

и получи международно при-

знание на пътниците и профе-

сионалните експерти“.

На свой ред генералният ди-

ректор на европейския фили-

ал на ACI Оливие Янковек 

подчерта, че московското ле-

тище „хармонично съчетава 

значителен ръст на пътнико-

потока с високо ниво на об-

служването, което е доказа-

телство за ангажираността на 

ръководството и персонала 

към стратегическите цели на 

компанията в сферата на ка-

чеството на обслужване на 

пътниците“.

Шереметиево постоянно се 

развива и инвестира в инфра-

структурата. Неотдавна Миха-

ил Василенко съобщи, че на 

мястото на стария терминал В, 

който се намира на 4 киломе-

тра от основния Южен ком-

Шереметиево полетя към световното ниво на обслужване на пътниците

Както виждате, на работа московчани не отиват с “Мерцедес”-и

плекс на летището (терминали 

E, D и F), ще бъде построена 

нова аерогара за 10 млн. път-

ници. Той ще бъде основата на 

Северния терминален ком-

плекс, който ще може да об-

служва около 40 млн. души го-

дишно.

Стойността на проекта за 

нов терминал се оценява на 

200 млн. долара, още 100-150 

млн. долара ще са необходими 

за изграждането на подземен 

тунел, който ще свърже Се-

верната и Южната зона на ле-

тището. Засега не е известно 

кой ще го финансира: прегово-

рите с потенциалните инвести-

тори още не са приключили. 

Най-вероятно проектът ще 

бъде реализиран като дър-

жавно-частно партньорство, 

при това държавата вече е от-

пуснала 50 млн. долара (1,5 

милиарда рубли) за разработ-

ката на проектната докумен-

тация.

Предполага се, че строител-

ството на терминала и тунела 

ще бъде завършено едновре-

менно с приключване на тре-

тата писта – по предварител-

ните разчети през 2015 г.

„Този проект е насочен 

преди всичко към нашия осно-

вен превозвач – „Аерофлот“, и 

е свързан с неговите стратеги-

чески планове за развитие, но 

естествено ще сме радостни 

да привлечем към себе си и 

други авиокомпании“ – съоб-

щават от РБК daily в Шереме-

тиево.

Ръководителят на анали-

тичния отдел в „АвиаПорт“ 

Олег Пантелеев смята, че „Ае-

рофлот“ се развива с бързи 

темпове и в Шереметиево раз-

бират, че в скоро време на пре-

возвача може да му бъде не-

достатъчна дори цялата 

предоставена му за ползване 

Южна зона на летището. В 

този случай всички печелят, 

казва експертът: авиокомпа-

нията ще присъства едновре-

менно в двата терминални 

комплекса, а летището ще по-

лучи възможност да привлече 

и други превозвачи освен на-

ционалния превозвач.

ЛЮБОВ ПРОЦЕНКО
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

За Москва казват, че тук едва ли 

не всички хора по пари ходят, а 

олигарсите се срещат на всяка 

крачка. 

Вярно ли е това? 

Нека да си изясним.

Пет въпроса за живота
на обикновените московчани

Да си изясним? Статистиката за доходите и разходите на столичани

Колко са милионерите в 
Москва?
Държавната статистика не 

разполага с такива данни, а 

властите не се доверяват на 

списъци от типа на тези на спи-

сание „Форбс“. Известно е 

само, че за над 2 милиона от 

12-милионното население 

средният доход на глава от на-

селението се равнява на 1 

млн. рубли годишно. Но те не 

са истински милионери.

А има ли бедни в столицата?
Те са по-малко: за 1,4 млн. 

души, според данните за януа-

ри-септември м. г., или 12,32% 

от населението на столицата, 

доходите са били на нивото 

или по-ниски от прага на бед-

Стойността на 
проекта за нов 
терминал се 
оценява на 200 
милиона долара

ност, който за декември 2012 

г. в Москва е 9747 рубли 

(прибл. 487 лв.)на месец. 

Средният размер на добавка-

та, т.нар. регионално социално 

доплащане, е 4400 рубли. Тя 

се получава от всичките 2,1 

млн. неработещи пенсионери, 

чиято пенсия е по-ниска от 

градския социален стандарт 

(12 хиляди рубли). През 2013 г. 

от бюджета за това ще бъдат 

похарчени 110 млрд. рубли.

Каква е средната заплата?
За 2012 г. тя е равна на 50 хи-

ляди рубли, което, след като 

се приспадне инфлацията, е с 

5% повече, отколкото през 

2011 г. Заплатата расте по-

бързо в бюджетната сфера. 

При учителите тя достигна 

60,7 хиляди. Това стана факт, 

след като в московските учи-

лища се въведе т. нар. „норма-

тивно-подушевно” финансира-

не. Т.е. повече ученици, 

по-малко помощен персонал , 

учителят получава повече за 

своя труд. Заплатата на лека-

рите вече надхвърли 65 000 

рубли – градските власти в мо-

мента обръщат голямо внима-

ние на здравеопазването, от-

пускайки големи средства.

Казват, че московчани 
живеят не само от заплата...
Заплатата формира приблизи-

телно половината от приходи-

те на московчани. Втората по-

ловина се състои от социални 

помощи, доходи от предпри-

емаческа дейност, от собстве-

ност и т.н.

Московчани са в шок от 
получените сметки. Защо?
Таксите за комунални услуги в 

Москва ще се повишат само с 

9,7%, при това от 1 юли. Би 

трябвало московчани да не по-

чувстват особено силно това 

поскъпване. Въпросът е в 

това, че до този момент Мос-

ква поема почти една трета от 

разходите в комуналното сто-

панство за сметка на своя бю-

джет. Друг въпрос е произво-

лът на жилищните кантори. 

Ако се установи мошениче-

ство в компаниите-доставчици 

на ресурси, ще бъдат взети су-

рови мерки.
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ВЪПРОС – ОТГОВОР 

Държавата се крепи на героите

Къде да намерим днес истински герои?

Герои ли нямало днес?… Са-

мо през изминалата 2012 го-

дина две наши момчета закри-

ха с телата си гранати по време 

на военни учения, за да спасят 

войниците. Помним ли имена-

та им? Това бяха майор Сергей 

Солнечников и сержант Евге-

ний Епов. С какво техният под-

виг е по-различен от този на 

Александър Матросов? Имаме 

много други примери – хора-

та извършват истински подви-

зи – военни, държавни, научни, 

трудови.

Хората, които въплъщават в се-

бе си най-добрите човешки ка-

чества, както Бог ги е създал, 

най-добрите качества на своя 

народ, са най-голямото съкро-

вище за всяка страна. Именно 

те, известни и неизвестни, са 

най-великото достояние на Ру-

сия. 

Никакви усилия на държавата 

и обществото не са прекомер-

ни, ако са свързани с благодар-

ността и старанието истинските 

прояви на героизъм да не оста-

нат незабелязани.

Колко пъти сме чели във вест-

ниците как в някакво градче 

направо на улицата пред очи-

те на всички някакви мръсници 

дърпат момиче в колата, а ед-

но скромно момче се застъпило 

и било убито. Пълно е с такива 

съобщения… Именно това момче 

е истински герой! А ние? Ще го 

отразим накратко в областния 

вестник. Някой ще се подсмих-

не: „глупак, що му е трябвало 

да се меси“. Друг съчувстве-

но ще рече: „язък за момчето“. 

И толкоз. 

И ще продължим да се чудим, 

колко пасивна, страхлива и не-

решителна е днешната младеж…

Архимандрит Тихон

А какво се случва с героите днес?
Или по-точно, какво се случи? 

През последните десетилетия 

бе проведена успешна работа 

по тоталната дегероизация на 

Русия. Както казваше Маяков-

ски, „пъклена работа трябва да 

свършим и вече я вършим “.

Всъщност дегероизацията, ко-

гато е в разумни рамки, пред-

ставлява един позитивен и до-

някъде необходим процес, който 

се случва от време на време в 

различни страни и култури, ко-

гато вятърът на историята отвя-

ва шумата и наносите от пан-

теоните.

Но в нашия руски случай ре-

визията подхванаха „креатив-

ната“ класа на напредналите 

любители на родната история. 

В резултат на чистката, прове-

дена днес с болшевишка без-

пощадност, просто не ни оста-

наха национални герои. Всички 

бяха низвергнати. Превърнати 

в безмилостни чудовища, измет 

и подлеци, страхливци, извра-

тени, безпринципни конюнктур-

чици. Прилаганите методи са 

клевета, цинично и безжалост-

но осмиване, преиначаване на 

фактите. В науката – тенденци-

озност. В събирането на факти 

– лъжи и папарашки прийоми. И 

всичко това, разбира се, в име-

то на каузата „борба за исти-

на“, продиктувано от трепетното 

желание да ни разкрият истина-

та за самите нас, слепите и из-

лъганите.

Преди време влязох в една кни-

жарница в центъра на Москва. 

На най-видното място, измежду 

бестселърите, гледам паскви-

ла на Резун за маршал Жуков, 

преиздаден за пореден път. И 

друг пример: вече не една го-

дина продължава да се ланси-

ра идеята, че „вашият Алексан-

дър Невски“ не е нищо повече 

от един посредствен нагаждач, 

лакей на татарските князе. Да 

не говорим пък как бездарните 

простаци очернят Пушкин...

Подмолно и директно ни внуша-

ват, що за „страна е това“, що 

за народ, що за хора сте вие, 

след като тези, които наричате 

свои велики герои, в действи-

телност са чудовища и изроди?

От близката история, мисля, ни 

оставиха само двама герои: 

престарелите академици Д. С. 

Лихачов и А.Д. Сахаров, зара-

ди противопоставянето им на 

разпадащата се съветска дър-

жава. А, и А.И. Солженицин съ-

що, но през последните години 

от живота си, според мнението 

на креативната публика, той не 

написал нищо и го отлъчили от 

общността си. Впрочем „креа-

тивната класа“ все пак ни пред-

лага няколко съвременни героя. 

„Героите“ от лайфстайла. Те са 

носителите на „ценностите“, на-

пълно противоположни на не-

преходните, които предават на 

младите: вместо скромност – 

нагло тщеславие, вместо благо-

родство – дребнавост, вместо 

мъжество – демонстративно на-

гаждачество и конюнктурност. И 

така нататък по списък.

Може ли обществото да живее 

без идеология? Без идеи? Без 

примери и модели? Кой днес и 

по какъв начин ни налага тези 

модели, как се предават не-

преходните ценности и поста-

вят духовни скоби? 

Дискутираме темата с на-

местника на Сретенския мана-

стир архимандрит Тихон 

(Шевкунов).

Харесва ни или не, но след съ-

ветския период с неговата на-

ложена идеология ние по стар 

обичай залитнахме в противо-

положна посока – в нашия слу-

чай към пълно идейно обър-

кване, неопределени смисъл и 

цели. При цялото им отвраще-

ние към наложената идеоло-

гия, все повече хора постепен-

но стигат до извода, че другата 

крайност – една напълно деи-

деологизирана държава е не 

само духовно слаба, а направо 

нежизнеспособна.

И какво се предлага в замяна? 
Някоя нова  идеология ли?
Това, което най-малко желая, 

е някаква измъчена по бюра-

та, поголовно задължителна 

идеология. За щастие в човеш-

ките убеждения и мирогледи 

има много по-значими и дейст-

вени неща, от която и да е иде-

ология.

Например?
Вечните ценности.

Може би по-добре да ги наре-
чем „базови ценности“? Когато 
се говори за младежката поли-
тика в Русия, се подразбира ак-
тивно възпитаване именно в тези 
ценности.
Позволете ми да попитам тога-

ва, кои „базови ценности“ са 

най-популярни сред младежи-

те?

Това се знае от многобройни-
те социологически проучвания. 
На първо място е здравето. След 
това качествено жилище, се-
мейство. След тях парите и ма-
териалните блага. Сигурността. 
Възможността за високо плате-
на, интересна работа. После – 
приятелите. И накрая – любовта 
към родината.
Е, ако действително това са 

главните ценности на днешна-

та младеж, то положението ни 

е наистина отчайващо. Защото 

ако преведем тази йерархия 

на ценности от езика на соци-

ологията на руски, ще чуем 

следното: „Осигурете ми ка-

чествено образование, високо 

платена работа, сигурност, 

добро жилище, всичко необхо-

димо за здравето и тогава с 

приятелите си ще обичаме ро-

дината“.

Изобщо нямам намерението 

да морализаторствам, всичко 

изброено от социолозите са 

естествени и нормални жела-

ния на повечето хора. Само 

едно не разбирам: защо тряб-

ва чрез тази младежка поли-

тика цялата държава да се ан-

гажира с възпитанието на 

готовност за получаване на 

качествено жилище? Ясно е, 

че когато говорим за слаби 

„духовни скоби“, имаме пред-

вид нещо друго.

Тоест „вечните ценности“?
Така излиза. Пренебрегването 

им, предаването им на забра-

ва води до трагичен разрив и 

неразбирателство между хо-

рата и поколенията. Помните 

ли Шекспир: „Векът е разгло-

бен“… Да, непреходните цен-

ности – милосърдие, доброта, 

мъжество, жертвена любов 

към хората и отечеството, 

мъдрост, вярност, безкорист-

ност, справедливост, скром-

ност… Дори не говоря за вяра-

та в Бог, за разкриването на 

идеята му за света и човека. 

Повечето родители искат да 

видят у децата си именно из-

броените духовно-морални ка-

чества. Проблемът е там, че 

вече нито нравоученията, нито 

най-правилните проповеди не 

действат. Нещо повече – пре-

дизвикват трайна алергия.

На какво тогава според вас тряб-
ва да се базира съвременната 
младежка политика?
На героите – истинските носи-

тели на важните, непреходни-

те ценности, героите на наро-

да, културата, цивилизацията, 

точно на това, за което гово-

рим с вас. Но по-важното е, че 

те са много повече от носите-

ли. На тях обществото възлага 

непосилната за всеки друг за-

дача да предават тези ценнос-

ти от поколение на поколение, 

от сърце на сърце. Никакво 

морализаторстване, нравоу-

чителни проповеди, семинари 

и форуми няма да се справят с 

тази задача без истинските 

носители на непреходните 

ценности. Педагогическата 

функция на героите е продъл-

жаване на специфичното им 

дело векове наред след смър-

тта им. Не напразно знамени-

тите „Успоредни животописи“ 

на Плутарх с биографиите на 

велики римляни и гърци са се 

изучавали в руските гимназии 

до самата революция.

Сега върви напрегнато обсъ-
ждане на въпроса какъв трябва 
да бъде учебникът по история на 
отечеството. Възможно ли е изоб-
що да се намери единен подход 
към такъв противоречив пред-
мет като историята, това не е ли 
утопично?
В Христовата църква, когато 

трябва да се вземе едно общо 

решение от хора с различни 

позиции и възгледи, ние се ръ-

ководим от нашия древен 

християнски принцип: „От 

главното – единството, от вто-

ростепенното – свободата, а 

от всичко – любовта“.

Може би участниците в дискуси-
ята ще се вслушат в това?
У нас вече второ десетилетие 

се търси националната идея. 

Засега се спряха на патриоти-

зма. Това е така, разбира се, 

но за съжаление всяка окон-

чателна формулировка рано 

или късно се превръща в 

клише, винаги е ограничена и 

уязвима и почти винаги – до-

садно идеологизирана. 

Такива формулировки неиз-

бежно се променят в зависи-

мост от промените било в дър-

ж а в н и я  с т р о й ,  б и л о  в 

политическата насоченост. 

Има обаче непреходни и 

висши ценности и човешки ка-

чества, такива като вяра, 

чест, благородство, справед-

ливост, стремеж към истина, 

трудолюбие за развиване на 

талантите, дадени от Бог, 

жертвоготовност, доброта, 

любов към хората, любов и 

вярност към отечеството. Не 

формулата за националната 

идея, а хората, които въплъ-

щават в себе си тези най-до-

бри и предавани през времето 

на хилядната ни история ду-

ховни качества, олицетворя-

ват целта и националната 

идея на Русия. 

А в общи линии народът ни-

кога не формулира национал-

ната си идея, но безпогрешно 

разпознава носителите й.

Беседата води
Елена Яковлева

Майор Сергей Солнечников и сержант Евгений Епов с цената на  живота си спасиха своите  бойни другари като всъщност повториха 

подвига на Александър Матросов. Във военните части тачат техните имена. Но в училище едва ли помнят с какво са се отличавали те
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Спонсор

ОТКРИТ УРОК

П
о-голямата част от го-

ворещите не просто 

отхвърлят новите 

думи – те предизвик-

ват сред тях съвършено кон-

ОТГОВОРИ

По хоризонтала:  Всадник | Мороз | Марокко | Пари | Вулкан | Свинарка | Квок | Кюи | Йогурт | Табак | Пегас | Раввин | Канистра | 
Крокодил | Июнь | Кофе | Лафа | Река | Кроу | Срыв.
По вертикала:  Снаткина | Приработок | 
Какао | Миррен | Килька | Пан | Армирование | «Икарус» | Канюк | Тело | Козловский | Разбегаев | Гавайи | Куксу | Налёт | Нить.

Сканди  Проверете речниковия си запас

Руска кухня  Сарми – класически вариант 

супени лъжици маргарин или 

чисто масло, 2 чаши сметана, 

половин чаша настъргани до-

мати или доматен сок, сол, пи-

пер, зелени пресни подправки 

по избор.

Начин на приготвяне:
Смила се месото и се пригот-

вя каймата. Към нея се добавя 

свареният ориз, дребно наря-

заният и запържен лук, солта, 

пипера и всичко това добре се 

разбърква. Листата на зелката 

се сваряват до полуготовност в 

леко посолена вода. Изрязват 

се дебелите им части, на всеки 

лист се слага от каймата, зави-

ва се като плик и се завързва с 

бял конец. След това сармички-

те се запържват от двете страни 

в тиган с мазнина. Запържени-

те сармички се слагат в плитка 

тенджера или съд за печене, за-

ливат се със сметаната, настър-

ганите пресни домати или дома-

тения сок, леко се посоляват и 

се задушават под капак на слаб 

огън, докато омекнат. Махат се 

конците и сармичките се зали-

ват със соса, който се е отделил 

при готвенето.
Готвач Юс

Няма отговор на въпроса, кой 

е измислил сармите. Правили 

са ги още в Древна Гърция, и 

за тях има много рецепти. По 

време на поста вместо месо в 

тях могат да се сложат гъби.

Ще са ни нужни:        
500 г крехко говеждо месо, 

половин зелка, 2-3 супени лъ-

жици ориз, 1-2 глави лук, 3-4 

1 2

3 4

на „Речник на модните думи“, 

направо ни уверява, че тази 

английска дума се чувства в 

Русия много по-свободно, от-

колкото у дома си. В чужбина 

спонсорството може и да е по-

вече от нашето, но пък при нас 

същото това спонсорство, съ-

гласете се, е къде-къде по-ве-

село!

Да се намери спонсор на 

Запад е изключително трудно, 

констатира Новиков, трябва 

да се пишат много документи, 

да се доказва, след това вни-

мателно и грижливо да се из-

разходват предоставените от 

намерения спонсор пари, като 

се дава отчет за всеки цент. 

При нас, признава езиковедът, 

самата дума „спонсор” звучи 

много сладко, а ако трябва да 

сме точни – като веселие с 

чужди средства.

Ето, ако човек си намери 

спонсор, се почва с какво ли 

не: пускане на пилотен брой на 

вестник-списание, организи-

ране на банкет, раздаване на 

първите заплати, а това, какво 

ще стане с проекта, за който 

са били отпуснати пари, вече 

не е толкова важно. Основано 

е издателство, а то не публи-

кретна ненавист. Но след това 

ние се примиряваме и свиква-

ме с тях, че даже и започваме 

да ги обичаме. Оглеждаш се и 

виждаш, че не можеш да си 

представиш живота без тях. 

Така беше с „дилър”, „бро-

кер”, така, разбира се, стана и 

със „спонсор”.

Някои и до сега изискват ду-

мата „спонсор” да бъде заме-

нена с нещо по-руско, нещо по-

симпатично, традиционно, а 

други, напротив, са убедени, 

че тази дума си е достатъчно 

красива.

Владимир Новиков, автор 

Марина
Корольова

МОСКВА

 АНЕКДОТИ ОТ МОСКВА
В Ухрюпинском районе «Май-

бах» врезался в дерево. Ух-

рюпинский район с места про-

исшествия скрылся...

„Деньги – зло. Не в деньгах 

счастье. Кто духом силен – 

тот и богат...“   Чем бы еще 

себя успокоить, пока зарпла-

ту не дали?

– Я не понимаю, зачем хокке-

истам клюшки. Играли бы но-

гами!

– Ноги им – чтобы на коньках 

кататься!

– Тогда руками!

– Руки им – чтобы драться.

– А головой?

– А на голове шлем.

– Блин, как все сложно!

– Больной, в сотый раз повто-

ряю: склероз мы не лечим!

Избрани стихове 
от руски поети

ИСАКИЙ
Темно. Над спинами сутулых

домов, по площади пустой,

но освещенной – на ходулях

проходит купол золотой.

Как будто оторвав от клея,

так странно ноги ставит он,

и в освещенье всех белее

одна среди его колонн.

Ее батистовое тело

прекрасно, будто бы во сне.

А я из ночи, я – Отелло,

я тень на этой белизне.

И на душе моей так тяжко,

что кажется – ее вот-вот

рвану – и разорву рубашку –

и крест у горла промелькнет. 

 х   х   х
Тамтам есть от слова «там»,

т.е. – что за чертой.

Там же звучит тамтам,

стоишь у столба и стой.

Ад там, дружок. Налетевшие 

ИМЕНА

клюют ему печень, соски и темя.

Он хотел быть ровней, и – вот 

те на:

он – привязан к столбу, а племя

бьет в тамтамы, чей звук

кровью долбит чело.

Так майский жук

„Роден съм в бароковия Лвов 

през 1960 г., постъпих в Лите-

ратурния институт през 1978-

а...“ Така той разказва за себе 

си. Работил е в издателство 

„Книга“. Обиколил е цяла Ев-

ропа, работил е в Би Би Си, ус-

тановил се, след като се оже-

н и л ,  в  Ш в е ц и я .  С л е д 

аспирантура в Стокхолмския 

университет работи като про-

фесор по руска поезия...

ИЛЯ КУТИК

Иля Кутик

расшибается о стекло:

бум! поскольку же нет ни-ни

для него, пустота отвечает: бум!

Вокруг его имени

не происходит бум,

только – «бум». И – будто бы 

бумеранг –

влетевшая в ад душа

возвращается в ранг

альбатросом, чайкой, и – рыбой 

дыша –

он кричит, современник, из 

синих волн,

когда я выхожу на мол,

что он Европу вспахал, как вол,

и чтоб я подальше шел.

кува нищо. Искате отчет ли? 

Ами може да се направи отчет 

по модела на героя на Гогол: 

ето, църквата я строихме, 

строихме, но тя взе, че изгоря. 

Наистина, пожарите в Русия 

са много.

Що се отнася до речникови-

те тълкувания на думата 

„спонсор”, то тук всичко зави-

си от самите речници. В по-

следното издание на речника 

на Ожегов е написано, че спон-

сор е „лице, организация, 

фирма, които играят ролята на 

поръчител, клиент, финанси-

раща страна“. Правилно ли е? 

Правилно е. В Големия речник 

на руския жаргон тълкувание-

то е къде-къде по-весело: 

„богат любовник, издържащ, 

материално поддържащ моми-

че“. Също е правилно, но в 

малко по-друг смисъл. Това са 

два пласта на руския език, две 

системи от понятия, отбелязва 

Владимир Новиков, който съ-

вършено справедливо поставя 

„спонсор” сред „модните думи“.

Във всеки случай, без тази 

дума вече не може да мине 

нито съвременната руска реч, 

нито пък съвременният руски 

живот.
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Великата руска 
мечта - социолозите 
откриха каква е тя

Вижте новини за 
Русия в пощенската 
си кутия!

Абонирайте се за седмичния ни бюлетин.

ИРИНА СТЕПУРА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Хорът има благословията на 

Патриарх Алексей II, а Дмитрий 

Хворостовски смята за чест да 

пее с тях. Те се радват на овации 

по целия свят, но смятат любовта 

на зрителите за най-важното. 

За какво пеят кубанските казаци?
Да се запознаем  Кубанският хор, създаден от Виктор Захарченко, се превърна във визитка на Русия

Започвайки своя път от казашкото село Дядковско, те обиколиха всички континенти

Как трябва да живееш, за да 

се сдобиеш със световна 

слава? Може би ще откриете 

отговора в разказа на Виктор 

Захарченко – основател и не-

сменяем ръководител на хора.

За края, „дэ я родывся“
В казашкото село Дядковско 

всички пееха. Аз често слушах 

тези песни в полето, когато 

като малък отивах с мама да 

работя: жените събираха 

цвекло, царевица и винаги 

пееха. Как исках да стана му-

зикант! Веднъж написах писмо 

с тази молба до другаря Ста-

лин през 1950 г., за да му кажа, 

че у нас в училище нямаме 

нито един музикален инстру-

мент. И се почна едно! В село-

то пристигна комисия от цен-

търа, започнаха да разследват 

и никой не остана ненаказан, 

даже и мен, автора на писмо-

то, не ме подминаха. Отгово-

рът на Сталин е запазен. В 

края на краищата, все пак, ку-

пиха един баян на училището и 

даже ни го даваха да свирим 

на него вкъщи. По-късно, кога-

то майка ми продаде едно 

теле, ми купи акордеон. Бях на 

седмото небе от щастие!

За мама
Майка ми е прекарала целия 

си живот, близо 90 години, в 

Дядковско. Ние бяхме шест 

деца: Вера и Галя умряха като 

малки, а Борис на 7 години – от 

глад, пред очите ми. Бог ме ос-

тави на този свят, като ми 

даде мисия, която осъзнах 

много по-късно. Баща си почти 

не помня. Обаче помня добре 

деня, в който той замина на 

фронта в сиво кепе, макар то-

гава да бях едва тригодишен. 

4 месеца след заминаването 

му получихме известие: „Га-

вриил Иванович Захарченко е 

безследно изчезнал“. От него 

ми остана една шапка-кубан-

ка, с която дълго ходих на учи-

лище. Майка ми не повярва в 

смъртта на баща ми. Тя цял 

живот го чакаше. Има пове-

рие, че ако викаш в печката, 

когато в нея има огън, то вятъ-

рът с дима ще разнесат думите 

ти по белия свят и те ще стиг-

нат до този, за който мислиш. 

Помня, че с брат ми викахме в 

отворената вратичка на печ-

ката: „Тате, върни се!“.

За историята на хора
Когато отидох да работя в Ку-

банския хор през 1974 г., бях 

уверен, че той е създаден през 

съветско време. Едва когато 

разглеждах архивите, ми 

стана ясно, че хорът е същест-

вувал още преди революция-

та! Той възниква като певче-

ски църковен хор и 110 години 

служи на Русия. След това 

идва революцията, част от 

хора емигрира, а през съвет-

ско време е възстановен като 

Кубански народен хор.  Ако ме 

попитат, в какво съм преуспял 

в живота, бих отвърнал: да 

възстановя историята на хора.

За концертите
Веднъж в Турция към мен се 

приближи жена с насълзени 

очи: „За какво пяхте току-що?“ 

Обясних: „Това е песента на 

майката, чийто син е загинал 

на бойното поле“. – „И аз така 

си помислих...“

Хората не плачат от обкръ-

жаващата ги реалност, а пла-

чат от песните. От песента 

може да ти се скъса сърцето. 

За народното творчество
Понякога от сцената или от ра-

диото пускат пошли песнички, 

че уж били казашки песни, и 

хората вярват на тези фалши-

фикати. Много съм пътувал по 

селата и съм изучавал фолк-

лора в качеството си на ръко-

водител на Сибирския наро-

ден хор. Научих немалко 

текстове на стари песни, слу-

шах и записвах и така нарече-

ните срамни частушки. В тях 

обаче няма нито една непри-

лична дума! Впрочем никога от 

хората в селата не съм чувал 

такива отвратителни ругатни, 

каквито можеш да чуеш в го-

лемите градове.

За Доброто и Злото
Днес няма чак толкова много 

потомствени казаци, но неясно 

защо е прието да се ходи с ка-

зашка униформа: връхна дреха 

черкеска или бурка, шапка-па-

паха – и ето, ти си казак! Вед-

нъж към мен се приближи млад 

човек в такива дрехи и с под-

рънкващи медали.

– Ти, драги, сигурно през три 

войни си минал и 15 контузии 

имаш? – питам аз.

Смее се. Та откъде да ги 

вземем толкова? Даже след 

двете чеченски войни хората 

нямаха толкова много награ-

ди. Руснаци и казаци, като 

плът от плътта на руския 

народ, са загивали за вярата, 

царя и отечеството, за своите 

близки, за свободата. Никога 

героите на народните песни 

не са умирали за насъщния 

хляб.

При народа в епоса няма 

нищо излишно. Фолклорът е 

идеологията на народа, както 

и генетичната му памет. Да 

вземем приказката за заешка-

та къщурка от лико: смисълът 

й е, че идеята за толерант-

ността винаги стига дотам, че 

заекът е изгонен от къщурката 

си завинаги и в нея се заселва 

коварната лисица. Мъдрите 

предци ни предупреждават, че 

Злото винаги се маскира като 

Добро, усмихва се, а след това 

поразява с нож в гърба.

За вярата
Войната с нашата памет е 

ужасна война. Всеки човек е 

длъжен да знае всичките раз-

клонения на рода си. Да взе-

мем която и да е казашка 

песен. Ще разберете, че наши-

те прадеди са се отнасяли съв-

сем по друг начин към вярата. 

Случвало ми се е да пея в 

църковен хор. Бабичките пеят, 

макар и фалшиво, но с голяма 

вяра. Веднъж, като се проща-

вах с тях, им казах: „До довече-

ра“. Най-старата, Серафима, 

ми отвърна: „Как пък го каза! 

Ако доживеем...“ Че как няма 

да доживеем, си помислих аз? 

Слава Богу, всички сме здрави 

и всичко е наред. Скоро раз-

брах горчивата истина: „Вне-

запно съдникът ще дойде...“

През 1996 г. ме блъсна кола. 

Събудих се в реанимацията. 

Как, защо стана така? Защо 

беше нужно да търпя тежки 

изпитания? Девет години след 

това ходех на патерици и с бас-

тун, станах инвалид II група. 

Днес нямам нужда от него, 

ходя и тичам, както и пътувам 

по турнета. Знам със сигур-

ност, че Бог ми изпрати тази 

травма, за да се вразумя: 

трябва да сме благодарни за 

всеки един миг. Когато ме 

питат какво е моето вълшебно 

хапче, отвръщам: вярата.
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На фокус

Проф.
Иван
АНГЕЛОВ,
член-кор.
на БАН

Нуждаем се от нова
данъчна политика
Време е да се премине от пропорционални към умерено прогресивни данъци

К
ато член на ЕС Бълга-
рия има добър ориен-
тир за модела на сво-
ята данъчна система.
Тя е длъжна да се

придържа към философията на
данъчната система на ЕС и по-
специално на страните, които са
гръбнакът на общността. Фунда-
ментална черта на тези данъчни
системи е прилагането на про-
гресивно облагане. Най-ранното
такова облагане е правено във
Великобритания в 1435 г., а в
САЩ през 1862 г. по времето на
президента А. Линкълн. Идеята
за прогресивен данък се
поддържа от политици и иконо-
мисти от целия спектър - от Адам
Смит до Карл Маркс. А. Смит е
считан за основоположник на
съвременните принципи на про-
гресивното облагане.

Този тип облагане има

вековна история
в Европа

Например данъците върху
личните доходи в Дания сега са
26,5% от БВП, в Швеция - около
13,5%, Финландия - 13,2%, Бел-
гия - 13,0%, Италия - 11,8%, Ве-
ликобритания - 10,5%, Норвегия
- 10,2%, Австрия - 9,9%, Герма-
ния - 9,5%, средно за ОИСР -
около 8,9%, а в България - 3,0%.

От гледна точка на икономи-
ческата целесъобразност, на со-
циалната справедливост и на
солидарността България прила-
га най-консервативната, иконо-
мически неефективна, антисоци-
ална и антиинтеграционна
данъчна и осигурителна полити-
ка. Опитите за оправдаване на
ниските преки данъци със стиму-
лиране на стопанската актив-
ност, привличане на чужди ин-
вестиции, подобряване на съби-
раемостта и повишаване на кон-
курентоспособността се прова-
лиха. Когато се позовават на
миналото, пазарните фундамен-
талисти лъжат, че с въвеждане-
то на ниски “плоски” данъци на-
раства масата на данъчните
постъпления. Когато говорят за
бъдещето и предричат финансо-
ва катастрофа, ако се премине
към прогресивно облагане, те
пак лъжат, разчитайки на неин-
формираността на хората.

Световният опит показва, че
въвеждането на ниски данъци в
повечето случаи е водело до
намаление на бюджетните
постъпления и повишение на
бюджетния дефицит. Така стана
и в САЩ по времето на прези-
дента Рейгън, а също и на два-
мата президенти - Буш старши и
Буш младши. Да не говорим как-
во става на нашите географски
ширини, където доминира мак-
симата, че “и нулев да е данъкът,
пак няма да го плащам”. То се
потвърди от данъчните ревизии
у нас през последните години,
установили хиляди нарушения,
въпреки ниските данъци.
Потвърждава се и от обобщени-
те данни (виж таблицата).

Няма права причинно-след-
ствена връзка между въвежда-
нето на ниските “плоски” данъци
и размера на постъпленията. С
премахването на необлагаемия
минимум при ДОД бремето се

премества от богатите върху бед-
ните. Това е единственият важен
резултат от въвеждането на този
данък. През 2007 г. (преди въвеж-
дането на “плоския” данък върху
доходите) прирастът на
постъпленията е бил 484,1 млн.
лв., а през 2008 г. (с въвеждане-
то му) е 141,9 млн. лв., главно от
премахването на необлагаемия
минимум. През 2009 г. прирастът
на постъпленията намалява ряз-
ко, а през 2010 г. има спад. Уве-
личението на постъпленията от
ДОД през последните две годи-
ни се дължи главно на подобря-
ване работата на данъчната ад-
министрация и въвеждането на
преки електронни връзки с
данъчните субекти.

Равнището
на събираемост

обаче продължава да е ниско,
особено за ДДС и акцизите
върху горивата и алкохола, по-
ради огромната толерирана от
властите контрабанда.

Може да се говори по-скоро
за обратна връзка - въвеждане-
то на “плоския” корпоративен
данък намали постъпленията от
2059,6 млн. лв. в предкризисната
2008 г. до 1395,3 млн. лв. в 2012
г., когато, според твърденията на
правителството и на пазарните
фундаменталисти, вече сме из-
лезли от кризата и обемът на
БВП превишавал предкризисно-
то равнище.

Необходима е данъчна ре-
форма.

1. От 1 януари 2014 г.”плос-
кият” данък върху доходите на
физическите лица да се преоб-
разува в умерено прогресивен
данък с необлагаем минимум за
месечен доход до 340-360 лв. и
данъчни ставки: 10, 15, 20 и 25%
в зависимост от размера на до-
хода. Конкретните данъчни та-
вани подлежат на уточняване от
данъчните органи. Може да се
мисли и за намаляване броя на
таваните и на необлагаемия ми-
нимум до 310-320 лв. Важното е
да се остави достатъчен необ-
лагаем минимум за най-бедни-
те. Следващите доходи, пример-
но до 1500 лв. (което е масовият
случай), да се облагат с 10%;
превишението от 1500 до към
3000 лв. с 15%; горницата до към
5000 лв. с 20% и над 5000 лв. с
25%. Това е умерена прогресия
като се има предвид, че в ЕС
преобладават максимални
данъчни ставки между 45 и 55%.
То е важна стъпка към сближа-
ване с облагането на доходите
в ЕС.

По-голяма част от доходите
ще остава в бедните и средните
доходни групи и ще повишава
покупателната им способност.
Това пък ще увеличава потреби-

телското търсене на домакинст-
вата, предимно за произведени
в България стоки и ще бъде сти-
мулатор за растежа, заетостта,
доходите и постъпленията в бю-
джета. Чрез необлагаемия мини-
мум и данъчната прогресия бре-
мето се премества към заможни-
те и богатите слоеве. Това е ико-
номически оправдано и социал-
но справедливо.

2. От 1 януари 2014 г. да се
премине към семейно облагане
на доходите. Общият доход на
членовете на семейството се
дели на техния брой. Ако до-
ходът на член е по-малък или
равен на необлагаемия минимум,
установен с новия данък върху
доходите, той не се облага. Гор-
ницата се облага по скалата на
данъка върху доходите. Оставе-
ният

по-голям доход
в семейството

ще стимулира потребителското
търсене (и растежа), ще допри-
нася за по-висока раждаемост и
ще улеснява отглеждането на
децата.

3. От 1 януари 2014 г. “плос-
кият” данък върху печалбата да
се преобразува в умерено про-
гресивен данък с максимална
ставка 20%. И тук да се оставя
необлагаем минимум за печал-
бата на малките и средните
предприятия; да се запази 10%
ставка за средните по размер

печалби и да се въведе 20% за
най-големите. Конкретните
данъчни тавани подлежат на
уточняване от данъчните власти.
В ЕС преобладаващите ставки
за този данък са между 25 и 35%.

Тези основни ставки следва
да се съчетаят с:

а/ въвеждане на нулев данък
за реинвестираната в производ-
ствени дълготрайни активи част
от печалбата за следващите 10
години; б/ право на фирмите да
прилагат ускорена амортизация
за новопостроени производстве-
ни сгради, доставени нови про-
изводствени машини и съоръже-
ния през 2014-2018 г.

Този корпоративен данък ще
стимулира инвестиционната ак-
тивност за разширението, за
структурното и технологичното
обновяване на производството.
Фирмите, които инвестират ак-
тивно, ще плащат дори под 10%
корпоративен данък през след-
ващите 5-10 години. Това ще
повиши растежа, заетостта, до-
ходите и данъчните постъпления.

4. ДДС да остане на сегаш-
ното ниво от 20%, но от 1 януа-
ри 2014 г. за лекарствата, дет-
ските стоки и учебните помага-
ла да се намали на 5%, а за
хазарта и за екстравагантни
луксозни стоки по списък,
утвърден от Народното събра-
ние, да се повиши на 25%. Това
също е умерена стъпка, като се
има предвид, че в 5 страни-
членки на ЕС стандартният ДДС

вече е 25 и 27%, а в 7 страни е
23 и 24%. Това ще облекчи
живота на възрастните хора,
които са главни консуматори на
лекарства и ще помогне за сти-
мулиране на раждаемостта и
отглеждането на децата.

5. От 1 януари 2014 г. данъкът
върху лихвите по депозити да се
прилага само за влогове сумар-
но над 100 хил. лв. на вложител,
независимо в колко срочни де-
позита или банки са вложени.

6. От 1 януари 2014 г. да се
повишат данъчните ставки
върху доходите от дивиденти и
други форми на капиталови
доходи. Подробностите да се
изработят от данъчните власти,
като се има предвид въвежда-
нето на умерено прогресивни
преки данъци.

7. България да се присъеди-
ни към данъка върху финансови-
те трансакции, който предстои
да бъде въведен в ЕС.

8. От 1 януари 2014 г. да се
въведе прогресивен данък за
недвижимо имущество над оп-
ределен размер, примерно над
100 хил. лв. по данъчна оценка,
а може би и за притежавани ек-
стравагантни транспортни и
други средства и съоръжения:
самолети, лимузини, яхти и дру-
ги подобни. Подробностите да
се изработят от данъчните вла-
сти, като се има предвид въвеж-
дането на умерено прогресивни
преки данъци.

9. Да се преразгледат данъ-
ците за наследството, като се
запази сегашното облагане на
малките и средните наследства,
а за големите - да се повиши.
Това е икономически обоснова-
но и социално оправдано.

10. Да се отмени така наре-
ченият данък “колиба”, тъй като
разходите по неговото админис-
триране превишават евентуални-
те му постъпления. Освен това
този данък е антисоциален.

11. Да се забрани отнемане-
то за бюджета на остатъчната
неразпределена печалба от
държавните фирми (след изпла-
щане на корпоративния данък и
дивидента). От 1 януари 2014 г.
дивидентът за държавата да се
намали от 80% на 20%. Това ще
остави допълнителни ресурси на
държавните фирми за финанси-
ране на тяхното развитие.

И още нещо. Уважавам рели-
гиозните чувства на хората, но
за да съм честен с тях, ще кажа:

бедственото
положение

на няколко милиона българи не
може да се подобри с молебени
и с подхвърляне на жалки едно-
кратни трохи от по 50-60 лв., а
само с мащабни извънредни
мерки на правителството за под-
помагане на бедстващите и с
разумно държавно управление,
в това число и със справедлива
данъчна система, която да
прехвърли част от бремето от
бедните към богатите. Кризисна-
та ситуация го налага. Така пра-
вят сега и много други страни по
света.

Загрижен за народа си пре-
зидент е длъжен да изисква от
правителството бързи и мащаб-
ни антикризисни мерки, а не да
го залъгва с молебени. Призиви-
те за смирение днес правят лоша
услуга на българския народ! Ако
икономическите проблеми мо-
жеха да се решават с молебени,
нямаше да има кризи и бедства-
щи хора по света. Реалните ма-
щабни икономически мерки ще
ни изведат от кризата, а не мо-
лебените. Защото живеем в XХI
век, а не в Средновековието.

Пояснения: Прирастът на постъпленията е спрямо предходната
година. “Плоският” корпоративен данък действа от началото на 2007
г., а “плоският” данък върху доходите на физическите лица - от
началото на 2008 г.

Постъпления в републиканския бюджет от корпоративен данък
и от данък върху доходите на физическите лица - в млн. лв.

Години      Корпоративен
                   данък-
              постъпления

2005 932,4 - 1248,6 -
2006 1206,4 +274,0 1324,6 +76,0
2007 1676,6 +470,2 1808,7 +484,1
2008 2059,6 +383,0 1950,6 +141,9
2009 1617,4 -442,2 2029,8 +79,2
2010 1242,5 -374,9 2012,7 -17,1
2011 1356,0 +113,5 2162,2 +149,5
2012 1395,3 +39,3 2282,2 +120,0

   Данък в/у
доходите-
 прираст

Данък в/у
доходите-

постъпления

Корпоративен
    данък-
   прираст

Източник: Сайт
на Министерст-
вото на финан-

сите, раздел
Статистика.



22

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

ЧЕТВЪРТЪК 11 АПРИЛ 2013

Искам
думата

Читателят преди всичко

iskamdumata@duma.bg

Н
Новото твърдение, с което

задкулисните кукловоди на
прехода се опитват да възро-
дят проваления си проект - ме-
дийния продукт Бойко Борисов,
е, че е “по-малкото зло”. С все-
ки ден обаче подобна задача
ще става все по-трудна и
невъзможна. Толкова негативи
успя да натрупа самозабрави-
лият се премиер-чудо, че те ще
продължават да изникват все-
ки ден - неизброими и все по-
необорими.

Сега въпросът, който
измъчва всички, на които не им
е безразлично бъдещето на
България, е дали няма да ни
сполети още по-голямо зло,
ако отново ни натрапят това
“по-малко зло”? И ако все пак
се случи, ей богу, няма да по-
вярвам, че е станало по чес-
тен начин! И би било истински
кошмар, нали! Те и досега
превърнаха живота ни в кош-
мар, но искам да кажа - още
по-голям. И докъде ли повече?
Ненормално, неправдоподоб-
но би било, откъдето и да го
погледнеш.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Рекламираният сега като „по-малкото
зло” Б.Борисов след изборите ще се
превърне в голямо и непреодолимо

Не се оставяйте
да ви манипулират
Не се оставяйте
да ви манипулират
Не се оставяйте
да ви манипулират
Не се оставяйте
да ви манипулират
Не се оставяйте
да ви манипулират

Гласът на улицата беше ка-
тегоричен: не на ограбването от
чужди и наши монополисти, не
на мизерията. В този истински
бунт на гладните, отчаяните и
презряните от Него обикновени
трудови хора, Той обаче съзря
“метеж”, насочен срещу собст-
вената му персона. И тогава
видяхме как силният, непогре-
шимият, самодоволният, надмен-
ният, самозабравилият се пре-
миер - Слънце, рухна пред очи-
те ни объркан и жалък... После-
дваха сцени, думи, обвинения и
действия, за които може само
да съжалява, ако е останало в
него още някакво достойнство.

Ако трябва да кажа кое най-
силно ме е  поразявало по
време на неговото управление,
ще посоча бездушието му към
обикновените трудови хора. Не
знам каква беше тази все-
поглъщаща любов към строи-
телството на магистрали, но тя
му пречеше да види хората и
тяхната мизерия, отчаяние, бе-
зизходица! Сякаш във вените
му през цялото време течеше
не кръв, а асфалт. Само на мен

ли са ми минавали през ума
въпросите: за всепоглъщаща
любов или за безмерна алчност
става все пак въпрос? И ще
научим ли някога с колко се
обогати лично този човек само
от любимите му магистрали?

Измъчват ме и редица дру-
ги въпроси, кой от кой по-не-
приятен и за самите нас, защо-
то кореспондират и със собст-
вената ни отговорност за всич-
ко, което се случи. Не се ли
срамувате и вие, че такива като
Б. Борисов, ЦВ. Цветанов и С.
Дянков ни управляваха толко-
ва дълго време? Не ви ли се
струва и на вас, че процесът

на опростачване, започнал
още преди 23 години, беше
съвсем целенасочен, за да
поверим съдбата си на подоб-
ни безличия? И опитвате ли се
да си представите какво още
могат да натворят, а и как ще
ги изтраем, с присъщите им
наглост и лицемерие? Нямахте
ли и вие през всичкото това
време усещането, че ни управ-
ляват хора не само прости, а
мафиоти? Не ви ли говореха за
това и поведението, и методи-
те им, с които управляваха
държавата? Ще си спомним ли
как г-н Дянков се съгласи да
връща дължимите от държава-

та пари на фирмите, но с 10%
по-малко! А само това ли?

Не преставам да се учуд-
вам, не е ли прекалено нахал-
но този глух и сляп за народ-
ните тежнения коравосърдечен
управник отново да иска да
управлява! Просто не е за вяр-
ване. Но още по-учудващ за
мене е фактът, че все още има
хора, които не само го възпри-
емат, но и са готови да зало-
жат отново на него. Честно ви
казвам - умът ми не го  поби-
ра... И няма ли да е истинско
безумие, ако го допуснем!

Петър Ръсовски, София

Така нареченото досие на Сергей
Станишев, което се появи в медиите,
автентичността на което беше вече пуб-
лично отречена от председателя на ко-
мисията по досиетата, е ярка илюстра-
ция на сътвореното от партията на Бой-
ко Борисов и Цветан Цветанов. Ако
трябва да се охарактеризира само с
една фраза, то според мен тя трябва да
е “изключително грубо направен фал-
шификат”. Достатъчни са две-три мину-
ти вглеждане в това “факсимиле”, за да
се разбере, че е спретнато набързо, и
то от човек с доста посредствени по-
знания и умения.

Ето само няколко детайла, които
буквално режат очите:

- в горния десен ъгъл текстът “Ч.З”
доста рязко се отличава по цвят от ос-
таналия машинописенн текст, но пък по-
дозрително съвпада с цвета на текста
от бланката.  Изместването на този
текст по вертикал спрямо машинопис-
ния текст НГУ - ДС в левия ъгъл също
е неадекватно, според логиката на ра-
бота с пишеща машина;

рез последните 23 години
безумните промени
превърнаха живота в ад
за възрастните хора, за

Фалшификат

Произведено от ГЕРБ
- хоризонталните линии липсват под

машинописните текстове “Ч.З”, роден на
05.05.1966 г., Херсон, СССР, и 11.12.,
но си личат ясно по останалата част на
бланката, което няма как да се случи,
ако върху нея е писано с пишеща ма-
шина, но със сигурност се случва, кога-
то тези текстове некадърно се лепват
като “кръпка” с някаква програма за
графична обработка;

- цифрата 7 в долния десен ъгъл ви-
димо се отличава като вид и най-вече
размер на шрифта от другите цифри,
което няма как да се случи при използ-
ване на пищеща машина. Изместване-
то и по вертикал също няма разумно
обяснение.

Явно авторът на този фалшификат
фанатично е следвал “светлия пример”
на лидера си, и вместо да заляга над
усвояването на работа с графичен соф-
туер, е ритал топка със скъсани гумен-
ки, дъвчейки залъци от сакралната
филия с мас.

Инж. Александър ТОМОВ

Дилема

Доскоро политолози, коментатори, кандидат-
политици се чудеха на “волското” търпение на
народа и че не се вдига на бунт като гърците,
румънците, испанците и пр. Най-после това
стана. Пожарът на бунта беше запален, и то от
пожарникаря на България.
Протестиращите искаха евтин ток, по-големи запла-
ти и пенсии, нов ред в държавата, нови политици,
нова Конституция, национализация и още на кой
каквото му скимне. Нов ред без крадци и коруп-
ция. Нали имаше при лошия социализъм по-добър
обществен ред, хората не си криеха имането зад
манастирски огради и железни решетки, имаше
работа и хляб за всички, защо още го оплюваме и
възхваляваме демокрацията, при която кой както
може краде, лъже, забогатява, или гладува, мръзне
и робува на монополите и милионерите.
Не щем партии, искаме нови политици да ни
управляват. Нали НДСВ и ГЕРБ бяха движения и
преливаха от нови политици, а тутакси станаха
партии и напълниха парламента с млади, краси-
ви депутати - манекенки, певици, спортисти,
нямащи хабер от политика. Сакскобургготски,
Бойко Борисов, Цветан Цветанов и пр. бяха нови
политици. Пак ли ще се доверим на такива нови
политици, които си мислят, че и за тях е изгрял
звездният миг? Пази Боже!
Я. Янев от РЗС и М. Кунева от “България на
гражданите” не закъсняха да заявят, че са
готови да оправят нещата. Не дай Боже това да
стане! Оклеветената БСП като виновна за всички
злини трябва с пълен глас да заяви, че ако
народът й гласува доверие, само тя е способна
да спаси България от надвисналата икономичес-
ка, финансова и социална катастрофа.

Благой МИХАЙЛОВ, София

Снимка Мариета ТОМОВА

Кой ще угаси пожара,
запален от Б. Борисов
Кой ще угаси пожара,
запален от Б. Борисов
Кой ще угаси пожара,
запален от Б. Борисов
Кой ще угаси пожара,
запален от Б. Борисов
Кой ще угаси пожара,
запален от Б. Борисов

Недопустимо

Лекарствената политика
е подигравка с ветераните

лагат фактури срещу заплатени
лекарства, че общината щяла да
ги заплати.

И чиновниците от социалните
служби мънкаха, мълчаха, не
казваха кой внесе бъркотията в
традиционното лекарствено об-
служване, особено за ветерани-
те от селата. Пъдеха ги - отивай-
те си, ние не сме задължени...

Половината от 2012 г. преми-
на в разкарване от лекаря до
аптеката, от аптеката до социал-
ните служби. В това време стана
ясно, че Симеон Дянков е нало-
жил мораториум над лекарстве-
ната практика. Същият връщал
сметките към общините, а те от
своя страна на аптеките.

Получи се тихо обществено
негодувание, след което бе

въведена кодирана практика.
Лекарите пишат кодирани ре-
цепти и все грешат кодовете.
Аптекарите все връщат рецепти-
те заради грешки в кодовете.

При тази практика три страни
изпадат в неудобно положение
поради неразбрания код - лекар,
пациент и аптекар. Понякога из-
страдалата толерантност, човеш-
ката солидарност са поставени
на особено изпитание. В пове-
чето случаи толерантността
издържа, но понякога се случва
грозна картинка, словесни
сблъсъци, преди всичко затова,
защото старият човек е още жив.

ППППП

Дядо Борис ГЪРНЕВ,
Дом “Илинден”,

с. Бойково, Пловдивско

мъжете, допринесли за бойната
слава на родината.

От над 400 000 мъже, увен-
чали,  прославили името на
майка България, днес са оста-
нали 62-ма.

Когато бяха десетки хиляди,
бяха обслужвани само срещу
удостоверение - безпрепятстве-
но. Половин век време така
беше. През последните години
ветеранът губи от достойнство-
то си. Докато до 2012 г. аптеки-
те нямаха никакви смущения,
още в началото на 2012-а някак
гузно, смутено започнаха да
връщат ветераните, да им пред-
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изтекли два милиона и по-
ловина документи, които
никога не трябваше да ви-
дят бял свят. Но ето, че ня-
кой изпрати анонимно хард
диск, съдържащ тези дан-
ни, на председателя на
Международния консорци-
ум на разследващите жур-
налисти в САЩ. Документи-

Георги ГОТЕВ

Офшорният финансов
бизнес понесе тежък
удар. Започват да те-
кат разкритията от

те се отнасят до 130 хиляди души от 170 държави
и територии, притежаващи тайни банкови сметки
на Британските Вирджински острови. Проучване-
то на огромното количество информация беше
възложено на 86 журналисти, работещи в автори-
тетни издания, като “Вашингтон пост” в САЩ, “Льо
Монд” във Франция, “Гардиън” във Великобрита-
ния, “Зюддойче цайтунг” в Германия, “Льо Соар”
в Белгия и др. Вече 15 месеца те анализират
данните. Български медии не участват, за нашата
страна отговаря румънският партньор на консор-
циума. Те впрочем обявиха, че ще публикуват
първите данни за България скоро, сигурно в на-
чалото на предизборната кампания.

Така че има шанс да видим кои са български-
те притежатели на такива сметки. Макар и данни-
те да не се отнасят за всички офшорки по света,
“представителната извадка” от Вирджинските ос-
трови може да подскаже за какво става дума.
България е бедна и хората се самозапалват от
мизерия, защото нейните богатства бяха прода-
дени на безценица, а тлъстите комисиони бяха
преведени в офшорки. След това капиталът се
завръща под вид на молове и друго мегаломан-
ско строителство по курортите. Собствениците на
откраднатите пари очевидно не успяват да из-
мислят друг бизнес. Защо ли.

Преди време бях писал, че досиетата на пре-
хода са в Уикилийкс (http://www.duma.bg/node/
7978). От тях научихме доста интересни неща за
тъмното минало на Бойко Борисов и как го виж-
дат американските посланици. Но той каза, че на
шифрограмите на посолството на САЩ не трябва
да се вярва, защото ги разпространяват социали-
стите. Само Борисов може и само в България е
възможно да се измъкнеш толкова лесно.

Можем да се досетим, че каквото и да излезе
за офшорките, последиците няма да са като във
Франция, където финансовият министър Жером
Каюзак подаде оставка и вероятно го чака съд.
Все пак, благодарение на “Офшорлийкс”, очак-
вам да успеем да прочетем още нещичко от до-
сиетата на прехода.

Мненията сигурно са различни, но аз съм на
мнение, че в офшорки не се държат спестявания.
Това са откраднати пари, в най-добрия случай
пари, укрити от данъчните. Известно ми е, че тези,
които държат такива пари в офшорки, отричат
това да е данъчно престъпление, те имат адвока-
ти, които ги учат да наричат това “данъчна опти-
мизация”.

Оказва се, че в глобализирания свят, в който
живеем, няма тайна, която не рискува да бъде
разкрита. В Германия правителството закупи от
вътрешни хора данните за германските вложите-
ли в швейцарски банки. В Гърция в разгара на
кризата се появи компактдиск, който съдържа
имената на над 2000 богати гърци, криещи пари
в швейцарски банки. Гръцкото правителството се
опита да го скрие, защото съдържа имената на
приближени, но не успя. Ще има и много други
разкрития, защото не само шпионажът, но и об-
ществото на Анонимните, което се превърна във
фактор в съвременния свят, очевидно работи се-
риозно по въпроса.

Вероятно това е новата революция, защото
хората имат право да знаят, напук на вековните
правила, които защитават тайната. ЕС се видя в
небрано лозе, защото разкритията увеличават
натиска на общественото мнение да се удари по
офшорките. Европейската комисия по принцип
има такова желание. Според комисията бюдже-
тите на страните от ЕС губят по един трилион
евро годишно заради офшорките, седем пъти
повече от годишния бюджет на ЕС. Но нищо не
може да се реши без съгласието на всички стра-
ни-членки. А някои от тях като Люксембург по
същество целите са офшорки. Но и в Лондон, и
във Виена, и в Люксембург си дават сметка за
вятъра на промяната и обмислят перестройка на
бизнеса си.

И както винаги се случва, това, което е логич-
но за ЕС, не се отнася за България. Както Бълга-
рия може да си поиска Бойко Борисов на избори-
те, може да си поиска и офшорките, към които
фалшивата й икономика е пристрастена. Дори и
ЕС да премахне всички офшорки, ние сами сме
най-голямата офшорка. Защото основната дефи-
ниция за островната офшорка е, че на тази тери-
тория международното правосъдие е безсилно.

Офшорни
тайни

Право, куме,
та в очи!

Константин
ИВАНОВ

Как ще издържим дипломатическата скука на
Марин Райков след бисеротворчеството на Бойко Борисов

В

Кадър от герберската суперпродукция в “Арена Армеец”

сички го похвалиха. Су-
зане Лутер, междуна-
родната секретарка на
германската ХСС, се
оказа по съвместителст-

во и акушерка, и градинарка: “аку-
ширахме ГЕРБ” и... “посяхме неж-
но цвете. ГЕРБ израсна до голямо
цвете, на което сега всички се
радваме”. Депутатът от Бундеста-
га Ханс-Петер Ул - за това, че не
сме “вървяли по пътя на Кипър”,
защото ГЕРБ ни е водил “по един
сериозен, стабилен път, който не
води до задлъжняване”. Трябва да
го разберем и да му съчувстваме
на хер Ул: на Германия й писна да
плаща чужди масрафи - гръцки,
кипърски... Все в тоя дух бяха по-
хвалните слова, произнесени на
герберската суперпродукция в
“Арена Армеец” от главния секре-
тар на ЕНП Антонио Лопес, екс-
премиера на Турция Йозал и
шефа на групата на десните в ЕП
Дж. Дол. И изтъкнаха колко раз-
познаваем е в Брюксел Бойко
Борисов. Има си хас да не е раз-
познаваем - та

на кого другиго
са мерили с педя

гърбината

както това стори приятелят му
Берлускони. Няма да вземе да
му мери IQ-то, я! (IQ - Intelligence
Quotient, коефициент на интели-
гентност)

И, както винаги при подобни
потупвания по рамото, “ето на,
пак ни хвалят от чужбина колко
сме хубави, колко добре управ-
лявахме държавата, как пребо-
рихме престъпността, пък ако
не беше Дянков, вързано ни
беше да сме на власт до 2030
г”.  Впрочем лиричното
превъзнасяне на г-жа Сузане
за “нежното цвете, на което
всички се радваме”, е също така
неангажиращо, както и многото
подобни похвали, на каквито се
наслушахме през последните
близо 4 години. Явно не сме се
научили, а май е по-удобно да
се научаваме, че когато ни ка-
жат “Впечатлени сме от усили-
ята на българското правителст-
во за справяне с престъпност-
та”, верният превод не е този
на Цветан Цветанов, че се е
справил с престъпността, а че
се наблюдава правенето на
някакви усилия в тази насока. А
ефективни ли са - ние си го зна-
ем по-добре и от тези, дето така
любезно ни насърчават. И най-
малкото може да се очаква от
представители на сестрински на
ГЕРБ партии, поканени на шоу-
то в “Арена Армеец”, да вземат
да ни хокат за

смачкания среден
и дребен бизнес, за

двойно увеличената
безработица,

за мизерстващите близо 40 про-
цента българи, за жалкото здра-
веопазване, за свободното па-
дане на образованието... Та, ако
вие сте поканили гости и чорба-
та на жена ви е пресолена, ман-
джата - загоряла, а виното -
боклук, да не би да рипнат от
софрата и да си идат? Не, ще
похвалят домакинята за готвар-
ските й умения, но ще обяснят,

че хапват малко, защото са на
диета, а и лекарите са им за-
бранили алкохола.

По начало ние някак избира-
телно възприемаме казаното,
вадим от контекста само онова,
което ни отърва. Смятаме, че
словесното общуване трябва да
се подчинява единствено на
принципа “право, куме, та в очи”.
А време е вече да прозрем, че
говоренето на нашите партньо-
ри от Европейския съюз обикно-
вено не е еднозначно, еднопла-
стово. Когато французин, англи-
чанин, германец на ваше пита-
не отговори “Не казвам “не”,

това не значи, че ви
казва „да”

макар че повечето от нас така
биха го изтълкували.

Съзнавам, че следващият
пример, който ще дам, няма да
събере овации, напротив. Но
той е характерен за типичното
говорене с подтекст,  който
подтекст не сме свикнали да
дешифрираме и с който да се
съобразяваме. Става дума за
прословутите 800 дни на Симе-
он Сакскобургготски. “Хубаво

ли сте всички условия за при-
съединяване към Шенген”. За-
щото, ако ги бяхме изпълнили,
щяхме да сме вече в Шенген -

нали оставаше само да
се пребоядиса един

граничен пункт!

(Както обикновено, автор и
на този словесен бисер е Бой-
ко Борисов.)

Със сигурност временният му
наследник на премиерския пост
няма да може да му съперничи
в бисеротворчеството. Изказът
на дипломат от кариерата неиз-
бежно е подчинен на определе-
ни канони, които изключват де-
белащини от рода на “ще кажа
на Цецо да купи пържоли на ку-
чето, дето изрови трупа на уби-
тото момиче”. Няма да има нуж-
да от преводачи, които да за-
труднява с

лафове от рода на
„шменти-капели”

Европа пък няма да има по-
вод да се подхилква иронично
при излъчването на телевизи-
онни кадри от заседание на
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ни оправи той за 800 дни, оп-
рави си горите на Мусала” е
най-стандартната реакция и в
нея вероятно има някакъв ре-
зон. Но я прочетете внимател-
но пълния текст на онова по-
слание от 2001 г.: “Готов съм
да предложа схема от иконо-
мически мерки и социално-ико-
номическо партньорство, по-
средством които не по-късно от
800 дни прочутото българско
трудолюбие и предприемчи-
вост ще променят живота ви.”
Т.е. има едно условие, по-зло-
намерено е да се каже словес-
на вратичка - ще се промени
животът ви, АКО се задейства
“прочутото българско трудолю-
бие и предприемчивост”. Седем
години по-късно, на 5 ноември
2008 г., в интервю за списание
Симеон казва: “Надцених тру-
долюбието и готовността за
тежка работа на немалко хора.”
Да не забравяме, че човекът е
бил няколко десетилетия изгна-
ник и е нямало как чак в Мад-
рид да достигне до слуха му
прословутото “ние ги лъжем, че
работим, те ни лъжат, че ни
плащат”.

Трябва, следователно, да се
научим да четем докрай изказ-
ванията на европейските ни
партньори и да не отъждествя-
ваме например “правите сери-
озни усилия за покриване изи-
скванията за Шенген” с “покри-

най-високо равнище в Брюксел,
на което българският премиер
сладко-сладко похърква. Нито
пък някой колега ще се изкуши
да мери с педи плещите на
Марин Райков.  И сигурно в
изявленията му ще има и от ха-
рактерната за обиграните по-
литици иносказателност, много-
плановост, подтекст. За два
месеца обаче едва ли ще му
се удаде да ни откаже от под-
хода “право, куме, та в очи”.
Което не ни пречи все пак да
поумуваме над отговора му на
въпроса,  зададен от Румен
Петков:

„Бил ли е Марин Райков
сътрудник на

разузнаването?”

„Няма как да съм бил. Аз съм
бил два пъти посланик, два пъти
зам.-министър, шест пъти съм
проверяван от различни съста-
ви на комисията по досиетата.”
По френски брилянтно - “Няма
как да съм бил”, което обаче не
е тъждествено с “не съм бил”.
Да не пропускаме, че никой не
се ражда нито посланик, нито
зам.-министър - при такъв ранг
обвързаността със службите от-
пада, но преди това... Каквато
обвързаност не е укорима, ако
е била подчинена на интереси-
те на отечеството, па било то и
социалистическо.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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На 8 април медиите обя-
виха, че румънска фирма е го-
това да купи Металургичния
комбинат в Кремиковци и да
вложи инвестиции в мощнос-
тите. Държавата ни вече даде
за стотинки предприятието
на един младок, той каквото
можа, наряза и продаде на
скрап, нещичко остана. Сега
държавата пак нехае.

Участвал съм от студент -

Румънци искат „Кремиковци”?
Инж. Георги ГРИГОРОВ бригадир на ТЕЦ “Кремиков-

ци”, до пускането на Стан
1700 за студено валцуване
на ламарина - сграда от 25
хил. тона стомана и в нея обо-
рудване 35 хил. тона. Тогава
влязох, без да съм очаквал, в
капана, наречен по-късно
“технологична пропаст”.

Технологичната пропаст
се проявява, когато не си ус-
пял да смениш навреме тех-
нологията. Пропастта, освен
че идва, се и разширява. И

има уникалното свойство да
се възпроизвежда...

Всички лозунги да дого-
ним и да надминем стават
празни думи.

Смъртта на Маргарет
Тачър напомни за друг голям
лидер - Роналд Рейгън. Той,
известен като майтапчия, е
знаел какво прави. На бюро-
то му лежала схемата на тех-
нологичните пропасти, под-
готвена от експерти. Не за да
разбере Рейгън къде сме

изостанали ние в технологи-
ите. А да вида къде е изоста-
нала Америка и има ли тех-
нологични пропасти в САЩ.
Оказало се, че има. Руснаци-
те създали технология за не-
прекъснато леене на стома-
на. Той свикал металурзите
при себе си. Те поискали 15
години, за да направят така-
ва технология. Рейгън закрил
съвещанието и наредил САЩ
да закупят 4 линии от СССР
за непрекъснато леене. И

толкоз.
По това време България

купи 2 такива линии. В “Кре-
миковци” и в “Стомана”-Пер-
ник. И те работят... Което
знаят румънските предприе-
мачи. Но гражданите на
България не го знаят.

Защо им е да знаят? Тях-
ната работа е да са щастли-
ви от оплюването и унищо-
жаването на онова, което бе
направено, когато се градя-
ха основите!

Прозрачно, прозрачно, прозрачно

Кръгът „Банкя”
готви нов удар
Столичната община опитва да прокара
съмнителна концесия на част от централния
парк и стогодишната минерална баня в града

Павлета
ДАВИДОВА

деята за отдаването на конце-
сия на стогодишната минерал-
на баня в Банкя разбуни духо-
вете в града и стана причина
общинските съветници от БСП
да заподозрат, че интересите

щинският съвет трябва да се произнесе
по процедурата. Спешният порядък по
прокарването на решението за концеси-
ята предизвиква съмнения дали бърза-
нето не се дължи на опита да се прикри-
ят нередности около процедурата. Крат-
кият период, в който документацията
може да бъде разгледана, не дава
възможност за подробно и внимателно
запознаване с казуса. Няма как да се
изготви качествена позиция от експерти
относно условията на концесията, кате-
горична бе Славова. От БСП призовават
колегите си в СОС да не избързват с
вземането на решение.

Галопирането с концесията

дни преди началото на кампанията за
предстоящите парламентарни избори би
могло да спомогне отдаването на общин-
ския имот да мине, без да получи необ-
ходимото внимание, а възраженията сре-
щу евентуалните спорни точки да бъдат

сведени до минимум. Половин година по
проекта за концесията е работила коми-
сия. С дейността й общинските съветни-
ци са се запознали едва няколко дни
преди гласуването за отдаването на
имота.

Задължителният по Закона за конце-
сиите концесионен анализ е извършен,
като за целта Столичната община е из-
ползвала външен оценител. Славова
обаче алармира, че предконцесионното
проучване е направено в нарушение на
закона, защото не е обявена обществе-
на поръчка за намиране на фирма, която
да прецени терена. Не за първи път в
Столичната община се извършват дей-
ности без обявяване на обществени
поръчка, коментира общинската съвет-
ничка. Няма яснота по какви критерии е
избрана фирмата, изготвила концесион-
ната оценка. Така фирма “Европро Кон-
султ” ЕООД се превръща в основен фак-
тор по вземането на решение за отдава-
нето на апетитния общински имот, ко-
ментира Анна Славова.

Неправителствена организация на
местни жители твърди, че зоната в по-
сочения район е геоложки опасна. При-
тесненията, че районът е рисков, са
причина за дългогодишната липса на
каквито и да било строителни дейности
на територията на бившия амфитеатър
в Банкя. Липсата на публично обсъжда-
не, на което да стане ясно направени
ли са необходимите геоложки и стук-
турни проучвания, както и какво са по-

казали те, е повод местните хора да
бъдат силно притеснени за намерения-
та на бъдещите инвеститори. Самият
терен представлява висок скат. Не е
ясно какви биха могли да бъдат послед-
ствията за терена и хората, ако се
извършват евентуални строителни дей-
ствия, а след това се случи земетресе-
ние или наводнение. Именно това пре-
дизвика допълнителни тревоги сред ме-
стните хора.

Откакто е назначен за кмет на Банкя,
Рангел Марков (ГЕРБ) не е организирал
нито едно обществено обсъждане за
всичко, което се случва, възмути се об-
щинската съветничка от БСП. В концеси-
ята не се поемат социални ангажименти,
които да гарантират, че след като банята
бъде реставрирана и се превърне в лус-
козен спа център, ще бъде достъпна за
обикновените хора. Много е хубаво да
бъде поддържана, но жителите на Банкя
трябва да имат достъп до минералната
вода, категорична бе Славова.

Въпросът с достъпа до обществената
собственост е чувствителен за жителите
на Банкя. Преди години бившият центра-
лен градски плаж и прилежаща към него
земя се превърнаха в смесено дружест-
во под формата на публично-частно парт-
ньорство, след като общината апортира
земята. В момента там се достроява го-
лям палат, който ще се превърне в апарт
хотел. Принципно басейнът е запазен,
но дали ще бъде достъпен за граждани-
те, все още не е ясно. Местните хора се
притесняват, че ако концесионерът на-
прави таксата за вход прекалено висока,
посещението в спа комплекса ще се
превърне в мираж за повечето жители
на Банкя и гости на курортното градче и
ще е привилегия за посетителите на
луксозната сграда.

За днес се подготвя и протест на
жители на Банкя. Хората възнамеряват
да се съберат пред Столичната община
с искане да не се бърза с концесията на
знаковото за града място.

Категорично ще възразим на заседа-
нието на СОС срещу поредния опит на
кръга “Банкя” да завземе общинска соб-
ственост, категоричен бе вчера Жельо
Бойчев. Общинският съветник от БСП
също заподозря, че

заинтересовани лица

се опитват да пробутат сделката в на-
прегнатите дни около предизборната
кампания, за да не попада тя във фокуса
на общественото внимание и да се “за-
метат” следите. Той коментира, че въпрос-
ният кръг е динамична величина, но ге-
незисът й трябва да се търси в инициа-
тивния комитет, издигнал Бойко Борисов
за кмет през 2005 г.

Анна Славова и Жельо Бойчев, както и останалите общински съветници
от БСП в София, ще призоват днес колегите си да не избързват с
решението за отдаването на концесия на минералната баня в Банкя

Минералната баня в центъра на Банкя

Минералната баня в Банкя е
открита през 1911 г., превръщайки
се в най-голямото по рода си
съоръжение на Балканите.
Разгърнатата й застроена площ е
5000 кв. м, а в строителството й са
вложени над 1 млн. златни лева.
Проектирана е в стил барок от
немския архитект Карл Хохедер,
ръководител на строежа е арх.
Нено Нешев. Най-луксозна е
Царската баня, която се е ползва-
ла от цар Борис III.
Водата в Банкя е известна с
лечебните си свойства при сърдеч-
но-съдови и неврологични заболя-
вания. Централната баня не функ-
ционира от 2000 г. С решение на
Министерския съвет собствеността
на имота от Министерството на
здравеопазването преминава в
Столичната община.

И
на местните жители ще бъдат пренебрег-
нати в полза на частни инвеститори. На
днешното заседание на Столичния об-
щински съвет за гласуване е включена
точка, според която централната баня,
бившият амфитеатър и 3 дка от парка в
Банкя ще бъдат отдадени на концесия за
срок от 35 години. Земята се води приле-
жаща към банята, но реално представля-
ва голяма част от централния парк. Върху
нея попадат и чешмите с минерална вода,
от които в момента се възползват не само
жителите на Банкя, но и много столича-
ни и гости на града. В концесионния
договор е записано, че трябва да се
осигури достъп на гражданите до тях, но
както всички други концесии, които ста-
наха в Столичната община през послед-
ните години, това въобще не е сигурно,
коментира за ДУМА общинският съвет-
ник от БСП Анна Славова.

Върху бившия амфитеатър е предви-
дено изграждането на модерен спа ком-
плекс, който ще се свърже с банята с
топла връзка. Самата баня, която е и
паметник на културата, трябва да се
превърне в

съвременен спа център

Бъдещият хотел ще бъде на четири
етажа с разгъната застроена площ 7808
кв. м. Предвидено е и подземно застро-
яване, което ще включва паркинг за 100
автомобила. Общинската собственост се
отдава за максимално допустимия срок
от 35 години, а бъдещият концесионер
ще има възможността да се ползва от
15-годишен гратисен период, по време
на който няма да плаща такса до
възвръщане на инвестицията си. До края
на концесията финансовият ангажимент
на ивеститора към общината ще е мини-
мум 200 хил. лв. годишно. Строителство-
то по обекта, както и реставрацията на
банята, би трябвало да са приключили
за 4 години.

Анна Славова обясни, че от БСП ня-
мат нищо против отдаването на обекта
на концесия, нито пък са срещу осъвре-
меняването му и привличането на пове-
че инвестиции в Банкя. Социалистите
обаче са притеснени от начина, по който
договорът се прокарва за решение. До-
кументацията за концесията на минерал-
ната баня е няколкостотин страници.
Подадена е в общинските комисии из-
ключително прибързано - постъпила е в
понеделник, а 4 дни по-късно, днес, об-

Снимка Мариета ТОМОВА
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рез по-голямата част от деня над източната
половина от страната ще има значителна
облачност и краткотрайни превалявания, а
над западната - облачността ще е разкъсана,

до слънчево. До края на деня подобрение на време-
то ще настъпи и в Източна България. Ще духа слаб
до умерен северозападен вятър. Максимални темпе-
ратури между 13 и 18 градуса. Над Черноморието
ще има значителна облачност и краткотрайни прева-
лявания. Към края на деня ще настъпи подобрение
на времето. Ще духа слаб до умерен северозападен
вятър. Максимални температури: 12-15 градуса. Тем-
пературата на морската вода е 8-9 градуса. Вълне-
нието на морето ще бъде около 2 бала. Над планини-
те в източната половина от страната ще има значи-
телна облачност и краткотрайни превалявания, а над
масивите в западната - облачността ще е разкъсана,
след обяд намаляваща до слънчево време. Ще духа
умерен северозападен вятър. Максимална темпера-
тура на височина 1200 метра около 9 градуса, на
2000 метра - около 2o.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1,49141

GBP
2,36526

CHF
1,62620

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

Ще има разкъсана облачност, над много райониЩе има разкъсана облачност, над много райониЩе има разкъсана облачност, над много райониЩе има разкъсана облачност, над много райониЩе има разкъсана облачност, над много райони
до слънчево време. Ще духа слаб до умерендо слънчево време. Ще духа слаб до умерендо слънчево време. Ще духа слаб до умерендо слънчево време. Ще духа слаб до умерендо слънчево време. Ще духа слаб до умерен
южен вятър и ще се затопли - максималнитеюжен вятър и ще се затопли - максималнитеюжен вятър и ще се затопли - максималнитеюжен вятър и ще се затопли - максималнитеюжен вятър и ще се затопли - максималните
температури ще са между 17 и 22 градуса.температури ще са между 17 и 22 градуса.температури ще са между 17 и 22 градуса.температури ще са между 17 и 22 градуса.температури ще са между 17 и 22 градуса.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

17°/22°17°/22°17°/22°17°/22°17°/22°

12       13
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

18°/20°18°/20°18°/20°18°/20°18°/20°

“≈À≈÷
¬˙ÔÂÍË ÛÏÓ‡Ú‡ ÒË
˘Â ÒÂ ÔÓÒ‚ÂÚËÚÂ Ì‡
ÒÎÛÊÂ·ÌËÚÂ Á‡‰‡˜Ë,
ÓÒÚ‡Ì‡ÎË ÌÂÂ¯ÂÌË

Œ¬≈Õ
œÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌË
‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË ÔË
‰Û„Ë ˘Â ËÏ ÔÓÁ-
‚ÓÎˇ‚‡Ú ‰‡ ÔÓÍ‡-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÌÂÒ Ô˙ÚÛ‚‡ÌËˇÚ‡
˘Â ‚Ë ÌÓÒˇÚ ÔÓ-
‰Ó·Ë ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒ-
ÚË ‚˙‚ ÙËÌ‡ÌÒÓ-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÌÂÒ ˘Â ÒÂ ‡‰‚‡ÚÂ
Ì‡ ‰Ó·Ë ËÁÌÂÌ‡‰Ë.
ŒÒ‚Ó·Ó‰ÂÚÂ ÒÂ ÓÚ
‚ Ú̇Â¯ÌÓÚÓ ÒË Ì‡-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
»ÁÔÓÎÁ‚‡ÈÚÂ ÛÏÂÌË-
ÂÚÓ ÒË, Á‡ ‰‡ ÔÓ‰Â-
‰ËÚÂ ÌÂ˘‡Ú‡, ÍÓËÚÓ
Ò˜ËÚ‡ÚÂ Á‡ ‚‡ÊÌË.

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ÃÓÊÂÚÂ ‰‡ ÒË
ÒÔÂÒÚËÚÂ ÌÂÌÛÊ-
ÌË ‚˙ÎÌÂÌËˇ,
‡ÍÓ ÔÓ-ˇÒÌÓ ËÁ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
¬ ËÌÚÂÂÒ Ì‡ „ÓÎÂ-
ÏËÚÂ ˆÂÎË, ÍÓËÚÓ
ÒÚÂ ÒË ÔÓÒÚ‡‚ËÎË, Â
‚‡ÊÌÓ ‰‡ ÒÚÂ ÔÒË-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
◊ÛÊ‰Ë ‡Ì„‡ÊËÏÂÌ-
ÚË ÏÓ„‡Ú ‰‡ ‚Ë
ÔÓÔÂ˜‡Ú ‰‡ ÒÂ
Ò˙ÒÂ‰ÓÚÓ˜ËÚÂ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ŸÂ ÒÂ˘ÌÂÚÂ ‡Á-
·Ë‡ÌÂ Ë ·ÂÁ Á‡-
ÚÛ‰ÌÂÌË  ̌ ˘Â ÔË-
ÍÎ˛˜ËÚÂ Á‡‰‡˜ËÚÂ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
—‚˙Á‚‡ÌÂÚÓ ‚Ë Ò
Ô Ó ‰ ı Ó ‰ ˇ ˘ Ë Ú Â
ıÓ‡ ˘Â Ì‡Ô‡‚Ë
‚˙ÁÏÓÊÌ‡ ÔÓ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ê‡Ú Ó‚Î‡‰ˇÌÓ Ú˙ÔÂÌËÂ Ë ÒÔÓ-
ÒÓ·ÌÓÒÚ Á‡ ‡·ÓÚ‡ ‚ ÂÍËÔ.

ÔÂÊÂÌËÂ Ë „ÎÂ‰‡ÈÚÂ ÔÓ-ÓÔÚËÏË-
ÒÚË˜ÌÓ Ì‡ ‰ÂÌ .̌

¬ÍÎ˛˜ÂÚÂ Ë ·ÎËÁÍËÚÂ ÒË ‚
ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ Á‡‰‡˜ËÚÂ.

ıË˜ÂÒÍË ÛÒÚÓÈ˜Ë‚Ë Ë ‚ ‰Ó·Ó
‡ÁÔÓÎÓÊÂÌËÂ Ì‡ ‰Ûı‡.

‚˙ıÛ ÔËÓËÚÂÚËÚÂ ÒË, Á‡ÚÓ‚‡ Â
‚‡ÊÌÓ ‰‡ ÓÚÒˇ‚‡ÚÂ ÌÂ˘‡Ú‡.

‚‡Ú‡ ÒÙÂ‡. –‡ÁÌÓÓ·‡ÁÂÚÂ ËÌ-
ÚÂÂÒËÚÂ ÒË.

‡Áˇ‚‡ÚÂ Ì‡ÏÂÂÌËˇÚ‡ ÒË
ÔÂ‰ ‰Û„ËÚÂ.

ÒË ‰ÌÂÒ. œÂ‰ÒÚÓˇ˘Ó ÙËÌ‡ÌÒË‡-
ÌÂ Ì‡ ËÌÚÂÂÒÛ‚‡  ̆ ‚Ë ÔÓÂÍÚ.

·˙Á‡ Â‡ÎËÁ‡ˆËˇ Ì‡ Ë‰Âˇ,
ËÎË ÔÓÂÍÚ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÂÌ Ú̌ Á‡ ÌˇÍÓË ÓÚ
‚‡Ò ÒÂ Ò‚˙Á‚‡ Ò
Ô Ú̇Û‚‡ÌÂ, Á‡ ‰Û„Ë
Ò˙Ò ÒÂÏÂÈÌË ËÎË

ÒÎÛÊÂ·ÌË ‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË. —·ÎËÊ‡-
‚‡ÌÂ Ò Ô‡ÚÌ¸Ó‡.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

‚ ·Ë·ÎËÓÚÂÍ‡-
Ú‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ: «ÂÎÂÌ‡Ú‡

ÎËÌÂÈÍ‡
11.00 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
13.00 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
14.00 —ÂÌ “ÓÔÂ - /261 ÂÔËÁÓ‰/
15.10  ÓÌ˙ ÔÓ‰ ÔËÍËÚËÂ - Ú‚

ÙËÎÏ /15 ÂÔËÁÓ‰/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ì«Î‡ÚÌËˇÚ

ŒÙÂÈî 1990„./–ÂˆËÚ‡Î Ì‡
ì¡ËÈÚ˙ÎÒ –Ë‚‡È‚˙Î ·ÂÌ‰î

17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚
ÙËÎÏ /3152 ÂÔËÁÓ‰/

17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.30 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ

2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
18.45 ÿ‡ÚÓ‚‡ÎÓÌ - /25 ÂÔËÁÓ‰/
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.45 ÕÂ‰‡‰ÂÌËÚÂ - /4 ÂÔËÁÓ‰/
21.50 —ÚÛ‰ËÓ ì‘ÛÚ·ÓÎî
22.05 ‘ÛÚ·ÓÎ: —Â˘‡ ÓÚ ÚÛÌË‡

Ì‡ ÀË„‡ ì≈‚ÓÔ‡î - ÔˇÍÓ
00.00 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2013 - ÍÎËÔÓ‚Â

Ì‡ ÔÂÒÌËÚÂ
00.05 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ì«Î‡Ú-

ÌËˇÚ ŒÙÂÈî 1990„. /–Â-
ˆËÚ‡Î Ì‡ ì¡ËÈÚ˙ÎÒ –Ë-
‚‡È‚˙Î ·ÂÌ‰î/Ô/

06.30 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 33
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 55
16.00 ìœÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ Ë ÒÚ‡Ò-

ÚËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 24
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì–Â‚ÓÎ˛ˆËˇ Zî - ÒÂË‡Î,
Ò. 2, ÂÔ. 6

21.00 ìÃ‡„‡‰‡ÌÒ ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡-
ÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓî - Ú‡ÌˆÛ‚‡ÎÌÓ
¯ÓÛ

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-
˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ì¡ÂÁ ÔÛÍÌ‡Ú‡ Ô‡‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 2

00.00 ìœ‡‰Ì‡Î‡ ÓÚ ÌÂ·ÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 4

01.00 ì ÓÒÚËî - Ò. 4, ÂÔ. 5
02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î/

Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 55

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡: “Ë

ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœ˙ÎÌ‡ ÎÛ‰ÌËˆ‡î - ÍÓÏÂ-

‰ËÈÌÓ Ú‚ ¯ÓÛ
21.00 ì≈Ú‡ÊÌ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì’‡‚‡È 5-0î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,

2 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŒÒÏÓ ˜Û‚ÒÚ‚Óî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 5 ÒÂÁÓÌ
00.45 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.45 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡: “Ë

ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡î - Ú‚ ¯ÓÛ /Ô/

 Œ«»–Œ√
¬ÒÂ ÔÓ-‚ËÒÓÍËÚÂ ‚Ë
ËÁËÒÍ‚‡ÌË  ̌˘Â ÛÒ-
ÍÓˇÚ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ
‚Ë ‚ ÔÓÙÂÒËÓÌ‡-

ÎÂÌ Ë ÎË˜ÂÌ ÔÎ‡Ì. ŸÂ ÒÂ
‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡ÚÂ ÓÚ ÍÓÌÚ‡ÍÚËÚÂ ÒË.

0 7 . 0 0  Õ Ó ‚ Ë Ì Ë
0 7 . 0 5  ì ƒ Ó ·  Ó

ÛÚÓî
1 0 . 0 0  Õ Ó ‚ Ë Ì Ë
1 0 . 1 5  ì ƒ Ó ·  Ó

ÛÚÓî

ÔÂÁ ÒÂ‰ÏËˆ‡Ú‡. ÕÂ ÒÂ ‰‡ÁÌÂÚÂ,
‡ÍÓ ‚˙ÁÌËÍÌ‡Ú ÌÂ‰Ó‡ÁÛÏÂÌË .̌

1 0 . 4 0  ì   Ó Ì Ú  Ó Î Ì ‡  Ô Ó Í Û Ô -
Í ‡ î

1 1 . 0 5  ì Δ Ë ‚ Â È  Á ‰  ‡ ‚ Ó -
Ò Î Ó ‚ Ì Ó î

1 2 . 0 5  ì Ã Ó ‰ Ì ‡  Ô  Ë Ò ˙ ‰ ‡ î
1 3 . 0 0  Õ Ó ‚ Ë Ì Ë
13 .15  —ÂË‡Î :  ìœÓ‰  ÔË -

Í  Ë Ú Ë Â î
1 5 . 0 0  Œ ˘ Â  Ì Ó ‚ Ë Ì Ë
1 5 . 2 0  ì ¬  Â Ï Â  Á ‡  Ó · ˇ ‰ ! î
1 6 . 0 0  Õ Ó ‚ Ë Ì Ë
16 .20  ì ÂÔÍÓ  Á‰‡‚Âî  Ò

√ Â Ì ‡ ‰ Ë È  Ã ‡ Î ‡ ı Ó ‚
17.15  —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆ Â Ì Ú ˙  î
1 8 . 0 5  ì » Ò Í ‡ Ï   ‡ Á ‚ Ó ‰ î
1 9 . 0 0  ¬ Â ˜ Â  Ì Ë  Ì Ó ‚ Ë Ì Ë
1 9 . 4 0  ì ƒ ‡   ‡ Á · Â  Â ¯ .  ƒ ‡

Ô  Ó Ò Ú Ë ¯ î
20.10  ì’‡È‰Â  ‰‡  ÒÂ  ÓÊÂ-

ÌËÏî
2 1 . 0 0  ì Õ Â Í ‡  „ Ó ‚ Ó  ˇ Ú î
2 2 . 0 0  ¬  Â Ï Â
22 .30  —ÂË‡Î :  ìœÓ‰  ÔË -

Í  Ë Ú Ë Â î
00.20  ì¬Â˜ÂÌËˇÚ  ”„‡ÌÚî
0 1 . 0 0  Õ Ó ˘ Ì Ë  Ì Ó ‚ Ë Ì Ë
0 1 . 1 5  ì ƒ Ó Í ‡ Ú Ó  Ó ˘ Â  Ì Â  Â

Í ˙ Ò Ì Ó î
01 .55  ìœÓÎËÚËÍ‡  Ò  œ¸ÓÚ

“ Ó Î Ò Ú Ó È î
02 .50  ì’‡È‰Â  ‰‡  ÒÂ  ÓÊÂ-

ÌËÏî
0 3 . 4 5  ì » Ò Í ‡ Ï   ‡ Á ‚ Ó ‰ î
0 4 . 3 0  ì Ã Ó ‰ Ì ‡  Ô  Ë Ò ˙ ‰ ‡ î
05.25  ì¬Â˜ÂÌËˇÚ  ”„‡ÌÚî
0 6 . 0 0  Õ Ó ‚ Ë Ì Ë
06.05  —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆ Â Ì Ú ˙  î
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Култура
очаквайте

С
С ролята на Дон Карлос

тенорът Калуди Калудов ще
отбележи своята 35-годишна
творческа кариера. Поста-
новката може да се види на
сцената на Русенската опе-
ра на 13 април от 19 ч. в
зала “Опера” с диригент Ан-
тони Габриеле.

Два дни по-късно, на 15-и,
ще има представление в Дра-
матичен театър “Иван Радоев”
- Плевен. С операта “Дон Кар-
лос” продължава честването
на 200-годишнината на Джу-
зепе Верди. На сцената с Ка-
луди Калудов ще излязат ру-
сенският бас Ивайло Джуров,
баритонът Петър Данаилов,
басът Емил Желев, сопраното
Анна Дитри и мецосопраното
Даниела Дякова, която ще
видим в ролята на Принцеса
Еболи. Участват още Момчил
Миланов, в ролята на Монах,

Заявки за наградата
„Христо Г. Данов”
до 10 май

Министерството на култура-
та продължава да събира заявки
за традиционния конкурс за На-
ционалната награда “Христо Г.
Данов”. Тази година срокът е до
10 май, научи ДУМА от МК. Пре-
стижната награда се присъжда
ежегодно по случай 24 май - Деня
на славянската писменост и
българската просвета и култу-
ра, за принос в националната
книжовна култура през предход-
ната календарна година. Награ-
дите се определят на конкурсен
принцип и се връчват на търже-
ствена церемония в Пловдив.
Наградата “Христо Г. Данов” е
учредена през 1999 г. от МК,
Националния център за книгата
и община Пловдив във връзка с
провеждането на “Европейски
месец на културата”. Призът
представлява малка пластика,
диплом и парична сума. Желае-
щите могат да кандидатстват
в следните категории - българ-
ска художествена литература,
преводна художествена литера-
тура, хуманитаристика, изкуст-
во на книгата, издание за деца,
книгоразпространение, предста-
вяне на българската книга, биб-
лиотеки и библиотечно дело,
електронно издаване и нови
технологии.

Вдъхновенията на
Васил Василев-Васо
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Ямболският художник Васил
Василев-Васо  представя излож-
бата си “Вдъхновения”, която ще
бъде открита днес в галерия
“Стойчев” - Ямбол. Тя включва
няколко десетки натюрморти и
пейзажи, вдъхновени от стари-
те български къщи и от морския
бряг. Майстори на четката при-
знават, че всичко в картините
на Васо е много искрено, непод-
правено и хармонично. Творецът
черпи вдъхновение както от
драматизма на есенните нюан-
си, така и от слънчевата и ед-
новременно сковаваща, студена
зима. Творбите му са реалистич-
ни и внушават усещането за
древността и топлината на
семейния уют.

Как се правят
великденски „палми”
и картички

Великденски обреди от Полша
и България са приготвили органи-
заторите на 14 април, неделя, от
10.30 ч. в Полския институт на ул.
“Веслец” 12. Входът е свободен.
Гостите ще видят различни тех-
ники за боядисване и украсяване
на яйца, изработване на велик-
денски картички. Ще разберете
какво представляват и как се
правят великденски “палми”, какво
е шмигус-дингус, търсене на ве-
ликденския заек, аранжиране на
празничната кошница с храна за
освещаване и подредба на велик-
денската маса, дегустация на
традицонни полски и български
печива, съобщават от Полския
институт.

“Лято в село Долен”

В Пловдивския театър за-
почнаха репетициите по
“Възвишение” от Милен Рус-
ков. Драматизацията на “ро-
мана - явление, най-добрата
книга в последните 25 годи-
ни”, както я нарече режи-
сьор-постановчикът Иван
Добчев, е работа негова и
на драматурга на театъра
Александър Секулов. Извес-
тен поет и писател, Секулов
прочел книгата още когато
тя излезе с марката на “Жа-
нет 45”, и веднага предло-
жил на директора на Плов-
дивския театър Кръстю

Първият концерт на Чучо Валдес в
България бе увенчан с три биса, като
гостът и неговият бенд не оставяха
възторжената публика дълго да чака.
Още с излизането си на сцената вир-

Димитър Кюркчиев - Граф Лер-
ма, Александър Баранов -
Кралски пратеник, и др. Кон-
цертмайстор е Емил Шейтанов.
Режисьор на постановката е
Кристиан Михайлеску. Сцено-
графията и костюмите са на
Виорика Петрович.

Гостуването на Русенска-
та опера със спектакъла на
“Дон Карлос” в Плевен е част
от дългосрочната политика
на Русенската опера да гас-
тролира регулярно със спек-
такли в региона.

“Плевен няма вече оперен
театър, но има оперна публи-
ка - споделя Найден Тодоров,
директор на Русенската опе-
ра. - И това ни провокира да
започнем с еднократно госту-
ване, а сега вече сме в Пле-
вен всеки месец с различни
спектакли. И билетите са изку-
пени веднага. Не е вярно, че

интересът към нашето изкуст-
во умира. Гостуваме с голям
успех в различни български
градове и хората ни очакват с
нетърпение. Затова решихме
да направим този голям звез-
ден подарък на Плевен със
спектакъла на “Дон Карлос”,
където след Русе празникът
“Калуди Калудов - 35 години
на сцената” продължава!”

Калуди Калудов е участвал
в над 20 различни постановки
на операта “Дон Карлос” по
целия свят. Партнирал си е на
сцената с най-големите опер-
ни имена и диригенти. Ролята
на Дон Карлос му донася и

най-големите международни
успехи наред с емблематични-
те за певеца роли на Форесто
от “Атила” на Верди, Де Грийо
от операта “Манон Леско”, на
Каварадоси от операта “Тос-
ка” на Пучини. Своя дебют в
ролята на Дон Карлос Калу-
дов прави през 1988-а в Со-
фийската опера в постановка-
та на Пламен Карталов. Неза-
бравимо ще остане партньор-
ството му със Стефка Евстати-
ева - публиката и критиката до
днес смятат двамата изпълни-
тели за еталон на образите на
Дон Карлос и Елизабет в исто-
рията на оперното изкуство.

Музикална
прегръдка
от Чучо Валдес

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА туозният кубински пианист засвиде-
телства топлото си чувство с “Добър
вечер, България!” и така беше до
края на двучасовия концерт, като
често повтаряше “Благодаря! Благо-
даря!” Носителят на 8 “Грами” пред-
стави четирима млади и много та-

лантливи изпълнители - барабаниста
Родни Иларза, перкусиониста Ярол-
ди Роблес, вокалиста Дрейзър Бом-
бале, който се изяви и като темпера-
ментен танцьор, и басиста Гастон
Перелада. Те достойно партнираха
на 71-годишния гениален музикант,
чиито изящни ръце и бързи пръсти
изтръгват от пианото великолепие от
звуци. “Афро-кюбан месънджърс”
облъхнаха зала 1 на НДК с горещи
африкански и кубински ритми и с
топъл латиноджаз, като подканваха
публиката да участва със зададени
от тях ритмични ръкопляскания. А в
изпълнените пиеси от последния ал-
бум на Чучо Валдес - “ChuchoТs
Steps”, прозвучаха и закачливи пре-
пратки към класиката и известни
джаз парчета.

Накрая Йорданка Христова и Би-
сер Киров се качиха на сцената, за да
приветстват музикантите. Примата на
българската поп музика подари на
всеки от тях кутия шоколадови бонбо-
ни с формата на роза - един от най-
популярните символи на страната ни.
Концертът, осъществен от “БГ саунд
стейдж” и посолството на Кралство
Испания, ни срещна с един от големи-
те музиканти на нашето време.

Иван Добчев започна репетиции
по „Възвишение” от Милен Русков
Пенка КАЛИНКОВА Кръстев да откупят правата.

Речено-сторено, и сега много
театри, включително и НТ
“Иван Вазов”, могат да си ха-
пят лактите. Миналата година
романът получи наградите
“Златен век” на Министерст-
вото на културата и “Христо Г.
Данов” в Пловдив. След 31
години и Иван Добчев се
завръща в театъра, където на-
прави едни от най-знамени-
тите си постановки, между тях
и Емилиян-Станевият “Анти-
христ”, които го изстреляха в
национална орбита.

Съвременният театър е в
тежка колизия - какво да пра-
ви със зрителя си, да го ухаж-

ва, като го обслужва със
спектакли, близки до телеви-
зионните сериали, или да го
занимава с непривични
неща, като го изтегля към
нещо друго, като го възвися-
ва. Аз искам да правя театър,
който е малко напук на мод-
ните тенденции, искам да
правя театър, който възвися-
ва, сподели Иван Добчев.

След тежък кастинг, на
който са се явили 120 души
актьори, а тежък, защото
текстът е написан на специ-
фичен български език, със
силна стилизация на възрож-
денския говор, разпределени-
ето е налице. В главната роля

на Гичо - актьорът от Младеж-
кия театър Бойко Кръстанов,
неговият спътник Асенчо -
младият Красимир Василев,
за ролята на Димитър Общи
без кастинг е определен Асен
Блатечки. В другите роли са
актьори от Пловдивския те-
атър, между които известните
Ивайло Христов (Тодор Шум-
ненеца), Петър Тосков (Пейо
Бръмбъра), Красимир Доков,
Симеон Алексиев, в ролята на
пълномощника на Левски -
Троян Гогов, както и по-млади
техни колеги - възпитаници на
Красимир Спасов и Пламен
Марков. Автор на музиката e
Асен Аврамов.

Калуди Калудов
отново е
Дон Карлос
Известният тенор отбелязва 35 години
на сцената с операта на Верди в Русе и Плевен
Известният тенор отбелязва 35 години
на сцената с операта на Верди в Русе и Плевен
Известният тенор отбелязва 35 години
на сцената с операта на Верди в Русе и Плевен
Известният тенор отбелязва 35 години
на сцената с операта на Верди в Русе и Плевен
Известният тенор отбелязва 35 години
на сцената с операта на Верди в Русе и Плевен



27 ЧЕТВЪРТЪК 11 АПРИЛ 2013

Култура www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

К
ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Измина една тъжна година без
нашия скъп съпруг, баща и дядо

генерал-майор
ТОДОР ДИМИТРОВ

ГАНЧОВСКИ
1925-2012

От семейството

Възпоминанието ще бъде
на 15.04.2013 г.

/понеделник/ от 17 ч. на
гробищен

парк “Бояна”.

ДА СВЕДЕМ ГЛАВИ
ПРЕД ЧОВЕКА

ИЗВЪРВЯЛ
ДОСТОЙНО СВОЯ

ЖИЗНЕН ПЪТ.
ЛИПСВАШ НИ!

ОСТАВАШ ЗАВИНАГИ
В СЪРЦАТА НИ!

юбов, драматизъм, страст и
всеобхватно желание за
забавление - това са само
някои от съставките в новия
проект  на Вера Шандел. На
12 април в клуб “Студио 5”
фаталната блондинка от
“Сентиментал суингърс” ще
представи за първи път

В три манастира край Велико Търново
започнаха снимките на игралния филм за
Васил Левски. В него ще бъдат представени
31 години от живота на Апостола на свобо-
дата. Филмът ще бъде заснет на различни

места, в четирите сезони, съобщи Максим
Генчев, режисьор на продукцията, ин-
формира БТА.

В Къпиновския манастир, Килифарев-
ския манастир и Плаковския манастир
ще бъдат заснети сцени с участието на
деветгодишния Симеон Филипов, който
се превъплъщава в ролята на Левски,
като дете и на актьора от Плевенския
театър Веселин Плачков, който играе ро-
лята на Васил Левски като зрял човек.
Сред сцените, които се заснемат в мана-
стирите е срещата между Левски и Евло-

ги Георгиев, сцени с вуйчото на Левски -
архимандрит Василий, с брат му Христо, с
поп Петър, с Лейла, дъщеря на Мухарем бей.

В масовите сцени участват членове на клуб
“Традиция” и самодейци от читалищата
към община Велико Търново.

Според легендите Дяконът е посещавал
и трите манастира по време на обиколките си.

Общо 70 образа ще бъдат представени във
филма, обясни режисьорът Максим Генчев.
Това са исторически личности, с които Левски
се е срещал в живота си и които са оказвали
въздействие върху него, посочи той.

Снимките, които ще бъдат направени край
Велико Търново, ще бъдат изпратени на
бъдещи копродуценти на филма от Бълга-
рия, Гърция, Турция, Румъния и Сърбия, за
да се осигури финансиране на следващия
етап, отбеляза режисьорът. До момента са
осигурени 50 хил. лв. от бюджета на филма,
с които са започнали предварителните
снимки. Средствата са от дарения и от из-
пратени есемеси, уточни Максим Генчев.

Шоу за джаза
и страстта
в „Студио 5”
Вера Шандел представя авторския си
спектакъл и песента „Нюрнберг”

Две книжовни премиери
във Велико Търново

нигите “Лисица в кокошар-
ника” (критически етюди)
от Владимир Шумелов и
“Хляб за грешници” (ро-
ман) от Светла Андреева
ще бъдат представени
днес от 17.30 ч. в читалня-
та на Регионална народ-
на библиотека “П. Р. Сла-
вейков” - Велико Търново.
За книгите, излезли от из-
дателство “Фабер” - В.
Търново, ще говорят д-р
Радка Пенчева и Влади-
мир Шумелов.

По жанр литературно-
критическите текстове на
Владимир Шумелов може
да бъдат определени като
оперативна критика, кри-
тика на непосредствено-
то отреагиране и оценка
на новоиздадени книги.
Това е най-трудният жанр
за един критик. Защото е
лесно да се пише, когато
мнозина вече са казали
мнението си. А когато си
първи в оценката за да-
дена творба се изисква

смелост, ясни критерии,
умение да поставиш твор-
бите и фактите в контекс-
та на общия литературен
процес, отбелязва д-р
Радка Пенчева. По думи-
те й литературната крити-
ка на Владимир Шумелов
е вид творчество. Той
пише литературнокрити-
ческите си статии като бе-
летристични есета. Този
начин на писане се  вла-
дее само от майсторите,
допълва Пенчева.

Прозата на Светла Ан-
дреева залага на тради-
ционния третоличен раз-
каз, със споменни ретро-
спекции и вникване в пси-
хологията на героите,
правдиво изграден диалог
и запомнящи се характер-
ни детайли на описанията

и образите, посочва Шу-
мелов. Според него по-
вестта се доближава до
битово криминале: моно-
тонността на всекидневи-
ето, уютът на типичния
средняк (доколкото можем
да говорим за средна кла-
са) е взривен - дете е от-
влечено, подложено на
блудствени действия и
убито.

Успехът на Светла Ан-
дреева, описвайки  (обик-
новена!) история за разпа-
да в социалния живот в
българската действител-
ност, се състои в това, че
анализира екзистенциал-
на дилема, като я транс-
формира в криминална и
прави нужните социално-
психологически внушения,
допълва Шумелов.

ЗАПОЧНАХА
СНИМКИТЕ
НА ФИЛМА ЗА
ВАСИЛ ЛЕВСКИ

 Действието се развива в Нюрнберг,
малко след края на Втората световна вой-
на.  Отчаянието на Германия, поставена на
колене, се смесва с триумфа на доскоро
окупирана Европа и радостта от края на
войната. Градът се отваря към света и става
домакин на някои от най-добрите клубове
и кабарета за времето.

Този цветен и многолик Нюрнберг е
дал името на новата авторска песен на
Вера Шандел и Ангел Заберски. Вдъхно-
вението за песента идва от филма “Бях в
Нюрнберг” на съпруга на Вера - белгий-
ският режисьор Андре Шандел, който
разказва за германския град по времето
на Нюрнбергския процес. Именно по
време на снимките преди години Вера
среща Ангел Заберски и работи за
първи път с него. Заради ролята си
във филма, където играе джаз
певица в нощен клуб, Вера за-
почва да пее и решава да се
посвети на музиката. Спек-
такълът е утре от 22.30 ч. в
“Студио 5”. Входът е 20
лв., научи ДУМА от Ве-
села Венчева.

Л
спектакъла “Jazz Boudoir: Fantasme” - завръ-
щане към времето след края на Втората
световна война, в което музиката среща
танца, за да разкаже незабравима история.

Концепцията на спектакъла е издържа-
на в стила на бурлеската и представя с
танц, музика и глас динамиката на стра-
стните отношения между жената и мъжа.
Героинята извървява труден път, докато
се превърне в еманципирана, независи-
ма, уважаваща и обичаща себе си жена.
Всичко това е пресъздадено с известна
доза хумор и ирония от Вера и “Ангел
Заберски трио” - с маестро Заберски на
пианото, Борис Таслев на бас и Стоян Ян-
кулов-Стунджи на перкусии. Спектакълът
е от две части, в които Вера си партнира
с актьор и суинг танцьор.

„Месец на Европа” оживява Никопол Снимка К.ТАЧЕВА

В Никопол започна “Месец на Евро-
па” с “Eвропейски приказки безкрай”. Гос-
ти на читалищната библиотека бяха де-
цата от трите детски градини в града.
Приказки на други народи им прочетоха
петокласничките Ния Георгиева и Никол
Николаева. Стана още по-интересно, ко-
гато героите “оживяха” на екрана. Предо-
ставената техника по програма “Глобал-
ни библиотеки” винаги е в помощ на чи-
талищните инициативи.

Детският отдел сега е Европейска
читалня. Ще я познаете не само по син-
ьото знаме със звездите, но и по инфор-
мационните материали за възрастни, уче-
ници и деца под формата на книги, албу-
ми, дневници, брошури и др., предоставе-
ни от Информационен център
“EuropeDirect” - Плевен. Той и ние чрез
него ставаме част от информационната
мрежа “EuropeDirect”, която свързва ЕС и
неговите граждани на местно ниво. Пред-
стои да се запознаем с великденските
традиции в Европа и България. Осем от-
бора от началния курс на СОУ “Христо
Ботев” се готвят да премерят сили в кон-
курса “Писано яйце”, а после ще подре-
дят изложбата “Писани яйца за чудо и
приказ”. Младежкият доброволчески

Николинка ХРИСТОВА център към читалището подготвя екоак-
ция за почистване бреговата ивица. Води-
те на река Дунав сега са високи, но тя ни
свързва с другите народи и трябва да я
опазваме от замърсяване. В тях лазарки-
те - момичета от Никопол и съседните
села ще пуснат лазарските си венци.
Лазаруването в България е живото кул-
турно наследство на Европа и това е ос-
нователна причина за шести път да про-
ведем празник на лазарките и конкурс за
най-хубава лазарка в рамките на “Месец
на Европа” на 27 април на площада. И
тази година ще има изненади и награди.

Месецът на Европа включва инфор-
мационни срещи с прожекция на филм,
ученическо самоуправление. Ще го
завършим на Деня на Европа - 9 май, на
уникалния паметник “От битки към раз-
бирателство”, издигнат в памет на рица-
рите, участвали в битката при Никопол
на 25 септември 1396 г. водени от ун-
гарския крал Сигизмунд.

Инициативата е част от комуникаци-
онната стратегия на България за Евро-
пейския съюз. Миналата година успеш-
но се реализира “Седмица Европа -
България”. ЕС обяви 2013-а за година
на гражданите и всичко, което се случ-
ва, под егидата на Областния управи-
тел Иван Новкиришки - като прожекции

на филми за ЕС, лекции, концерти, из-
ложби и др.  Месецът на Европа цели
да подпомага гражданите за намиране
на търсената информация, да стимули-

ра местния дебат за ЕС, по въпросите
на европейската интеграция. Кампани-
ята се провежда в сътрудничество със
Съюза на народните читалища.
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За да не хвърлят хората но-
вия диск на Веско Маринов,
след като го чуят, на него е от-
печатано разписанието на вла-
ковете и календар за 2013 г.

ВАСИЛ МИРЧЕВ, собственик и
издател на списание „Мениджър”
ДИАНА ЙОРГОВА, шампионка
по спортна стрелба
ДОРА БОНЕВА, художничка
КАТЯ АТАНАСОВА, учредителка на
клуба “Приятели на ДУМА” в Ямбол
НИКОЛАЙ КАМОВ, създател на
Политическо движение
„Социалдемократи”
СИЛВА БЪЧВАРОВА,
художничка и сценографка
Проф. СТЕФАН ДРАГОСТИНОВ,
композитор
ТОДОР БАЙЧЕВ,
председател на Общинския
съвет на БСП-Карнобат

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

11
Св. свещеномъченик Антипа, епископ

на Пергам Асийски (I-II век)

Благочестивият Антипа бил като фар
в тъмна нощ и като роза между тръни. Не
се смущавал той от злобата на езичници-
те, а добросъвестно и с усърдие изпълня-
вал задълженията си като пастир и про-
поведник. Антипа разкривал заблудите
на идолопоклонниците и ги съветвал да
се обърнат към истинския Бог. Убедител-
ните му проповеди и личният му благоче-
стив живот привлекли много езичници в
лоното на Христовата църква. Езически-
те божества губели своите почитатели,
поклонниците на идолите намалявали, все
по-оскъдни ставали жертвите в капища-
та. Езичниците обвинявали Антипа за
това. Заради вярата му го подложили на
страшни мъчения. Но св. Антипа се мо-
лел за враговете си и за целия свят.
Постепенно телесните му сили отслабва-
ли и той тихо издъхнал. Християните бла-
гоговейно погребали тялото на светия
мъченик. Мощите му били запазени. Бог
ги надарил с лечебна сила.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

Повече от по-
ловината предста-
вители на силния
пол (51%) призна-
ват, че редовно се
опитват да повлия-
ят върху избора на
дрехи на своята
съпруга или при-
ятелка. И това не е защото не се
доверяват или не харесват нейния
вкус, а понеже само така могат да
ги направят по-малко атрактивни
за останалите мъже на улицата.

Когато господата били попи-
тани дали харесват начина на
обличане на своята партньорка,
66% от анкетираните казали “да”,
а 34 на сто отговорили, че стилът
им не винаги им допада. В също-
то време 51% от тях потвърдили,
че редовно дават модни съвети
на партньорките си. 71 на сто са
го правили, когато половинката
им излиза сама, 55% - при вече-

Преподавателка от НАТФИЗ
с куклено шоу за деца
Преподавателка от НАТФИЗ
с куклено шоу за деца
Преподавателка от НАТФИЗ
с куклено шоу за деца
Преподавателка от НАТФИЗ
с куклено шоу за деца
Преподавателка от НАТФИЗ
с куклено шоу за деца

иналистите от “Ев-
ровизия 2007”
Елица Тодорова и
Стоян Янкулов
трескаво се готвят
за участието си в

Eëèöà è Ñòóíäæè ãîòâÿò
èçíåíàäè çà “Åâðîâèçèÿ”
В шоуто ще се включи обещаващ млад изпълнител
и 3 беквокалистки от „Драгостин фолк национал”

за нови таланти. За него тя
казва: “Той е моят нов саму-
рай!” Стунджи пък е поканил
3 нови беквокалистки от фор-
мация “Драгостин фолк наци-
онал” на професор Стефан
Драгостинов, които да заси-

лят традиционното българско
звучене на песента.

Елица и Стоян са с из-
ключително натоварена про-
грама преди полуфинала и
финала на песенния кон-
курс. Докато Стунджи свири

в Брюксел, Тодорова ще от-
лети за Амстердам, където
на 13 април ще участва в
най-голямото промосъбитие
преди надпреварата - “Евро-
визия на концерт”. Там тя ще
се качи на сцената с участ-
ниците от още 15 държави.
С нея ще пътува и екип на
БНТ, който ще подготви по-
дробни репортажи за съби-
тието и медийните й изяви.

За първи път ще бъде
представено и едно от но-
вите попълнения в “Само
шампиони” - песен, вдъхно-
вена от успехите на всички
спортисти и хора, които с
труд и воля достигат мечти-
те и целите си. Засега оба-
че имената на изпълните-
лите се пазят в тайна.

България ще се предста-
ви на втория полуфинал на
“Евровизия 2013” на 16 май,
а големият финал е два дни
по-късно, както ДУМА писа.

дин от най-популярните български коафьо-
ри Любен Николов направи екстравагантна
прическа, която преобрази моделката Ми-
хаела Бориславова. По този необичаен
начин бе представена новата бутилка на
популярна напитка. Изборът на подобен
нетрадиционен подход не е случаен. Още
от създаването си през 1974 г. Baileys чер-
пи вдъхновение от неподправената женст-
веност. Комбинацията от интуиция и проуч-
вания подсказва на създателите, че пред-
ставителките на нежния пол имат нужда от
свое питие: уникално, вкусно, естествено и
женствено. От напитка, която изразява
същността на дамите и едновременно е
силна и нежна, красива и остроумна. Зато-
ва и рецептата, по която и до днес се про-
извежда питието, включва две на пръв по-
глед несъвместими съставки: сметаната -
нежната част, и уискито - огненият харак-
тер. Начинът им на смесване обаче остава
грижливо пазена тайна, която напълно
допълва слогана “Cream With Spirit”.

Създателите на първата бутилка на
марката я заимстват от типичното ирланд-
ско уиски, уточни за ДУМА Яворка Петрова
от V+O Communications. С течението на
годините обаче както навиците на нежния
пол, така и тяхната женственост придоби-
ват различни форми и измерения. Затова
новата бутилка е по-издължена и по-изящ-
на, отразява модерното усещане за стил и
женственост. Нейните повдигнати “рамене”
й придават по-елегантен профил и правят
марката със статут на икона още по-изиска-
на и привлекателна. Представете си палатка, която бло-

кира светлината в горещ слънчев ден и
става прозрачна и водоустойчива в мра-
чен дъждовен ден. Или контактни лещи,
които могат да се самопочистват... Мис-
лите, че е невъзможно? Експерти от
Харвардския университет са разрабо-
тили материал, който ще направи това
реалност. Той е с регулируема прозрач-
ност и променлива хидрофобност при
деформация.

Материалът представлява еластичен
порест филм, състоящ се от гъвкав суб-
страт и хидрофобно покритие. Всяка де-
формация, например разтягане, изменя
размерите на порите, което на свой ред
води до промяна във формата на капка-
та на повърхността и възпрепятства из-
ливането й. При разтягане също се про-
меня и прозрачността на материала.

Според изследователите този под-
ход може да се използва за създаване
на материали с изменящи се адхезион-
ни свойства, при което структурата ще
варира в зависимост от промените в
температурата, светлината, магнитни и
електрически полета, излагане на хи-
микали, промяна на налягането и др.

Новозеландското дръм енд бейс
дуо State of Mind пристига по покана
на H.M.S.U на 13 април, за да
разтърси Парти център 4км в София
с най-новата си продукция. Стю Мак-
суел и Патрик Хокинс  записват тра-
кове за едни от най-големите лейбъ-
ли на сцената. State Of Mind издават
3 самостоятелни албума, озаглаве-
ни “Take Control”, “Faster Than Light”
и “Nil By Ear”, които им носят редица

Изработените от
майчина кърма бижута
се превърнаха в нео-
чакван хит сред млади-
те майки във Велико-
британия. Творенията

ПРИЧЕСКА КАТО
БУТИЛКА СЪЗДАДЕНА
ОТ НАШ КОАФЬОР

Любен Николов преобрази
Михаела Бориславова

Е

Мъжете избират облекло на жените,
за да са по-малко атрактивни

ря в ресторант, а
32 на сто го пра-
вят дори преди тя
да отиде на рабо-
та. 11% от участ-
ниците в проучва-
нето споделили,
че избират облек-
лото на приятел-

ките си за специални поводи като
рождени дни и сватби.

Основната причина за това е
да отклонят жадните погледи на
чужди мъже, а 25% си го позво-
ляват, защото са убедени, че
така тя ще изглежда по-добре.
19 на сто пък искат да ускорят
процеса на обличане, като под-
скажат на жената с какво ще
бъде ослепителна.

Много знаменитости слушат
модните съвети на половинките си.
Една от тях е Никол Кидман, която
призна, че често се допитва до
съпруга си за своите тоалети.

Новозеландски дръм енд бейс
ще звучи в София
Силвия ШОПОВА престижни награди и водещи места

в музикални класации. Парчетата на
дуото се въртят в сетовете на почти
всички големи артисти като
Pendulum, Andy C, Black Sun Empire,
и са сред най-продаваните по света.
Участието им у нас е част от евро-
пейското турне на дуото, което включ-
ва само 6 дестинации. Заедно с тях
ще се насладим и на някои от най-
големите родни таланти. Билетите за
партито се продават в мрежата на
Eventim по 15 лв., а на входа - 20 лв.

БИЖУТА ОТ КЪРМА
СА ХИТ НА ОСТРОВА

от мляко са предпочи-
тани от жените, които
искат да запечатат спо-
мена от раждането във
висулка или гривна.

За първи път пред-
ложението се появило
онлайн, но се пре-
върнало в голяма тен-
денция. Алисия Могаве-
ро, която управлява
интернет магазина,
възлага на купувачите
да донесат в кутийка
само две супени лъжи-

ци от кърмата. Тя раз-
казва, че едва се спра-
вя с изпълнението на
поръчките, защото же-
лаещите са много.

Млякото се поставя
в миниатюрни форми
като сърца, луни, звез-
ди и т.н. След това с
помощта на сребърна
кукичка и верижка мо-
гат да се приспособят
за колие или гривна.
Цената им варира меж-
ду 64 и 125 долара.

ФФФФФ
тазгодишното издание на
конкурса. Дните им са стро-
го разграфени - изтощител-
ни 6-часови тренировки,
трансов барабанен ритъм,
строга дисциплина и режим
на репетициите на българ-
ската песен - “Само шампи-
они”, съобщиха от БНТ.

Двамата приповдигнаха
завесата за изненадите, кои-
то ще поднесат на зрителите
в Малмьо, Швеция. В шоуто
ще се включи обещаващ
млад изпълнител, който
тепърва ще набира скорост в
хип-хоп средите. След 10 го-
дини отдаденост на музиката
и нестандартни идеи, които
нямат еквивалент в България,
Елица има безпогрешен усет

Идеалната
палатка става
прозрачна

Идеалната
палатка става
прозрачна

Идеалната
палатка става
прозрачна

Идеалната
палатка става
прозрачна

Идеалната
палатка става
прозрачна
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Стефанова остана
2-ра между мъже
на Мартиника

Антоанета Стефанова разде-
ли 2-4-то място на силния открит
турнир на остров Мартиника, в
който участваха 72 играчи. Побе-
дител със 7,5 т. от 9 партии
стана украинският гросмайстор
Сергей Федорчук. Най-силната ни
шахматистка финишира с поло-
вин точка по-малко и раздели
второто място заедно с гросмай-
сторите Яник Пелетие (Швейца-
рия) и Кристиян Бауер (Франция).

Най-добрата ни
шахматистка
пропуска първия
Гран при

 Най-добрата ни шахматистка
Антоанета Стефанова ще про-
пусне първия турнир от новата
Гран при серия за жени на ФИДЕ,
който започва на 2 май в Женева.
Всяка от 18-те участващи в Гран
при шахматистки има право да
играе в 4 от общо 6-те състеза-
ния. Списъкът на стартиращите
в Женева се оглавява от бившата
световна шампионка Хоу Ифан
(Китай, 2617), която за първи път
след загубата на титлата ще се
срещне с новата й носителка -
украинката Анна Ушенина (2488).
След нея следват: Анна Музичук
(Словения, 2585), Екатерина Лагно
(Украйна, 2550), Нана Дзагнидзе
(Грузия, 2545), Надежда Косинцева
(Русия, 2531), Виктория Чмилите
(Литва, 2522), Цзю Венцзюн (Ки-
тай, 2521), Александра Костенюк
(Русия, 2496), Бела Хотенашвили
(Грузия, 2492), Олга Гиря (Русия,
2464) и Батчимег Тувшинтугс
(Монголия, 2298). Класирането във
всеки турнир от Гран при верига-
та носи определени точки, въз
основа на които се прави крайно-
то класиране. Първото място дава
120 т., второто - 110, третото
- 100 и т.н. до последното 12-о,
което се премира с 10 т. Крайна-
та победителка ще се изправи в
битка за световната титла сре-
щу Ушенина в края на 2015 г. Ако
самата украинка спечели генерал-
ната победа, тогава претен-
дентка ще бъде втората в гене-
ралното класиране.

Чепаринов играе
за руски клуб

Иван Чепаринов стана част от
новосформирания състав на ПГМБ-
Ростов, който в момента участва
в силното отборно първенство на
Русия. В шампионата играят 18
отбора, като тимът на българина
е №6 в стартовия лист. Ръковод-
ството на ростовския клуб избра
деня на откриването на турнира,
за да представи дебютиращия
отбор, воден от “седемстотници-
те” Баадур Джобава и Чепаринов
(ЕЛО 2702). Техни съотборници са:
Сергей Жигалко 2656, Санан Сюги-
ров 2657, Сергей Азаров 2626,
Павел Смирнов 2628, Иван Попов
2627, Дмитрий Кряквин 2588. Ма-
щабното представяне на състава
продължи близо 40 минути и включ-
ваше демонстрация на екран, като
на всеки участник бе посветен
отделен слайд.

Чепаринов (четвъртият отляво надясно
на преден план) и съотборниците му

от ПГМБ-Ростов на представянето на
отбора преди старта на шампионата

Пловдив завършиха държавните индивидуални първенства за
момчета и момичета, юноши и девойки до 8, 10, 12, 14, 16 и
18 години, които определиха новите ни шампиони в тези ка-
тегории. Първенците получиха квоти за участие в световното
първенство, което ще се проведе в Обединените арабски емир-
ства, а сребърните медалисти - за европейското първенство
през септември в Будва (Черна гора). В надпреварите по кла-
сически шахмат в Пловдив играха 307 деца. Голяма част от тях
участваха и в шампионатите по ускорен шах и блиц, проведе-
ни ден след “класическите” битки. В трите разновидности на
шахмата представители на 27 клуба от 40 участвали завоюва-
ха медали. От общо 108-те раздадени медала 49 отпътуваха
за София. След като всяко трето дете на България учи в сто-
лицата, броят на медалите е добра атестация за работата на
8-те шахматни клуба, които участваха в този голям шахматен
форум. Най-много медали завоюва “Шах ХХI” София - 12, от
които 5 шампионски титли, 4 сребърни и 3 бронзови. Столич-
ният “Локомотив” е на второ място с общо 10 медала - 4 злат-
ни, 4 сребърни и 2 бронзови. С по осем медала са “Бургас 64”
и “Плевен XXI”, съответно 5 златни и 3 бронзови за “моряците”
и 3 златни, 2 сребърни и 3 бронзови за “северняците”.
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Един от най-големите индийски ве-
стници “Хинду” съобщи, че мачът за
световната титла между настоящия й
носител Вишванатан Ананд и претен-
дента Магнус Карлсен ще се проведе
през ноември в Ченай, четвъртия по
големина град в Индия. Само седмица,
след като младият норвежец спечели
претендентския турнир в Лондон, Индий-
ската шахматна федерация (ИШФ) обя-

Петер-Хайне Нилсен държи на думата си

ви, че е готова да даде над 4 милиона
евро за организирането на двубоя. Пре-
ди година ИШФ искаше да проведе и
мача на Ананд с Борис Гелфанд (Изр),
но тогава ФИДЕ предпочете да заложи
на неутралитета и богатата шахматна
биография на Москва. Тогава от Между-
народната шахматна федерация обеща-
ха, че Ченай автоматично ще получи
домакинството на следващия мач през

2013 г., без да минава през ситото на
кандидатстването. Ченай, който до 1996
г. носеше името Мадрас, е родният град
на Ананд. Близо 8-милионният град е
столицата на индийския щат Тамил Наду
и е известен с развитата си автомобил-
на и софтуерна промишленост.

Същевременно стана ясно, че дат-
ският гросмайстор Петер-Хайне Нилсен,
който напоследък работи и със светов-
ния шампион Ананд, и с новия претен-
дент Карлсен, няма да тъче на два ста-
на, потвърди самият той. Анализаторът
беше в щаба на индиеца при всичките
му мачове за титлата през последните 5
години (срещу Крамник през 2008 г.,
срещу Топалов през 2010 и срещу Гел-
фанд през 2012 г.). Той обаче работи
активно с Карлсен при подготовката на
22-годишния норвежец за претендент-
ския турнир в Лондон. Още преди стар-
та на партиите в английската столица
датчанинът заяви, че ако подопечният
му спечели състезанието, той няма да
му помага за двубоя с Ананд. След като
победата на Карлсен вече е факт, Нил-
сен потвърди, че ще запази неутрали-
тет и няма да работи с никой от двамата
съперници за титлата.

Коментирайки победата на Карлсен
в турнира на претендентите, Ананд за-
яви, че не е виждал по-голям талант от
норвежеца през живота си. Във връзка с
факта, че Магнус е два пъти по-млад от
него (индиецът е на 43 г.), Ананд смята,
че мачът през ноември ще е коренно
различен от досегашните. Основното
достойнство на Карлсен е способността
му да играе всякакви позиции, издигайки
шахматната универсалност на ново ниво,
смята световният шампион.

Задача

БЕЛИТЕ НА ХОД ПЕЧЕЛЯТ

Отговор:

1.Да6! Tb8 (1Еba6 2.Oc6x) 2.Oc6!
Дc8. Сега, когато черният цар е
обездвижен в ъгъла, а линия “а”
е открита, белите дават мат в два
хода: 3.Да7 Ца7 4.Та1х.

Въпреки че не съществуват
точни критерии за това кои
шахматни задачи или комбина-
ции могат да се нарекат “класи-
чески”, следващият пример
безспорно е сред тях. Той е от
книга на Доменико Ерколе дел
Рио - италиански шахматист от
18 в., теоретик, шахматен компо-
зитор, ярък представител на
италианската шахматна школа.
Позицията на диаграмата е от
негов трактат за шахмата, пуб-
ликуван през 1750 г. и оказал
голямо влияние върху развитие-
то на играта в Италия.

Софиянци с най-много медали
от първенствата при младите

До 8 години: Момче-
та (54 участници) - 1.
Момчил Петков, “Енер-
гия 21” Добрич - 8 т. от
9; момичета (16 участ-
нички) -  1. Надя Тонче-
ва, “М. Ботвиник” София
- 6 т. от 7.

До 10 години: Мом-
чета (70 участници) 1.
Цветан Стоянов, “Бургас
64” Бургас - 8,5 т. от 9;
момичета (23 участнич-
ки) -1. Нургюл Салимо-
ва, “Бургас 64” Бургас -
6,5 т. от 9.

ЕТО И ШАМПИОНИТЕ В КЛАСИЧЕСКИЯ ШАХМАТ
В ОТДЕЛНИТЕ ВЪЗРАСТОВИ ГРУПИ:

До 12 години: Мом-
чета (38 участници) - 1.
Матей Петков, “Локомо-
тив” София - 7,5 т. от 9.;
момичета (10 участнич-
ки) - 1.Виктория Раде-
ва, “Локомотив Плов-
див” - 9 т. от 9.

До 14 години: Мом-
чета (27 участници) - 1.
Мартин Петров, Столи-
чен център, София - 7,5
т. от 9; момичета (18
участнички) - 1. Николе-
та Господинова, ШК “Ге-
орги Даскалов” Варна -

5,5 т. от 7.
До 16 години:  Юно-

ши (13 състезатели) - 1.
Димитър Даскалов, ШК
ЦСКА София - 6 т. от 7;
девойки (11 участнич-
ки) - 1. Симонета Ива-
нова, ШК “Михаил Тал”
Червен бряг - 6,5 т. от 7.

До 18 години: Юноши
(19 участници) - 1. Анато-
ли Атанасов, СШК “Плевен
XXI” - 5,5 т. от 7; девойки (8
състезателки) - 1. Деница
Драгиева, ШК “Локомотив”
София - 6,5 т. от 7.

В



31 ЧЕТВЪРТЪК 11 АПРИЛ 2013

Спорт www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Л

Ц

гледайте

ФУТБОЛ

ПО ТВ 7
19.00 ЦСКА - Лудгорец

ПО БНТ
22.05 Базел - Тотнъм

ПО БТВ ЕКШЪН
19.00 Рубин - Челси

ПО РИНГ
22.05 Нюкасъл - Бенфика

УЕФА предвижда наказание от 10
мача за играч или ръководител, позво-
лил си обиди на расистка основа към
съперник. Плановете разкри генералният
секретар на европейската футболна цен-
трала Джани Инфантино на конференция
в Манчестър. Италианецът иска при първа
проява на расизъм най-леката санкция
да бъде не само глоба, но и затваряне на
цели сектори от стадионите. При нова
дискриминация от публиката клубовете

УЕФА ще наказва 10 мача за расизъм

œËËÌ √ƒ - ÀÂ‚ÒÍË 1:1 0:1
≈ÎË (40) 1:1 ¬ËÚ‡ÌÓ‚ (82-‰);
◊ÂÌÓ ÏÓÂ - ÃÓÌÚ‡Ì‡ 2:1
1:0 ¡Â„ÓÌÒË (5) 1:1 ÃÎ‡‰Â-
ÌÓ‚ (24) 2:1 »ÎËÂ‚ (39) ◊ 
√ÂÓ„Ë »‚‡ÌÓ‚ (◊-78); ÃË-
Ì¸Ó - ◊ÂÌÓÏÓÂˆ 0:1 0:1
¿ÌÓ (3); ÀËÚÂÍÒ - ≈Ú˙ 6:1
0:1  ‡ÒÚÂÎ‡Ì‡ (8) 1:1 √ÓÁÂ‚
(11) 2:1 ΔÛÌËÓ (39) 3:1 ¬‡Ì-
ÊÂ (68) 5:1 √. ÃËÎ‡ÌÓ‚ (85 Ë

87), 6:1  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚ (89);; ÀÓÍÓ —Ù - —Î‡‚Ëˇ
1:0 œ‡‚ÎÓ‚ (88); Í˙ÒÌÓ ÒÌÓ˘Ë: ¡ÂÓÂ - ¡ÓÚÂ‚
œ‰; ÀÓÍÓ œ‰ - ¡ÓÚÂ‚ ¬; ‰ÌÂÒ, 19.00: ÷— ¿ -
ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ (“¬ 7)

XXI  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

  1. ЛУДОГОРЕЦ 20 14 5  1 36:8 47
  2. ЛЕВСКИ 21 14 4  3 42:14 46
  3. ЛИТЕКС 21 13 4  4 48:14 43
 4. ЦСКА 20 12 5  3 35:12 41
 5. Ботев Пд 20 12 5  3 32:15 41
 6. Локо Пд 20  8 8  4 28:22 32
 7. Черноморец 20  9 3  8 19:18 30
 8. Славия 21  7 5  9 22:25 26
 9. Пирин ГД 21  7 3 11 19:38 24
10. Берое 20  6 4 10 23:32 22
11. Локо Сф 21  4 8  9 16:25 20
12. Черно море 20  4 5 11 14:29 17
13. Ботев Вр 20  4 5 11 12:33 17
14. Миньор 20  4 4 12 13:33 16
15. Етър 21  4 4 13 18:46 16
16. Монтана 20  3 4 13 17:30 13

резултати

ще играят пред празни трибуни и ще пла-
щат глоба минимум 50 000 евро.

Изпълнителният комитет на УЕФА
реши на последното си заседание в Со-
фия, че съдиите ще имат право да пре-
кратяват мачове при расизъм. На следва-
щото заседание в Лондон ще се приемат
и конкретните санкции за виновниците, а
правилата се очаква да влязат в сила от
юли.

УЕФА наказа Динамо К да играе

следващия си домакински мач от евро-
пейските клубни турнири при закрити
врата именно заради расизъм. Санкцията
е заради расистки скандирания от трибу-
ните на срещите с ПСЖ в Шампионската
лига на 21 ноември и с Бордо в Лига
Европа на 14 февруари. В наказанието е
включена и още 1 среща без публика
условно, която ще влезе в сила при по-
вторен подобен инцидент в следващите 3
г. Динамо обаче ще обжалва санкцията.

ЦСКА поздрави Славия
за юбилея

ЦСКА поздрави най-стария сто-
личен клуб Славия за вековния му
юбилей. “Тези 100 години футбол
бяха извървяни успешно и достой-
но. Не само за Славия, а и за Бълга-
рия! Сигурни сме, че и в  предсто-
ящите 100 ще е така! ЧЕСТИТО,
СЛАВИСТИ!, се казва в поздравле-
нието на ЦСКА. Снощи в зала 1 на
НДК юбилеят бе ознаменуван с
тържествен концерт.

Изхвърлиха Арда
от „В” група

Спортно-техническата коми-
сия при ЗС на БФС - Пловдив Из-
вади от състава на Югоизточна-
та “В” група тима на Арда (Кърджа-
ли) заради второ безпричинно не-
явяване за среща от първенство-
то като гост на Созопол. Уважена
е жалбата на ФК Металик (Сопот)
за срещата с Царимир, завършила
1:2, и присъжда служебен резултат
3:0 в полза на Металик. Спряни са
състезателните права на Тодор
Димитров Тасев, картотекиран
неправомерно в тима на Царимир,
до края на спортно-състезателна-
та година.

По 3 лв. билетите
за финалите на ББЛ

По 3 лв. ще струват дневните
билети за мачовете от финална-
та четворка на Балканска лига по
баскетбол, които ще се проведат
в Самоков от 19 до 21 април. В
първия полуфинал от 18.00 ч. в
“Арена Самоков” играят Галил Гил-
боа (Изр) и КК Куманово 2009 (Мак)
аса. Официалното откриване е от
20.30 ч., а 15 минути по-късно за-
почва втория  полуфинал между
Левски и Рилски спортист. Финалът
ще се играе в неделя, 21 април, от
20.00 ч., а в 18.45 е малкият финал
за 3-о място. Всички срещи ще се
предават на живо от БНТ.

кратки

ФУТБОЛНО
ПЪРВЕНСТВО

евски направи нов
удар по шампион-
ските си амбиции,
след като завърши
1:1 с Пирин ГД като

Роман Прохазка от Левски атакува за топката Веселин
Марчев от Пирин в мача от ХХI кръг на “А” група, завършил

1:1 в Гоце Делчев

Нов резил за Левски

Л

„Сините” се дънят 1:1 с Пирин в Гоце Делчев
и пропускат да оглавят “А” група
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гост. Мачът бе от XXI кръг на
“А” група, а “сините” пропус-
наха да оглавят поне за 24
часа класирането преди гос-
туването на лидера Лудого-
рец на ЦСКА довечера. Фран-
цузинът Ромен Ели (40) откри
за гостите. Бранителят бе то-
чен след разбъркване в нака-
затеното поле на “зелените”
при центриране от фаул. Лю-
бомир Витанов (82) донесе
точката за новака в елита,
след като изпълни точно дуз-
па, отсъдена за нескопосано
нарушение на Орлин Старо-
кин срещу Марио Близнаков
в наказателното поле. Тимът
на Илиан Илиев игра трагич-
но през 2-рото полувреме,
като на няколко пъти врата-
рят и капитан Пламен Илиев
се намеси решително. В края
Даниел Димов стреля от ня-
колко метра, но слабо и вра-
тарят на Пирин Абди Абдиков
спаси решително. Така от 6
мача през пролетта Левски
има 2 победи, 3 равни и загу-
ба от Ботев Пд. “Сините” са 2-
ри в класирането с 46 т. и
изостават, както и в началото
на пролетта, с 1 т. от лидера
и шампион Лудогорец, който
обаче е с мач по-малко. Пи-
рин ГД остава 9-и с 24 т.

“Допускаме нелеп гол.
Сериозен отбор, който иска
да става шампион, не може
да игре така. Имам предвид,
че Пирин си изпроси дузпата.
Теренът и обстановката не

предразполагаха много за
футбол. Трябваше да заложим
на борба. Започнахме да ри-
таме топката, пригодихме се
към техния стил. Направихме
ротации, за да могат да почи-

ват някои играчи в сгъстения
цикъл сряда-събота. Искахме
да ги съхраним. Не може да
играем с едни и същи хора.
Тази среща трябваше да я
спечелим с характер. Първо-

то полувреме помислихме, че
мачът е свършил, но се ока-
за, че сме сгрешили”, заяви
треньорът на Левски Илиан
Илиев.

“Грешки стават, лошото е,
че през по-голямата част от
мача не направихме нищо. Не
потърсихме повече положе-
ния да вкараме 2-ри гол, така
стана, че се получи дузпа,
гол, и този резултат, който за
нас е пагубен. От моя страна
не е имало подценяване. Вяр-
но, теренът беше лош, но в
такива мачове трябва битка,
желание и да печелим всяко
единоборство. Без да печелим
точки като гости няма как да
станем шампиони”, каза Да-
ниел Димов.

“Това е мачът, в който по-
казахме голям характер. Точ-
ката е по-ценна от всички
други, които сме взимали.
Дори и от тази в Разград.
Допуснахме старата си сла-
бост да ни поведат в резулта-
та. Първото полувреме полу-
чихме гол, който не мога да
приема. Хубаво е, че успяхме
да се вдигнем. Разбира се, че
заслужаваме да останем в “А”
група”, обяви треньорът на
Пирин Тенчо Тенев.

“За нас всяка точка е важ-
на, независимо срещу кого е.
Това е по-специален ден, по-
специална среща. Хората ис-
каха да направим хубав мач
срещу добър отбор от лиде-
рите, затова сме толкова ща-
стливи. Пред нашата публика
направихме 1:1 срещу Левски.
Много мачове се случват
така, че ни вкарват и си ка-
захме, че каквото и да стане,
трябва до последно да игра-
ем, пък каквото се получи”,
заяви вратарят Абди Абдиков,
който е юноша на Левски.

Снимка БГНЕС

Локо Сф пожъна пореден успех на
съдебния фронт. “Червено-черните” спече-
лиха дело срещу бившия си футболист
Милен Лахчев. Бившият защитник на “же-
лезничарите” претендираше за 36 400 лв.
от клуба и беше завел дело. Той искаше 18
400 лв. по трудов договор, 12 000 лв. транш
и 6000 лв. като анекс към контракта. Со-
фийски районен съд обаче отхвърли иска
на Лахчев. Сега той трябва да плати и 1000
лв. разноски по делото, но може до 2 сед-

ЦСКА сезира Дисциплинарната
и Съдийската комисия на БФС за-
ради инцидент в мача Лудогорец -
Литекс (0:0) в неделя. “Армейците”
поискаха наказание за звездата на
шампионите Марселиньо. От “Арми-
ята” описват ситуацията след края
на срещата, в която се вижда как
бразилецът бута в гърба главния
рефер Николай Йорданов.

Според “червените” на предоста-
вения от тях запис се вижда как
“Марселиньо атакува, първо вер-
бално, а след това и физически ар-
битъра”. От това даже се променял
“естественият ход” на Йорданов,
който по този начин се предпазил
“да не падне на земята и да запази
равновесие”.

От ЦСКА са “крайно разочаро-
вани”, защото никое от длъжност-
ните лица не е описало случая в
доклада си. “Червените” са изпра-
тили видеоматериал в БФС, за да
се стигне “до адекватно решение”.

Оплакването не е никак случай-
но, след като ЦСКА посреща имен-
но Лудогорец довечера от 19.00 ч.
на “Армията”. Столичани искат по
административен път да лишат
съперника от един от най-добрите
му играчи. Действията им обаче
изглеждат закъснели. Комисиите на
БФС ще се съберат утре, което
означава, че Марселиньо ще играе
в дербито на XXI кръг на “А” група.

Играчите на Черно море се радват, след като бразилецът Еденилсон Бергонси
открива с глава срещу Монтана в мача от ХХI кръг на “А” група, спечелен от

варненци с 2:1 като домакини

ЦСКА атакува
Лудогорец в БФС

Локо Сф спечели дело за 36 400 лв.
мици да обжалва пред Софийския градски
съд.  Тимът на Емил Велев-Кокала победи
Славия с 1:0 в Своге в първия мач от XXI
междинен кръг на “А” група и взе аванс в
борбата за оставане. Гола вкара Антонио
Павлов (88). Велев обаче ще пропусне след-
ващия мач с Левски в събота, защото бе
изгонен заради пререкания с главния съдия
Никола Попов. Така в града на шоколадите
Локо Сф вгорчи празника на Славия, която
вчера отбеляза 100-годишен юбилей.
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УЕФА
ще наказва
по 10 мача
за расизъм

гледайте

резултати

кратки

ПО ТВ +
БАСКЕТБОЛ

20.00 Рилски спор-
тист - Ямбол

ПО ЕВРОСПОРТ
Вдигане на тежести

18.00 и 21.00
ЕП в Тирана

ПО ЕВРОСПОРТ 2
КОЛОЕЗДЕНЕ

18.30 Париж - Рубе

Цвети губи
за 8-и път поред

Черната серия на най-добра-
та българска тенисистка Цвета-
на Пиронкова продължи и при
откриването на сезона на черве-
ни кортове. Пловдивчанката до-
пусна обрат и след осма поредна
загуба отпадна на старта на
турнира от сериите “Интер-
нешънъл” в Катовице (награден
фонд $235 000). 25-годишната
българка отстъпи на “щастлива-
та губеща” от квалификациите
Шахар Пеер (Изр) със 7:5, 6:7 (4),
6:7 (4) след 3-часова битка. Пи-
ронкова напусна турнира с 1 т.
за ранглистата на УТА и с $1800
за участието си в основната
схема, с което общата й сметка
набъбна до $2,37 млн.

Евтимова пада
от японче в САЩ

Втората ракета на България
Диа Евтимова загуби в решител-
ния III кръг на квалификациите на
турнира по тенис на червени
кортове в Пелъм, САЩ, (награден
фонд $25 000). Тя бе поставена
под №2 в тях, но допусна конфу-
зен обрат срещу 15-годишната
японка Наоми Осака с 6:3, 3:6, 3:6
и не успя да си гарантира място
в основната схема.

САЩ отне
титлата на Канада
на женски хокей

Отборът на САЩ детронира
шампиона Канада след 3:2 (0:1,
2:1, 1:0) на финала на Световно-
то първенство по хокей на лед за
жени и спечели титлата за пети
път в историята. Американките
нанесоха болезнено поражение на
големия си съперник в столицата
му Отава и така взеха реванш за
загубения финал от канадките
на родна земя преди година. Аман-
да Кесъл (43:09) отбеляза побед-
ния гол. Браяна Декър и Мегън
Бозек също вкараха за САЩ, а
Кендъл Койн се отличи с две
асистенции. Къртни Биршар от-
кри за домакините през първата
третина след пас на Каролин Уе-
лет. Самата Уелет (37:50) израв-
ни за 2:2. Вратарката на Канада
За бронзовите медали Русия по-
беди Финландия с 2:0 (0:0, 0:0, 2:0).

Шампионска лига,
1/4 финали, реванши

БОРУСИЯ Д - Малага 3:2 (общ
резултат 3:2) 0:1 Санчес (23) 1:1
Левандовски (40) 1:2 Елизеу (82)
2:2 Ройс (90+1) 3:2 Сантана (90+3);
Галатасарай- РЕАЛ М 3:2 (3:5) 0:1
Роналдо (7) 1:1 Ебуе (58) 2:1 Снай-
дер (70) 3:1 Дрогба (72) 3:2 Ронал-
до (90+3), ЧКМ Арбелоа (90-Р). късно
снощи: Ювентус - Байерн М (0:2);
Барселона - ПСЖ (2:2)

Борусия и Реал
на полуфинал

Снимки БГНЕС

Фаворитите Реал М и Борусия Д очак-
вано се класираха за полуфиналите в
Шампионската лига на Европа по футбол.
И двата реванша завършиха 3:2, но гер-
манците измъкнаха победа на своя ста-
дион с 2 гола в добавеното време и
обърнаха дебютанта в турнира Малага
след 0:0 в първия мач. Реал М пък отстъ-
пи с 2:3 на Галатасарай в Истанбул.

На “Сигнал Идуна Парк” германците
пропуснаха да открият чрез Роберт Ле-
вандовски, изваден от Марио Гьотце в
добра позиция. Гостите изненадващо по-
ведоха след пас на Иско Аларкон към
Хоакин Санчес (25), който преодоля за-
щитник на съперника и с прецизен удар
по тревата от дъгата пред наказателното
поле прати топката в долния лъв ъгъл на
Роман Вайденфелер. Марко Ройс изведе
триково с пета Левандовски (40) в чиста
позиция, полякът напредна, преодоля ар-
жентинския вратар на Малага Уили Ка-
байеро и на празна врата изравни. След
почивката Ройс и Гьотце направиха про-
пуски за домакините, а Хоакин не успя да
преодолее Вайденфалер с глава от 5-6 м.
Жулио Баптища (82) беше изведен вляво
в наказателното поле от Иско и пусна
топката покрай Вайденфелер, а Елизеу я
засече на метър пред опразнената врата.
Попадението беше зачетено, въпреки че
португалецът беше в очевадна засада.
Домакините изглеждаха съкрушени, но в
добавеното време след груба грешка в
защитата на испанците Невен Суботич
пусна към Фелипе Сантана, който беше
блокиран, но топката отскочи към Ройс
(90+1) и той отблизо я промуши в мрежа-
та. Хиксът класираше Малага, но сканда-
лен гол помогна на Борусия Д да триум-
фира. Левандовски центрира отляво, 4-ма
от съотборниците му бяха в засада, но
реферът не я зачете. В мелето Юлиан
Шийбер пусна топката към Фелипе Сан-
тана и бразилецът, който също беше в
засада, я вкара отблизо и попадението
му беше зачетено от шотландския рефер

Треньорът на Реал М Жозе Моуриньо прегръща звездата на Галатасарай Дидие
Дрогба, а до тях с прегръдка се разделят Нордин Амбарат и Карим Бензема след

реванша в Шампионската лига, спечелен от турците с 3:2 в Истанбул. Напред
обаче продължава Реал М с общ резултат 5:3

Малага се жалва пред УЕФА от шотландския рефер Крейг Томсън

Крейг Томсън, въпреки протестите на иг-
рачите от Малага.

На “Тюрк Телеком Арена” Кристиано
Роналдо (7) успокои “Белия балет” с ра-
нен гол, а след почивката пропусна от 5
м. Емануел Ебуе (61) със страхотен шут
с външен фалц уцели горния десен ъгъл
на Диего Лопес. Снайдер (70) вкара за
2:1, а Дидие Дрогба (72) даде надежди
на Галатасарай за изключителен обрат.
В последните секунди на добавеното вре-
ме Роналдо оформи крайния резултат.
Португалецът също така се изкачи на
четвърта позиция в класацията за най-
резултатни играчи в историята на ШЛ.
Треньорът на Реал М Жозе Моуриньо пък
изравни рекорда на мениджъра на Ман-
честър Юнайтед Сър Алекс Фъргюсън от
7 полуфинала в Шампионската лига.

Ханс-Йоахим Вацке
(изпълнителен директор
 на Борусия Д):
“Никога не съм виждал по-

добно нещо. Вече бяхме
мъртви. Трудно е да се опишат
чувствата ми в момента. Имах-
ме късмет. Изпуснахме толко-
ва много положения, но
продължавахме да вярваме”.

Шейх Абдула
бин Насер Ал-Тани
(собственик на Малага):
“Това не е футбол, а чиста

проба расизъм. Надявам се
УЕФА да стартира задълбоче-
но разследване на начина, по

ГОЛМАЙСТОРИТЕ
В ШАМПИОНСКАТА ЛИГА

1. Раул Бланко
(Реал М и Шалке) 71
2. Лионел Меси
(Барселона) 59
3. Рууд ван Нистелрой (ПСВ
Айндховен, Манчестър Юнайтед,
Реал М и Хамбургер) 56
4. Тиери Анри
(Арсенал, Барселона) 50
   Кристиано Роналдо
(Реал М, Ман Юнайтед) 50
6. Андрий Шевченко
(Динамо К, Челси, Милан) 48
7. Филипо Индзаги
(Ювентус, Милан) 46
8. Алесандро Дел Пиеро
(Ювентус) 42

България спечели още 2 медала на
европейското първенство по вдигане на
тежести в Тирана. Хасковлийката Мая
Иванова (53) взе бронз в двубоя и в из-
тласкването. 21-годишната тежкоатлетка
събра 186 кг (81+105) и за първи път в
кариерата си намери място на почетната
стълбичка при жените. Европейска шам-
пионка стана Юлия Паратова (Укр) с дву-
бой от 194 кг (90+104). Среброто взе
Светлана Черемшанова (Рус) със 188
(82+106).

При мъжете Стоян Енев (62) не можа
да защити бронза си от миналата година
и остана 5-и. Варненецът завърши с дву-
бой от 278 кг (123+155). Той направи само
един успешен опит в изтласкването, кое-
то е силната му дисцплина. Другият бълга-
рин в категорията Ферди Назиф остана 7-
и с 274 кг (126+148). Той направи само по
един успешен опит в движенията.

Шампион убедително стана шуме-

който испанският отбор напус-
на турнира. Благодаря на фут-
болистите. Вие бяхте шампио-
ните на терена. Съжалявам, че
отпаднахме с толкова неспра-
ведливост и расизъм”.

Висенте Касадо
(изпълнителен директор
на Малага):
“Ще подадем жалба до

УЕФА. Бесни сме, защото от-
ново сме жертва на пълна не-
справедливост. Ще се оплачем
на УЕФА от рефера Крейг
Томсън. Срамно е, когато ре-
ферът в 1/4-финалите от Шам-
пионската лига не е на качест-

вото, което играчите и фенове-
те заслужават. Жалбата ни ще
бъде насочена срещу съдиите,
а не срещу УЕФА. Шампион-
ската лига е елитно състеза-
ние и хората в него трябва да
бъдат на елитно ниво”.

Жозе Моуриньо
(треньор на Реал М):
“Галатасарай заслужено

спечели. Те не играха с 11
души, а с 50 000. За нас беше
трудно. Знаехме, че в такива
мачове можеш да загубиш
всичко. Вярвах, че играчите са
готови да работят и имат моти-
вация да стигнат до края”.

Фатих Терим
(старши треньор
на Галатасарай):
“С оглед на резултата от

първия мач може би нямаше
как да отстраним Реал М, но
заслужихме уважението на це-
лия свят. Надявам се те да спе-
челят Шампионската лига, за
да можем да  кажем, че сме
отпадналия от бъдещия побе-
дител. Благодаря на Реал Ма-
дрид и на Жозе Моуриньо.
Треньорът на един от най-до-
брите отбори в света дойде
при нас в съблекалнята след
мача, за да ни поздрави”.

Щангистите с още 2 медала
и пак 1 за Азербайджан

нецът Валентин Христов, който събра 312
кг (137+175 кг). Той обаче се състезава
за Азербайджан.  Възпитаникът на Зла-
тан Ванев направи 2 европейски рекорда
в изтласкването за юноши - на 170 и на
175 кг. Така той дебютира отлично в но-
вата си категория. Миналата година Хри-
стов, който избяга при азерите с треньо-
ра си Златан Ванев, заслужи бронз при
най-леките на Олимпиадата в Лондон. 2-
ри в Тирана е Игор Буор (Молд) с 304 кг
(134+178), а бронза заслужи вторият
щангист на домакините Зулфугар Сюлей-
манов с 290 кг (130+160).

Снощи за България в кат. до 69 кг
вдигаха завърналият се след 4-годишно
наказание за допинг Ивайло Филев и 7-
ият от миналото европейско Деян Мин-
чев. Довечера на подиума пък ще излезе
5-ата от Олимпиадата в Лондон Милка
Манева (63), която е 3-та в заявките и се
надява на медал.

Шуменецът Валентин
Христов се радва
на златния медал

в двубоя в кат. до 62 кг
на европейското

първенство по вдигане
на тежести,

който спечели
за Азербайджан

След срещите

Хокеистките на САЩ
са вдигнали световната титла след

победа над Канада с 3:2 на финала на
шампионата в Отава


